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VladiMIR
1. Urgenca Zdravstvenega doma Ajdovščina, 

drugi ali tretji dan po napadu Rusije na 
Ukrajino. Dve ženski in dva otroka se v 
paničnem teku bližajo vhodu, v bistvu tečejo 
trije, četrti je fantič v naročju starejše ženske. 
Na daleč se vidi, da ni v dobri koži. Mlajša, 
očitno mati, mrzlično razlaga simptome 
v nekem jeziku, ki ga reševalec ne razume. 
Ko preklopita na angleščino, se izjasni, da je 
deček med tranzitom čez Slovenijo v Italijo 
nenadoma zbolel, ima visoko vročino, bruha 
… vendar da nima covida, saj ima negativen 
PCR test. Reševalec pogleda dokument in 
pomenljivo izgovori otrokovo ime – Vladimir! 

2. Po nekaj dneh vojne v Ukrajini se po 
Sloveniji zelo hitro organizira zbiranje pomoči. 
Na Radiu Robin izvemo, da so na novogoriški 
gimnaziji dijaki pri zbiranju pomoči še posebej 
zagnani in izvirni, vse pa se suče okrog dijaka 
iz Ukrajine, ki v lepi slovenščini obelodanja, 
kaj najbolj potrebujejo prebivalci njegovega 
mesta na jugu države. Uganili ste – njegovo 
ime je Vladimir.

3. Zelo rad bi vstopil v možgane nekoga, ki 
nosi MIR v imenu (in priimku), a počne ravno 
nasprotno. Izvedel bi rad, kdaj in zakaj tok 
zavesti nenadoma spremeni svoj pol, iz + v -. 
Rad bi izvedel še, če Vladimir Vladimirjevič 
res verjame v tisto, kar govori. Če da, potem ga 
niti ustrezne ustanove ne rešijo več. Rad bi tudi 
izvedel, ali si vse, zaradi česar trpijo nedolžni 
ljudje, izmisli sam, ali ima prišepetovalce. 
Početi nekaj, samo da bo vodji všečno, pa 
četudi je še tako škodljivo, je značilnost kulta 
osebnosti. V zgodovini takšnih primerov res 
ne manjka, tako na globalni kot tudi lokalni 
ravni, v vsakem primeru so bile posledice 
usodne. Je kriv strah? Koristoljubje? Oboje? 

4. Vladimir je rusko mesto dve uri vožnje od 
Moskve proti vzhodu, tudi sedež istoimenske 
regije. Pred dobrimi petimi leti je Vipavsko 
dolino obiskala visoka delegacija in 'tipala', 
katero od podjetij bi bilo pripravljeno vlagati 
v ta velikanski trg. Člani delegacije so bili zelo 
prijazni, navduševali so se nad zelenom (in 
ga celo pravilno naglaševali) ter zagotavljali, 
da se bo zelen zagotovo točil na odprtju nove 
tovarne (pašte denimo). Tudi če so tedaj mislili 
iskreno, se danes kar ne znebimo vtisa, da so 
blefirali. Nismo samo putinofobi, smo postali 
tudi rusofobi nasploh?

5. Neki drugi Vladimir – Iljič, Uljanov, naj 
bi bil avtor krilatice o nič kaj einsteinovski 
relativnosti časa - da se lahko zvrstijo leta, ko 
se nič ne zgodi, da pa pride teden, ko se zgodi 
desetletje!

Leninu bi šlo kar prikimati, vsaj kar se 
Ajdovščine v prejšnjem tednu tiče. Zlati 
kamen, donacija Boscarolovih, prva zmaga 
Andreje Slokar v slalomu, pa še praktično vse 
športne ekipe iz ajdovske občine so ob koncu 
tedna zmagovale. Če dodamo še nacionalni 
nivo na čelu z Zajcem in Mohoričem, meji že 
na …      E. P.

Taja in Ivo Boscarol Ajdovščini 
donirala 25 milijonov evrov

Donacija Taje in Iva Boscarola Občini Ajdovščina v višini 25 milijonov evrov je zgodovinski 
dogodek za našo občino. Namenila sta jo izgradnji novega zdravstvenega doma z urgentnim centrom, 
lekarne, letalskega muzeja s centrom znanosti, operativno-servisnega centra za helikoptersko 
reševanje, nakupu helikopterja za reševanje in gašenje ter ozelenitvi Ajdovščine in okolice. Vse 
investicije nameravamo dokončati do leta 2026. 

V svojem imenu in imenu vseh občank in občanov se Taji in Ivu Boscarolu iz srca zahvaljujem 
za donacijo. Ajdovščina je bila sredi marca razglašena za razvojno najbolj prodorno občino v 
Sloveniji. Ta donacija bo pomenila še dvakrat hitrejši razvoj v prihodnjih štirih letih, tako velika 
je. Za primerjavo – znesek donacije je enak povprečnemu celoletnemu proračunu občine oziroma 
vrednosti, ki jo ima občina za investicije na voljo v štirih letih.

Novemu lastniku Pipistrela, družbi Textron Inc, izrekam dobrodošlico v Ajdovščini. Vesel sem 
zaveze, da bodo nadaljevali in nadgrajevali dejavnost Pipistrela v Ajdovščini. Pri tem lahko računajo 
tudi na našo podporo.

Tadej Beočanin, župan

Ajdovščina razvojno najbolj prodorna
Na zaključnem dogodku Konference Zlati kamen je bila Ajdovščina ovenčana s kar dvema nagradama – je 

razvojno najbolj prodorna občina v regiji Zahodna Slovenija in je osrednja letošnja zmagovalka. Ajdovščina 
je razvojno najbolj prodorna občina v Sloveniji!
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25 milijonov evrov donacije za družbeni razvoj Ajdovščine!
Kot strela z jasnega je odjeknila novica o vstopu Textrona v podjetje Pipistrel. Na tiskovni konferenci v petek, 18. marca 2022, na kateri so bile pojasnjene 

podrobnosti poslovnega povezovanja domačega izdelovalca ultralahkih letal z enim najpomembnejših proizvajalcev letal na svetu, pa je še bolj odmevala 
novica o donaciji Taje in Iva Boscarola Občini Ajdovščina. Taja in Ivo Boscarol družbenemu razvoju naše občine namenjata kar 25 milijonov evrov!

Ajdovski Pipistrel je svetovno 
znan proizvajalec ultralahkih 
letal, znan po svoji napredni 
in inovativni tehnologiji, ki 
stremi predvsem k razvoju 
naravi prijaznih električnih 
letal in trajnostnemu letenju. 
Presenetljivo novico o prodaji 
podjetja je na tiskovni konferenci 
podrobneje predstavil Ivo 
Boscarol, ki še naprej ostaja 
pomemben del družbe. 
“Za zagotovitev doseganja 
Pipistrelovih ambicioznih ciljev 
ter za nadaljevanje naše zgodbe 
o uspehu bo vstop Textrona v 

Pipistrel omogočil dostop do 
strokovnega znanja in virov, ki 
Pipistrelu samemu sicer ne bi 
bili dostopni,” poudarja Boscarol. 
Ameriška družba se zavezuje, da 
Pipistrel ostaja, tako kot tudi 
njegova globalna usmeritev – 
trajnostno letenje.

Sledilo je novo presenečenje 
– ob pomembni poslovni 
prelomnici sta Taja in Ivo 
Boscarol napovedala še donacijo 
Občini Ajdovščina, kot njun 
prispevek k razvoju naše občine. 
Občina bo pridobila 25 milijonov 
evrov, čemu bodo namenjeni, 

pa je zapisano v treh pismih o 
nameri, ki so jih podpisali Taja 
in Ivo Boscarol ter župan Tadej 
Beočanin. 

»Danes bova s hčerko donirala 
25 milijonov evrov za tri velike 
donacije v dobrobit ne zgolj 
občine Ajdovščina, pač pa celotne 
Slovenije. Občina Ajdovščina 
se izredno hitro razvija,« nato 
je Boscarol omenil pred dnevi 
osvojeno nagrado zlati kamen, ki 
Ajdovščino uvršča med razvojno 
najbolj prodorne občine: »… 
prepričan sem, da bo z našimi 
donacijami tudi najbolj varna 

in najbolj prijazna,« je izjemno 
darilo napovedal Ivo Boscarol, 
ki upa, da bodo njegovemu 
zgledu, »vračanju skupnosti, ki je 

pomagala graditi uspeh«, sledili 
tudi njegovi podjetniški kolegi. 
Boscarolova donacija občini pa 
ni le astronomska vsota denarja, 
ki bo bistveno pospešila razvoj 
naše občine v vseh pogledih, pač 
pa po prodaji podjetja Pipistrel v 
domačem lastništvu ostaja tudi 
stavba, kjer ima podjetje sedež. 
V zeleno steklo oblečen objekt je 
delo arhitekta Borisa Podrecce, 
v arhitekturnem pogledu gre 
zagotovo za mojstrsko delo, 
ki sodi med zaklade kulturne 
dediščine naše občine. 

Podpisu pisem o nameri 

so pr isost vova l i  tudi 
najpomembnejši akterji na 
področju zdravja in zaščite v naši 
občini – direktor Zdravstvenega 

doma Ajdovščina Egon Stopar, 
direktorica Lekarne Ajdovščina 
Katja Krušič in poveljnik Civilne 
zaščite Občine Ajdovščina Igor 
Benko. Vsi trije so izrazili izjemno 
hvaležnost v imenu svojih 
ustanov in v imenu občank in 
občanov. Benko je poudaril, kako 
pomembna pridobitev za regijo 
in celotno Slovenijo bo reševalni 
center s helikopterjem in ekipo, ki 
bo v stalni pripravljenosti.

Ni mogoče izraziti hvaležnosti 
ob tako plemeniti gesti. Občina 
bo zagotovo uspešnejša zaradi 
vaju, hvala, Taja in Ivo Boscarol!
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Zdravstveni dom, lekarna, 
helikopterski reševalni center 

20 mi l ijonov ev rov 
donatorja namenjata izgradnji 
zdravstvenega centra ter 
infrastrukture za vzpostavitev 
večnamenske helikopterske 
storitve v novem logističnem 
centru na letališču v Ajdovščini, 
s čimer želita prispevati k boljši 
zdravstveni oskrbi občanov. 
To je nadvse pomembna in 
neprecenljiva pridobitev za 
občino, uresničeni in obogateni 
bodo načrti o sodobnem 
logističnem centru, kjer bodo 
združene vse službe s področja 
zaščite in reševanja.

Donatorja namenjata donacijo 
za: 

a.) izgradnjo novega objekta 
zdravstvenega doma, v katerega 
se preseli pretežni del dejavnosti 
iz sedanjega zdravstvenega doma 
Ajdovščina, in sicer: družinska 
oz. splošna medicina, pediatrija, 
šolska medicina, ginekologija, 
pulmologija, diabetologija, 
psihiatrija, dermatologija, 
patronaža, zobozdravstvo, 
ortodontija, preventiva in 
zdravstvena ter zobozdravstvena 
vzgoja, medicina dela, prometa 
in športa, diagnostični in 
zobotehnični laboratorij, 
t rombotična ambulanta, 
rentgenske storitve, druge 
spremljajoče storitve in upravno-
tehnične storitve. Prejemnica 
donacije si bo prizadevala, da 
se v novem zdravstvenem domu 
vzpostavijo tudi nevrološka 
ambulanta, ultrazvočne ter 

gastro-kolonoskopske preiskave;
b.) izgradnjo novega centra 

nujne medicinske pomoči z 
garažami za interventna vozila, 
s čimer se dejavnost z obstoječe 
preseli na novo lokacijo; 

c.) izgradnjo objekta Lekarne 
Ajdovščina, namenjenega 
izvajanju lekarniške dejavnosti;

č.) izgradnjo podzemne 
garažne hiše pod objektoma 
zdravstvenega doma in lekarne;

d.) izgradnjo operativno 
servisnega objekta centra za 
helikoptersko reševanje, gašenje 
ter nadzor iz zraka, vključno 
s hangarjem za helikopter, 
bazenom za zajem vode ter 
rezervoarjem za gorivo;

e.) nakup večnamenskega 
helikopterja, opremljenega za 
reševanje v gorah, na cestah 
ter pri drugih nesrečah, nujne 
prevoze ponesrečencev, gašenje 
požarov ter nadzor cest.

Skupna ocenjena površina vseh 
novih objektov znaša 5.500 m2 
notranjih površin. Podzemna 
garažna hiša bo služila za potrebe 
delovanja teh objektov, pri čemer 
se vsaj polovica parkirnih površin 
v garaži nameni parkiranju 
uporabnikov storitev. 

Letalski muzej in center 
znanosti v zeleni Ajdovščini 

Štiri milijone evrov bo 
porabljenih za izgradnjo muzeja 
letalske zgodovine s centrom 
znanosti v Ajdovščini, s stalno 
razstavo o zgodovini in dosežkih 
letalstva na Ajdovskem in 
širšem Goriškem, od Rusjana 
pa do najnovejše zgodovine. 

Znanstveni muzej in igralnica pa 
bosta z interaktivnimi eksponati, 
delavnicami, predavanji, festivali 
in drugimi načini izobraževanja 
vabila vse generacije obiskovalcev 
k osvajanju znanja tehnike 
in naravoslovja. Umestitev je 
načrtovana severno od letališča, v 
sklop občinskega projekta razvoja 
izobraževalnih in drugih javnih 
programov.

Milijon evrov pa kot protiutež 
podrtim drevesom in zelenicam, 
ki so bile zaradi novogradenj v 
zadnjih letih odstranjene iz mesta 
in okolice, donatorja namenjata 
zazelenitvi in hortikulturni 
ureditvi mesta Ajdovščina in 
širše okolice. V pismu o nameri 
so že določene nekatere površine 
ter način hortikulturne ureditve. 
Drevesa in trajnice bodo zasajena 
v parke, ob kolesarske steze – tudi 
ob celotno dolžino nove 'kolesarke' 
skozi mesto in ob novi kolesarski 
stezi do Lokavca. Na območju 
vrtičkov v Rusnah je predvidena 
zasaditev sadnih drevesnih in 
grmovnih vrst – češnje, fige, slive, 
marelice, maline, ribez … ki bodo 
zasajena tudi na nekatere parke 
v mestu, predvsem tiste v bližini 
bivališč. Zelene površine bodo 
dobile poslovne cone v mestu 
ter športna in otroška igrišča na 
območju celotne občine. Gre za 
presenetljivo idejo, ki pa je nadvse 
dragocen prispevek k boljšemu 
vsakdanjemu življenju občank 
in občanov, k lepšemu videzu 
našega kraja, za bolj zdravo, 
bolj privlačno in še bolj prijazno 
občino.
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Donacija Taje in Iva Boscarola Občini Ajdovščina v višini 25 
milijonov evrov je zgodovinski dogodek za našo občino. Namenila 
sta jo izgradnji novega zdravstvenega doma z urgentnim centrom, 
lekarne, letalskega muzeja s centrom znanosti, operativno-
servisnega centra za helikoptersko reševanje, nakupu helikopterja 
za reševanje in gašenje ter ozelenitvi Ajdovščine in okolice. Vse 
investicije nameravamo dokončati do leta 2026. 

V svojem imenu in imenu vseh občank in občanov se Taji in Ivu 
Boscarolu iz srca zahvaljujem za donacijo. Ajdovščina je bila sredi 
marca razglašena za razvojno najbolj prodorno občino v Sloveniji. 
Ta donacija bo pomenila še dvakrat hitrejši razvoj v prihodnjih 
štirih letih, tako velika je. Za primerjavo – znesek donacije je enak 
povprečnemu celoletnemu proračunu občine oziroma vrednosti, 
ki jo ima občina za investicije na voljo v štirih letih.

Novemu lastniku Pipistrela, družbi Textron Inc, izrekam 
dobrodošlico v Ajdovščini. Vesel sem zaveze, da bodo nadaljevali 
in nadgrajevali dejavnost Pipistrela v Ajdovščini. Pri tem lahko 
računajo tudi na našo podporo.

Tadej Beočanin, župan

Zahvala župana
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Konferenca Zlati kamen je eno 
od pomembnejših in odmevnih 
strokovnih srečanj na področju 
lokalne samouprave. Organizator 
dogodka, Planet GV, je že enajsto 

leto zapored iskal razvojno 
najbolj prodorno občino v 
Sloveniji. Dogodek je bil vrhunec 
večmesečnega raziskovalnega dela 
o razvojnem napredku slovenskih 

občin. Kot je poudaril uvodni 
govorec na konferenci, minister 
za javno upravo Boštjan Koritnik, 
je inovativnost nekaterih občin 
navdih za druge.

Ajdovščina je bila že večkrat 
izbrana za finalistko, osvojila 
je tudi že naslov regijske 
zmagovalke, na letošnji 
konferenci pa se je povzpela na 
sam vrh. Prejela je kar dve nagradi 
– Zlati kamen za razvojno najbolj 
prodorno občino v regiji Zahodna 
Slovenija in glavno nagrado – 
Zlati kamen za razvojno najbolj 
prodorno slovensko občino! 
V obrazložitvi nagrade je med 
drugim zapisano: »Ajdovščina je 
prva po abecedi med slovenskimi 
občinami. Prva je sistematično 
uvrstila mlade v jedro razvojne 
strategije. Med prvimi je uvedla 
participativni proračun. Na 
ozemlju občine je zaživela 
ena prvih energetsko povsem 
samooskrbnih skupnosti pri nas. 
Ajdovci so prvi preizkusili številne 
izvirne prijeme za spodbujanje 
podjetništva. Pionirji niso samo v 
mikrokozmosu slovenskih občin. 
Kje na svetu je stekla prva serijska 
proizvodnja letal na električni 
pogon? V Ajdovščini. Ajdovsko 
visokotehnološko podjetje je 
razvilo metodologijo ključnega 
pomena za razvoj in izdelavo 
cepiva za Covid19.« Pomemben 
preobrat se je v Ajdovščini zgodil 
v zadnjih osmih letih: »Glede na 
sestavljeni indeks razvojnega 
položaja se je Ajdovščina v 
prejšnjem desetletju uvrščala 
nekje okrog 50. mesta. Leta 2019 

se je povzpela na 34. mesto. Leto 
zatem na petindvajseto. Veliki 
skok je pokazala lanska analiza 
ISSO: Ajdovščina se je znašla 
na osmem mestu. Letos je na 
šestem. Prej problematični trg 
dela zdaj med najbolj razvitimi 
in najbolj dinamičnimi pri nas. 
Samo po letu 2018 se je število 
delovnih mest v občini povečalo 
za 1.000.« Občina pa je visoke 
ocene dosegala tudi na področjih 
družbenih vsebin  – usmerjenost 
v celovit in trajnostni razvoj, 
zgledna prenova središč krajev, 
bogato kulturno življenje, urejene 
rekreativne površine, občutek 
dinamike in živahnosti …

Nagradi je na prireditvi v 
Ljubljani prevzel župan Tadej 
Beočanin: »Ponosen sem, da je 
Občina Ajdovščina prepoznana 
kot razvojno najbolj prodorna 
občina v Sloveniji. Verjamem, da 
so komisijo prepričali rezultati 
našega dela na vseh področjih 
- družbenem, gospodarskem 
in okoljskem. Številni uspešni 
projekti, pilotni programi in na 
tradiciji utemeljen razvoj so nas 
zavihteli na vrh države.«

Zasluge za to pomembno 
nagrado gredo vsem: občankam 
in občanom, gospodarstvu 
in javnemu sektorju. Čestitke 
Ajdovščina!

Lavričev trg je bil po dolgem 
času spet poln, tokrat navijačev 
Andreje Slokar, ki ji je Športna 
zveza Ajdovščina v znak podpore 
in čestitke za odlične uspehe – 
zmago na paralelnem slalomu 
in odličnem 5. mestu na zimskih 
olimpijskih igrah v Pekingu – 
pripravila sprejem. Vzdušje je 
bilo prisrčno, program je skozi 
pogovore z različnimi akterji 
Andrejine smučarske poti – 
trenerji, starši … – povezoval 
Sandi Škvarč. V imenu župana 
Občine Ajdovščina je priznanje za 
izjemne dosežke Andreji Slokar 
izročil podžupan Ivan Krašna 
ter ob tem izrazil velik ponos, 
da imamo v Ajdovščini tako 
perspektivno smučarko. Andreja, 
ki je letošnjo smučarsko sezono v 
svetovnem pokalu začela odlično, 
z zmago na paralelnem slalomu, je 
imela v nadaljevanju precej smole, 
tudi z boleznijo. Vendar je mlada 
Ajdovka prepričana, da zna dobro 
smučati in je že na sprejemu v 
Ajdovščini napovedala, da se bo 
borila in da si želi zmag. 

Tla pod nogami nam je 
Andreja Slokar zatresla v 
soboto, 19. marca. Potem, ko si 
še nismo prav opomogli od vseh 
vrhuncev zgodovinskega tedna, 
ga je 24-letna Ajdovka okronala 
z zmago na finalni slalomski 

tekmi za svetovni pokal v 
Meribelu. Tekma je bila napeta, 
Andreja je bila po prvi vožnji 
šesta, na drugi progi pa je divje 
zapeljala med količke in spretno 
zavijugala do srečnega konca, v 
končni razvrstitvi je ohranila 
pol sekunde prednosti pred 
tekmicami! To je vrhunski uspeh 
za slovensko žensko smučanje! 
Andreja Slokar je dosegla že 87. 
slovensko zmago v svetovnem 
pokalu v alpskem smučanju, 60. 
žensko ter 48. slalomsko, 18. za 
slovenske slalomistke, je sedma 
Slovenka s slalomsko zmago v 
svetovnem pokalu! Čestitke za 
neverjetni, vendar pričakovani in 
tudi napovedan uspeh, Andreja! 
Prepričani smo, da nam boš s 
svojimi uspehi še tresla tla pod 
nogami. 

Ajdovščina je razvojno najbolj prodorna občina v Sloveniji
Na zaključnem dogodku Konference Zlati kamen je bila Ajdovščina ovenčana s kar dvema nagradama – je razvojno najbolj prodorna občina v regiji Zahodna 

Slovenija in je osrednja letošnja zmagovalka. Ajdovščina je razvojno najbolj prodorna občina v Sloveniji!

Po odlični uvrstitvi na letošnjih zimskih OI še zmaga na tekmi za SP 

ZMAGOVITO!
Ajdovska smučarka Andreja Slokar je na sprejemu po prihodu z zimskih olimpijskih iger, konec 

februarja na polnem Lavričevem trgu  v Ajdovščini, napovedala to, kar se je uresničilo v soboto, 
19. marca – zmagala je na finalni slalomski tekmi svetovnega pokala! To je izjemen dosežek za 
Slovenijo, 18 zmaga slovenskih smučark v svetovnem pokalu, prva po letu 2014!  
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Ob obisku ministra podpis sporazuma o 
skupni investiciji 

Proti poplavam v Batujah
V sklopu ogleda sanacije pregrade Vogršček in ureditve 

reke Vipave se je minister za okolje in prostor Andrej Vizjak v 
začetku marca sestal tudi z županom Tadejem Beočaninom. Z 
Direkcijo RS za vode se je ob tej priložnosti svečano podpisalo 
sporazum o skupni izvedbi investicije Protipoplavni ukrepi na 
reki Vipavi na območju obrtne cone Batuje.

Minister za okolje in prostor 
Andrej Vizjak se je v začetku 
marca mudil v Vipavski dolini. 
Najprej si je ogledal sanacijo 
pregrade Vogršček, obisk pa 
nadaljeval na ajdovski občini, kjer 
se je z delegacijo sestal z županom 
Tadejem Beočaninom. Osrednja 
tema srečanja je bil svečan 
podpis sporazuma o skupni 
izvedbi investicije: Protipoplavni 
ukrepi na reki Vipavi na območju 
obrtne cone Batuje. Območje je  
ogroženo z visokimi vodami 
Vipave, ki v obilnem deževju 
poplavlja in povzroča materialne 
stroške tamkajšnjim obrtnikom. 
Z ukrepi je predvidena izgradnja 
visokovodnih nasipov v 
kombinaciji s protipoplavnimi 
zidovi. 2 milijona evrov vredna 
investicija bo potekala pod 
okriljem Direkcije RS za vode, 

Občina Ajdovščina bo nudila 
pomoč pri pripravi projektne 
dokumentacije.

Srečanje, ki so se ga poleg 
ministra Andreja Vizjaka, 
direktorja Direkcije RS za vode 
Romana Kramerja, udeležili tudi 
poslanka Eva Irgl ter občinska 
svetnika Miha Kapelj in Alojzij 
Klemenčič, se je nadaljevalo 
z drugimi odprtimi temami 
s področja okolja in prostora. 
Ministra se je seznanilo 
s problematiko območja 
namakalnih polj, izpostavilo še 
eno protipoplavno območje pod 
Uhanjami, ki je nujno potrebno 
čim prejšnje sanacije.

Minister je z delegacijo svoj 
obisk nadaljeval v vipavski 
občini, kjer si je med drugim 
ogledal protipoplavne ureditve 
reke Vipava. 

Županovo vino 2022 je Stegovčev 
merlot 

Prvi poslovno-turistični dogodek Turistična pomlad, ki je v marcu potekal v novogoriški Perli, 
je okronala gala prireditev Vina županov Vipavske doline. Županovo vino občine Ajdovščina 
je postalo merlot 2018 Petra Stegovca s Svetega Martina na Brjah. Čestitke tudi vsem ostalim 
prejemnikom Listin odličnosti.

Ambasador ajdovskih vinark 
in vinarjev bo prihodnje leto dni 
merlot 2018, pridelan na sončnih 
pobočjih Svetega Martina na 
Brjah, negovan v kleti Petra 
Stegovca. Listine odličnosti pa 
je na prireditvi prejelo več vin. 
Ob Stegovčevem merlotu 2018 se 
je odlično izkazala tudi barbera 
2019 iz njegove kleti. Miha Cigoj 
iz Črnič je prejel listino za lansko 
malvazijo. Z letošnjimi Listinami 
odličnosti se ponašajo kar tri 
vinske hiše iz Planine: Posestvo 
Ferjančič za sauvignon, Vina 
Štrancar za zelen in Posestvo 
Štokelj za penino pinelo brut 
2018, pinelo in zvst Planta rdeča 
2019. Listina odličnosti pa je 
šla tudi v Zavino, osvojila sta 
jo chardonnay in zelen Bojana 
Furlana. 

Vina je tradicionalno ocenjevala 
komisija Kmetijsko gozdarskega 
zavoda Nova Gorica, pod 
vodstvom predsednice Tamare 
Rustja. Splošna ocena je letos še 
posebej povzdignila mlada bela 
vina, ki so bogato zastopana tudi 
med prejemniki listin odličnosti. 
Komisija je pohvalila delo in trud 
vseh ajdovskih vinark in vinarjev, 
ki se iz leta v leto dokazujejo z 
delom v vinogradih in znanjem 
v kleti, kar se izkazuje skozi 
visoke ocene na občinskem 
vinskem ocenjevanju. Letos se je 
na povabilo odzvalo 16 vinarjev 
s 57 vzorci. 

Dobrodošlo je tudi povezovanje 
– letošnji zaključni dogodek 
ob razglasitvi županovih vin 
je okronal prvi poslovno-
turistično dogodek v regiji. 
Turistična pomlad je namenjen 
medsebojnemu spoznavanju in 
povezovanju lokalnih turističnih 
ponudnikov, agencij, destinacij 
ter strokovnim pogovorom 
in izobraževanjem. Izvedbo 
dogodka je podprla tudi Slovenska 
turistična organizacija, ki jo je na 

dogodku v Novi Gorici zastopala 
v. d. direktorja Ilona Stermecki. 
Erika Lojk, direktorica Zavoda za 
turizem Nova Gorica in Vipavska 
dolina, je v predstavitvi dogodka 
poudarila: "S prvo turistično borzo 
v naši destinaciji uresničujemo 

več ciljev. Prisluhnili smo želji 
naših turističnih ponudnikov, 
da bi se lahko večkrat srečevali, 
spoznavali in povezovali. Hkrati 
pa to prepoznavamo kot najboljši 
način za oblikovanje integriranih 
turističnih produktov, po katerih 
je vse večje povpraševanje in 

predstavljajo dodano vrednost, 
ki je del naše vizije razvoja. 
Na naše povabilo na borzo se 
je odzvalo približno šestdeset 
turističnih ponudnikov iz naše 
destinacije, obiskali so nas tudi 
številni predstavniki slovenskih 

receptivnih agencij, ki lahko 
naše produkte tržijo na tujih 
trgih. Odličen odziv tako naših 
ponudnikov kot slovenskih 
izvoznih turističnih agencij 
me izjemno veseli in je velika 
spodbuda za naprej.« 

Prejemniki Listin odličnosti iz občinskega vinskega ocenjevanja

Vinski ambasador Občine Ajdovščina za leto dni je merlot 2018 
iz kleti Petra Stegovca na Svetem Martinu na Brjah

 izbrana vina županov vseh treh občin Nova Gorica, Ajdovščina, Renče-Vogrsko

Spominska plaketa 
županu 

Območno združenje veteranov 
vojne za Slovenijo Ajdovščina-
Vipava je na svojem rednem 
občnem zboru tradicionalno 
podelilo društvene plakete. 
Spominsko plaketo za odlično 
sodelovanje z veteransko 
organizacijo in dobro 
razumevanje delovanja društva 
je prejel župan Občine Ajdovščina 
Tadej Beočanin. 

Veterani odlično sodelujejo s 
šolami, tako so letos izročili še 
dve spominski plaketi, prejeli 
sta ju OŠ Dobravlje in OŠ Col 
(že lani, priznanje pa je šola 
prevzela letos). Na občnem 
zboru domačega veteranskega 
združenja pa so bile podeljene 
tudi zlate, srebrne in bronaste 
plakete za zasluge članov.
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Hiša dobre volje Ajdovščina bo v 
Palah doma

Dom upokojencev Nova Gorica storitev dnevnega varstva, oskrbe in druženja starejših, širi tudi 
v občino Ajdovščina. Energija »mladih po srcu« bo pripomogla k večjemu navijaškemu vzdušju 
v Športnem parku Pale ter k zagotavljanju višje kakovosti bivanja starejših v Ajdovščini in njeni 
širši okolici.

Športni navdušenci, sprehajalci 
in ljubitelji narave ste verjetno 
že opazili, da v Palah, nasproti 
Hiše mladih Ajdovščina raste 
nov objekt, Hiša dobre volje. Ta 
prinaša v Ajdovščino novo storitev 
za starejše in njihove svojce, nova 
delovna mesta, predvsem pa 
veliko mero dobre volje podprte 
z modrostjo in izkušenostjo naših 
babic in dedkov.

Hiša dobre volje Ajdovščina 
bo pognala korenine na osnovi 
izkušenj Doma upokojencev 
Nova Gorica in njegovih treh 
enot, ki nosijo isto ime, nahajajo 
pa se v Mirnu, Novi Gorici in 
Desklah. V naših hišah dobre 
volje zagotavljamo dnevno 
varstvo, oskrbo, prehrano, nego 
in pomoč starejšim osebam, ki 
bi sicer dolge dneve preživljale 
same doma v osami, dolgočasju 
in negotovosti. S paleto storitev, 
ki jo zagotavljajo tudi domovi za 
starejše, pomagamo ljudem, da 
ohranjajo svojo samostojnost in 
dostojanstvo ter se tako lahko 
vsakodnevno vračajo v objem 
svoje družine in za zidove svoje 
domačije. Naše hiše obiskujejo 
povsem samostojni ljudje, ki 
potrebujejo le dobro družbo in 
topel obrok ter ljudje, ki zaradi 
bolezni in starosti, že potrebujejo 
določeno mero oskrbe, pomoči, 
nege in varstva. 

Vse več oseb v visoki starosti 
se srečuje s težavo demence ali 
drugim kognitivnim vpadom. 
Naša »ajdovska hiša« bo primerna 

tudi zanje, saj nam bo Občina 
Ajdovščina uredila čudovit 
zelen park okoli objekta, po 
katerem se bodo lahko prosto 
in varno sprehajali ali le v 
toplem soncu uživali vsi naši 
obiskovalci. Pomembno noto v 
hišah dajejo animatorke in ostali 
zaposleni, ki skupaj z obiskovalci 
oblikujejo svoj vsakdan po meri 
skupine in vsakega obiskovalca 
posebej. Program se prilagaja 
individualnim zmožnostim, 
potrebam in željam naših 
obiskovalcev, zato lahko vsakdo 
najde svoje mesto in pomen v 
skupini. V naše vrste prihajajo 
tudi vse mlajši ljudje, saj opažamo 
porast demence in kognitivnih 
težav tudi pri osebah mlajših od 
65 let oz. med delovno aktivnim 
prebivalstvom. 

V Ajdovščini bo hiša na voljo 
kot v ostalih krajih, od ponedeljka 
do petka predvidoma med 7. in 17. 
uro. Zagotavljala bo topel – drugi 

– dom vsem, ki se nam boste 
pridružili. Storitev dnevnega 
varstva delno financira ZZZS, 
delno pa zanje plača uporabnik 
sam. Vsekakor pa gre za storitev, 
ki je finančno prijaznejša za 
uporabnika in njegove svojce. 
Slednji lahko brez skrbi 
odhajajo v službo in po ostalih 
vsakodnevnih opravkih. Obisk 
hiše je prilagodljiv, kar pomeni, 
da jo lahko ljudje obiskujejo 
vsako-dnevno ali le nekaj-krat 
tedensko. Obiskovanje slednje je 
stvar potreb in želja uporabnikov.

V Hišo dobre volje Nova Gorica 
že 7 mesecev prihaja gospa Lucija 

Verč iz Šmarij. Njena snaha 
Egidija Čuk nam je zaupala: »Od 
kar Lucija obiskuje Hišo dobre 
volje Nova Gorica je vesela in 
dobre volje. Vsak dan nam pove, 
kaj so počeli. Pravi, da je hrana 
vedno dobra, veliko boljša kot 
doma. Tudi mi smo zadovoljni, 
saj odhajamo brezskrbni v službo. 
Sama doma ne zmore biti, zato 
je tudi pomembno, da dnevno 
odhaja v Hišo dobre volje. Sicer bi 
moral nekdo od nas pustiti službo 
in prevzeti skrb in varstvo zanjo. 
Vsem, ki oklevate z obiskom 
tovrstnih hiš, priporočam, da 
se opogumite in jih obiščete, 
saj boste tako omogočili svojim 
otrokom in vnukom, da odhajajo 
mirni in brezskrbni v službo. Biti 
sam zaprt za štirimi stenami ni 
dobro za nikogar.« 

V Domu upokojencev Nova 
Gorica se že veselimo naše nove 
hiše v Ajdovščini in vseh vas, ki 
nas boste redno ali le občasno 

obiskovali, zato Vas vabimo, da v 
kolikor potrebujete več informacij 
ali si želite umestitve v čakalno 
vrsto zainteresiranih oseb za 
vključitev, brez kakršnihkoli 
obveznosti, nas pokličete na: 05 
339 4140 ali nam pišete na: tanja.
peloz@dung.si.

Gradnja Hiše dobre volje 
Ajdovščina napreduje. Gradbena 
dela na objektu so zaključena, 
objekt je pokrit, v notranjosti 
slednjega se izvajajo grobe 
inštalacije elektrike, ogrevanja 
in hlajenja, v kratkem pa bo 
izvedena tudi montaža stavbnega 
pohištva.

Tanja Peloz iz Doma 
upokojencev Nova Gorica

Projekt »Hiša dobre volje Ajdovščina« delno financira MDDSZ ter Evropska unija, in sicer iz Evropskega sklada za regionalni razvoj (ESRR). 
Projekt se financira iz Operativnega programa evropske kohezijske politike v obdobju 2014 – 2020, prednostne osi 9 »Socialna vključenost in 

zmanjševanje tveganja revščine«, prednostne naložbe 9.3 »Vlaganje v zdravstveno in socialno infrastrukturo, ki prispeva k razvoju  na nacio-
nalni regionalni in lokalni ravni, zmanjšanje neenakosti glede zdravstvenega stanja, spodbujanje socialnega vključevanja z lažjim dostopom 

do socialnih, kulturnih in rekreacijskih storitev in prehod z institucionalnih storitev na storitve v okviru lokalnih skupnosti« in specifičnega cilja 
9.3.1 »Izboljšanje kakovosti skupnostnih storitev oskrbe« OP EKP 2014 – 2020. 

Pomoč za Ukrajino 
V marcu sta na pot proti Ukrajini krenila že dva kamiona s 

humanitarno pomočjo, ki smo jo zbrali občanke in občani, 
ajdovska podjetja in Občina Ajdovščina. Pomoč se zbira še 
naprej, organizira pa se tudi nudenje pomoči za begunce, ki so 
ali še bodo prispeli v naše kraje.

Ajdovske humanitarne 
organizacije so se nemudoma 
odzvale na pretresljive novice o 
vojni v Ukrajini ter organizirale 
zbiranje pomoči. Na dolgo 
pot iz Ajdovščine v Ukrajino 
sta krenila že dva kamiona s 
humanitarno pomočjo – hrano, 
sanitetnim materialom in 
higienskimi pripomočki. Pomoč 
zbirata domači humanitarni 
organizaciji Območno združenje 
Rdečega križa Ajdovščina in 
Karitas, odzvala pa so se tudi 
domača podjetja – podjetje 
Mlinotest je doniralo kar šest 
palet pašte, velika zahvala gre 
tudi zaposlenim v podjetju 
Pipistrel, ki so se samoiniciativno 
organizirali in zbrali materialno 
pomoč. Občina Ajdovščina v 
Ukrajino pošilja večje količine 
zaščitnih mask, lateks rokavic 
in razkužila. Logistično akcijo 
koordinira občinska Civilna 
zaščita, ki s svojimi tovornimi 
vozili odvaža zbrano pomoč do 
večjih zbirnih centrov. Hvala 
vsem občanom za darovano, 
hvala vsem prostovoljcem, ki 
pomagajo sortirati, pakirati, 
nalagati … 

Akcija zbiranja humanitarne 
pomoči še vedno teče. V skladišču 
Logističnega centra pomoč 
zbira Območno združenje 
Rdečega križa Ajdovščina: ob 
ponedeljkih in petkih med 16. in 
18. uro ter ob sredah med 13. in 
18. uro. Karitas zbira pomoč v 
svojih prostorih v bivši vojašnici 
Srečka Kosovela, na Vipavski 
cesti 11, od ponedeljka do petka, 
od 8. do 15. ure. Dobrodošli so 
higienski pripomočki, kompleti 
prve pomoči, osebna reševalna 
oprema, zapakirana hrana … Na 
računu Rdečega križa TRR SI56 
0310 0111 1122 296 se zbira tudi 

denar. Sklic je SI00 96889, koda 
namena pa CHAR. Uporabniki 
mobilnih storitev A1, Telekom, 
Telemach in T-2 lahko prispevajo 
tudi s poslanim sms-sporočilom 
na 1919 z besedo BEGUNCEM, 
s čimer darujejo en evro, ali 
BEGUNCEM5, s čimer darujejo 
pet evrov. Tudi Karitas ima odprt 
račun, na katerega lahko nakažete 
denarno pomoč: TRR Slovenske 
karitas SI56 0214 0001 5556 761 
s sklicem SI00 870 in namenom 
Pomoč Ukrajini. Prispevek v 
višini 5 evrov pa je mogoče 
posredovati tudi s poslanim SMS 
sporočilom KARITAS5 na 1919. 
Na računu karitas pa se zbirajo 
tudi sredstva iz dobrodelne akcije 
ajdovskih umetnikov Umetniki 
za Ukrajino.  

Občini Ajdovščina in Vipava 
pa sta pripravljeni tudi na 
prihod beguncev. V teh dneh 
bo izšla zgibanka z osnovnimi 
informacijami tako za občanke 
in občane kako pomagati, kot 
tudi v ukrajinskem jeziku za 
begunce, kam se obrniti po 
različne vrste pomoči. Prva pot 
za begunce, ki želijo pridobiti 
začasno zaščito razseljene osebe, 
je policijska postaja, od koder 
bodo napoteni naprej. Osnovno 
pomoč beguncem – informacije 
o nastanitvenih centrih in 
zasebnih nastanitvah, socialna 
pomoč, brezplačne telefonske 
kartice … - nudita obe ajdovski 
humanitarni organizaciji, Rdeči 
križ in Karitas. Ljudska univerza 
Ajdovščina pa ponuja pomoč pri 
vključevanju beguncev v družbo 
– od učenja slovenskega jezika in 
dostopa do računalniške opreme, 
do pomoči pri uporabi opreme, 
iskanju informacij prek spleta ter 
tudi različne delavnice za mlade. 

Hvala vsem, ki pomagate!
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Občina Ajdovščina je za 
urejanje kolesarskih stez in 
površin za pešce uspela več kot 
660 tisoč evrov nepovratnih 
sredstev pridobiti iz Eko sklada. 
S tem bo urejena celovita 
kolesarska povezava skozi mesto, 
ki bo povezala prvo in zadnje 
krožišče. Občina Ajdovščina 
pa priložnost izkorišča tudi za 
sočasno urejanje komunalne 
infrastrukture, ki teče pod cesto, 
kjer je to potrebno. Tako bo 
osrednja mestna povezava varna 
za vse udeležence v prometu, 
hkrati pa celostno in dolgotrajno 
urejena. Dela na prvem odseku 
– od krožišča z obvoznico do 

krožišča pri pokopališču – bodo 
zaključena v nekaj dneh. Črte 
na cesti so že zarisane, pločnik 
in kolesarska steza sta že dobila 
asfaltno prevleko, manja le 
še namestitev nekaj stebrov 
javne razsvetljave. Na drugem 
koncu mesta, na odseku 3, se 
zaključujejo zemeljska dela, 
pričenja se torej dela na ustroju 
- polaganje tampona, robnikov, 
nato asfaltiranje in čisto na koncu 
še zasaditev zelenega pasu, ki bo 
ločeval pločnik in kolesarko ter 
cesto. Promet na tem odseku bo 
sproščen v prvih dneh aprila. 
Hvala za strpnost in razumevanje. 
Manjše gradbišče v sklopu tega 

projekta je nastalo tudi med 
križiščem za avtobusno postajo 
in bencinsko črpalko. Še pred 
poletjem pa bodo stroji zaropotali 
tudi na območju četrtega odseka, 
na Vipavski cesti.

Dobravlje prenovljene 
V Dobravljah stroji ropotajo že od poletja 2018. V tem času sta zaključena projekta celostne 

prenove vodovoda in kanalizacije ter izgradnje čistilne naprave in rekonstrukcija ceste in iz-
gradnja pločnika skozi del vasi. Po odhodu asfalterjev v sredini marca so Dobravlje zasijale v 
povsem novi podobi. Kraj je pridobil pomembno komunalno in cestno infrastrukturo, hkrati 
pa tudi lepši izgled. Urejeno je tudi najpomembnejše dvorišče pred gostilno in pošto ob glavni 
cesti nasproti šole. 

V projektu celostne prenove 
komunalne infrastrukture je bilo 
po Dobravljah na novo napeljanih 
3795 metrov vodov za fekalno 
kanalizacijo, 1500 metrov za 
meteorno, hkrati pa je bilo v celoti 
prenovljeno tudi vodovodno 
omrežje. Na dobravskem polju je 
zrasel objekt čistilne naprave, ki 
je bila lani poleti tudi poskusno 
zagnana, večjih napak doslej ni 
bilo opaziti. Priključki na novo 
kanalizacijsko omrežje so že na 
vseh parcelah v kraju, dejansko 
je priključenih dobrih 50 % 
gospodinjstev. Ostale, ki zaradi 
različnih razlogov še čakajo, 
pa pozivamo, da se čim prej 
priključijo.

Še preden se je naložba v 
celostno urejanje komunalne 
infrastrukture zaključila, so 
stroji zaropotali za nov projekt 

– rekonstrukcijo ceste in 
izgradnjo pločnika skozi vas – 
od križišča pri šoli do križišča z 
železnico. Dela so bila tehnično 
precej zahtevna, tako zaradi delne 
prenove in širitve mosta čez potok 
Skrivšek, ki mu manjka le še 
lična ograja, kot zaradi obsežnih 
in visokih podpornih zidov, ki 
jih je bilo treba urediti potem, 
ko se je razširilo cesto. Zdaj 
je v celoti široka 5 metrov, ob 
celotnem robu pa je urejen meter 
in pol širok in varen pločnik. 
Tod namreč pelje tudi šolska pot 
za veliko dobravskih šolarjev. 
Zagorele so tudi že luči nove javne 
razsvetljave. Dobrodošlo je, da se 
je v tem sklopu pričelo urejati tudi 
osrednje dvorišče Dobravelj – 
območje pred pošto in gostilno ob 

regionalni cesti skozi Dobravlje je 
asfaltirano, tu bo urejeno javno 
parkirišče, predvsem pa je s tem 
kraj v celoti dobil lepšo podobo, 
obiskovalci pa prijazen prvi vtis.

Tretje občinsko delovišče v 
Dobravljah pa komunalno ureja 
območje novega naselja – gre za 
nekaj zazidljivih parcel pri šoli. 
Gradbeni stroji so se začasno 
umaknili, ko pa bodo hiše 
zgrajene, se bo dokončno uredilo 
cesto. 

Dobravke in Dobravci so 
zadnja štiri leta kleno prenašali 
ropotanje strojev in prah, se 
vozili po obvozih, parkirali na 
sosedovih dvoriščih … Hvala za 
razumevanje in potrpežljivost, 
ki se je obrestovala. Naj nove 
pridobitve dobro in dolgo služijo.

Dela tečejo po načrtih
Prav kmalu se bomo skozi mesto Ajdovščina lahko varno zapeljali s kolesom. Dela v projektu 

celovitega urejanja površin za pešce in kolesarje tečejo po načrtu. Na prvem odseku poti, pri 
stadionu, manjka le še dokončna ureditev javne razsvetljave. Na tretjem odseku so v zaključni 
fazi dela pod zemljo, na drugem odseku se je pričelo urejanje še zadnjih 50 metrov, še pred 
polletjem pa bodo stroji zaropotali tudi na četrtem odseku na Vipavski cesti.

Rustjeva hiša v prenovi
V starem mestnem središču sta ponovno dve gradbišči. 

Medtem ko je prenova tržnice že v polnem teku, je v soseščini 
ravno dobro urejeno gradbišče okoli Rustjeve hiše, kjer bo v 
pritličju zaživel Prostor pekarskih in mlinarskih doživetij, v 
nadstropju pa se bo širila Pilonova galerija.

Občini je preko razpisa LAS 
uspelo pridobiti 300.000 evrov 
nepovratnih sredstev za urejanje 
spodnjih prostorov. Prostor 
doživetij pekarske in mlinarske 
tradicije sofinancirata Republika 
Slovenija in Evropska unija iz 
Evropskega sklada za regionalni 
razvoj. Naložba v rekonstrukcijo 
celotne hiše pa je vredna 1,2 
milijona evrov. Najprej se je dela 
lotil restavrator Klavdij Zalar. 
Odstranil je baročne štukature 
na stropu, ki pa se bodo po 
obnovi vrnile nazaj. Zavod za 
varstvo kulturne dediščine 
se je na srečanju z izvajalcem 
gradbenih del in projektantom 
dogovoril katero stavbno 
pohištvo se bo ohranilo, tako 
bo obnovljen vhodni portal ter 
nekatera notranja vrata. V kar 
se da avtentični obliki, torej zgolj 
očiščena in konzervirana, bo 
ohranjena tudi peč v pritličju, 
kjer bodo opravljene še dodatne 
arheološke raziskave. Te so se 
že izvajale, vendar so bile zaradi 
nevarnosti porušitve prekinjene. 

Zaščiteni in prezentirani bodo 
tudi ostanki rimskega zidovja, 
v kolikšni meri in na kakšen 
način pa je odvisno od stanja 
posameznih najdb.

Sredi marca so se pričela prva 
gradbena dela, ki jih izvaja 
podjetje Kolektor Koling d. o. o.. 
Najprej se je odkrilo streho, po 
odvozu materiala pa se je okoli 
objekta postavilo gradbeni oder 
in dokončno uredilo gradbišče. 
Sledi nadaljnja rušitev strehe in 
notranjih lesenih plošč, nato pa 
izvedba novih medetažnih plošč, 
ostrešja in strehe. Takoj, ko bo 
varno, bodo pritlične prostore 
zasedli arheologi in nadaljevali z 
raziskavami, medtem pa bodo v 
nadstropju mojstri že opravljali 
obrtniška dela. Ob obnovi bo v 
atriju za objektom zgrajen tudi 
manjši prizidek z dvigalom, ki 
bo omogočalo gibalno oviranim 
dostop v nadstropje, v prostore 
Pilonove galerije. Dela je torej 
precej, obnova bo v celoti 
zaključena v zadnjih mesecih 
letošnjega leta.

Aktivnost se izvaja v okviru operacije Prostor doživetij pekarske in mlinarske tradicije, ki jo 
sofinancirata Republika Slovenija in Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj.
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Spomladanski čas in odlično 
vreme sta spodbudila vrtičkarje, ki 
pripravljajo vrtove za novo sezono. 
Ravno ob pravem trenutku so na 
voljo tudi 'združeni vrtički' pod 
nakupovalnim središčem na robu 
mesta. Tu je na voljo okoli 5.500 
m2 površin za vrtičke. Območje 
je bilo doslej v celoti preorano, 
napeljano je bilo vodovodno 
omrežje, namenjeno zalivanju. V 
teh dneh se nameščajo hišice za 
orodje – v štirih objektih bodo na 
voljo po trije prostori z ločenimi 
vhodi, namenjeni hrambi orodja 
najemnikov vrtičkov. Postavljajo 

pa se tudi ograje – okoli vsakega 
vrtička, velikega 50 m2, bo tako 
stala lična ograja. Dostop je 
urejen z glavne ceste, med vrtički 
in prvimi hišami se bo zasadilo 
zelenje.

Skupaj je tako na voljo 100 
vrtičkov, namenjenih kmetovanja 
in pridelovanja željnim. Vsi 
vrtički so že razdeljeni – delno 
med najemnike, ki so doslej 
obdelovali svoj košček zemlje na 
območju Kresnic, preostali pa 
so bili oddani preko spletnega 
javnega povabila, ki je doživel 
precejšen odziv.

Oživljen most čez 
Lokavšček

Druga faza gradnje mostu čez Lokavšček je pod streho. 
Armiranobetonski most s kamnitimi stebri, lično ograjo je 
dobil svojo končno podobo. Dobrih 300 tisoč evrov vredna 
investicija bo skupaj z dodatno zgrajeno povezovalno cesto 
združila Lokavško cesto s Policami, kar bo razbremenilo vse 
bolj prometno polno ulico Quiliano.

Most čez Lokavšček je v prvi 
fazi najprej pridobil temelje 
in opornike, v lanskem letu 
pa je podjetje Kolektor CPG 
začelo z deli za dokončanje. Na 
postavljene temelje in opornike 
se je namestilo betonsko lončno 
konstrukcijo, široko 14 metrov, 
dolgo 18. Nanjo se je namestilo 
lično ograjo in pozidalo kamnite 

stebre ter uredilo razsvetljavo 
mostu. Občina namerava v tem 
letu nadaljevati z dokončanjem 
projektne dokumentacije še za 
izgradnjo povezovalne ceste med 
Lokavško cesto in ulico Quiliano, 
v letu 2023 bo sledila gradnja. Do 
pričetka izgradnje povezovalne 
ceste most lahko uporabljajo 
pešci in kolesarji. 

Vrtički na robu mesta
Na območju pod nakupovalnim središčem Supernovo se 

odvijajo še zadnja dela za nove obdelovalne površine. Občina 
Ajdovščina je zagotovila prostor za 100 vrtičkov, ki bodo odslej 
združeni na enem mestu in enotno zasnovani. V proračunu je 
za urejanje območja rezerviranih nekaj manj kot 80.000 evrov.

Kruh za otroke cvetja
Danes imamo kruha še dovolj, 

v trgovinah in pekarnah lahko 
zbiramo med raznovrstnimi 
pekarskimi izdelki. Mnogi 
kruh spečejo tudi doma, saj 
ni boljšega okusa kot topel, 
ravnokar spečen kruh bodisi 
iz krušne peči, štedilnika ali 
električne pečice. Vsak kruh je 
dober, a najboljši je tisti, ki nas 
spomni na naše stare starše, 
domači dom, nenavadne otroške 
zgodbe. Tako kruh ni le navadno 
prehransko živilo, ki je nedavno 
predstavljal simbol blagostanja, 
temveč pomemben element naše 
domače tradicije oziroma skupne 
lokalne dediščine. Še več, kruh 
lahko spodbudi poglobljena 
razmišljanja o težkih družbeno-
političnih krizah, odnosu do 
hrane v času vojne, slabih letinah 
in izobilju, ljubezni do starih 
staršev, socialnih vrednotah 
idr. Kruh lahko tudi spodbudi 
razmišljanje o mladinskih 
subkulturah in uporih mladih 
do družbenih sprememb, kot so 
to počeli otroci cvetja iz 70. let 20. 
stoletja. S svojstvenim načnimo 
življenja so širili sporočila o 
svobodi, ljubezni in miru. Morda 
na prvi pogled malo nenavadna 
povezava s pekarsko dediščino, 
vendar pogovor o kruhu med 
mladimi, ki v okviru Ljudske 
univerze Ajdovščina obiskujejo 
program Projektno učenje 
mladih, je spodbudil prav sledeče 
povezave. 

Delavnica o kruhu je bila 
izvedena v okviru operacije 
Prostor doživetij pekarske 
in mlinarske tradicije, ki jo 
s pomočjo sofinanciranja 
Republike Slovenije in Evropske 
unije iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj, izvaja Občina 
Ajdovščina. Namen delavnice 
je bil spodbuditi pogovor 
med mladimi o vsebinah, ki 

se bodo ponujale v nekdanji 
Rustjevi pekarni. Tako so mladi 
razmišljali, kaj jim kruh pomeni 
v življenju in kako preprečiti 
sodobno navado, da star ali suh 
kruh vržemo v smeti. 

Z mladimi smo se najprej 
pogovarjali o dobrih lastnostih 
kruha, ki so se razvile že v naši 
preteklosti. Kruh je v slovenski 
zgodovini predstavljal osnovno 
prehransko živilo, naši predniki 
so ga zelo cenili, sploh bel kruh, 
ki je bil na mizi le ob večjih 
praznikih. Načini peke kruha 
so se prenašali iz roda v rod, in 
še danes po pogovoru z mladi, 
kruh povezuje generacije. Mladi 
so nam tudi zaupali, da je kruh 
težko speči. Zavedali so se, da ni 
enostavno pripraviti in zgnesti 
testo, ki bo po peki rahlo in 
imelo sočno hrustljavo skorjico. 
Domač kruh se lahko tudi preveč 
drobi, hitro posuši ali splesni. 
Največkrat ga mladi zaužijejo 
za zajtrk, saj nima močnega 
okusa, je nasiten in dober. V 
nadaljevanju je pogovor stekel o 
pekarni, kjer bi pekli kruh zgolj 
za mlade. Udeleženec delavnice, 
ki kruh peče s svojim dedkom, 

se je spomnil na obdobje otrok 
cvetja in predlagal, da bi v novem 
doživljajskem centru pekli kruh s 
cvetjem. Tako kot so otroci sveta 
opozarjali na vrednote miru, 
svobode, ljubezni, medsebojnega 
spoštovanja, bi tudi kruh s 
cvetjem, ki bi ga spekli mladi, 
opozoril na ponoven odnos do 
hrane, dela in tradicije. Po mnenju 
mladih bi imel kruh na skorji 
motive cvetja, nabor sestavin in 
priprava testa bi bili osnovani 
na domači tradiciji, vendar 
nadgrajeni z novimi sestavinami 
in oblikami. Priprava testa bi 
spodbujala skupno delo, druženje 
in zabavo. Ob pričakovanju na 
svoj izdelek, bi mladi razmišljali 
o vrednotah dela, tehnologije, 
odnosih do hrane in odnosih do 
ljudi. Na koncu delavnice smo 
spoznali, da ne naredi dobrega 
kruha le moka in izkušena roka, 
temveč tudi kruh lahko naredi 
človeka. Vsekakor pa pogovor o 
kruhu polepša dan.

Jasna Fakin Bajec 
(Raziskovalna postaja ZRC 

SAZU iz Nove Gorice). 

Aktivnost se izvaja v okviru operacije Prostor doživetij pekarske in mlinarske tradicije, ki jo 
sofinancirata Republika Slovenija in Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj.

Novi avtobusni čakalnici v Črničah
V Črničah bo po novem prijetneje počakati na avtobus. Stari in odsluženi avtobusni čakalnici 

ob regionalni cesti, ki sta komaj še nudili kaj zavetja potnikom, sta namreč lično prenovljeni.
Za prenovo avtobusnih 

čakalnic je Občina Ajdovščina 
pridobila soglasje Direkcije za 
infrastrukturo RS za gradnjo v 
varovalnem pasu. Novo podobo je 
hišicama vdahnil arhitekt Marko 
Kosovel iz projektantskega biroja 

ACMA d. o. o., dela je izvedel 
samostojni podjetnik, kovinar 
Damjan Šinigoj iz Ajdovščine. 
Konstrukcija hišic je ojačana z 
jeklenimi profili, na katere so 
pritrjeni elementi – lesene letve, 
odporne na vremenske vplive. 

Dodatno sta pred vremenom 
ojačani z esal ploščami. 
Vrednost celotne investicije, 
projektiranja in obrtniških del, v 
višini 11.074,31 evra je poravnal 
občinski proračun.
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Fosili iz zbirke Stanislava Bačarja 
na razstavi v Montanistiki

V avli ljubljanske Montanistke na Aškerčevi cesti 12 v Ljubljani bo do konca aprila na ogled 
razstava izbranih fosilov iz zbirke Stanislava Bačarja. Razstava je postavljena v spomin na 10. 
obletnico smrti zbiratelja, ki je s svojo vnemo na tem področju geološki stroki veliko prispeval, 
našel je fosile, ki so bili najdeni prvič na svetu.

Stanislav Bačar je bil najbolj 
znan prav po zbiranju in 
raziskovanju okamnelih prič 
nekdanjega življenja, čeprav je 
imel še vrsto drugih 'hobijev' – 
od zbiranja dragocenih knjig, 
do vsestranskega proučevanja 
zgodovine naših krajev. V 
letošnjem jubilejnem letu se 
bodo zvrstili različni dogodki 
v spomin na njegovo delo in 
pomembno zapuščino. Tako je 
v avli ljubljanske Montanistke, 
kjer ima prostore Oddelek za 
geologijo Naravoslovno-tehnične 
fakultete, do konca aprila na ogled 
priložnostna razstava izbranih 
primerkov fosilov iz bogate 
zbirke Stanislava Bačarja. Ta sicer 
obsega preko 5000 primerkov, 
večina jih je na ogled na stalni 
razstavi v Muzeju Ajdovščina. 
Po zaslugi Stanislava Bačarja so 
bila odkrita pomembna najdišča 
spodnjejurskih koral in eocenskih 

polžev, ki so bila dostopna le 
krajši čas med zemeljskimi 
deli in bi sicer zagotovo ostala 
prezrta. Našel je številne nove 
vrste luknjičark in koral, ki so 
dobile ime po Vipavski dolini 
ali po njem samem. Na gostujoči 

razstavi so v dveh vitrinah 
predstavljeni nekateri jurski, 
kredni in paleogenski fosili iz 
Vipavske doline in njene bližnje 
okolice. Manjši del razstave 
predstavljajo izbrani fosili iz 
drugih najdišč po Sloveniji. 

Mladost na burji 

Pri nas beležimo 
aktivnosti

Ajdovski program Mladost 
na burji je prvim osmim 
organizacijam v občini 
Ajdovščina podelil poseben znak 
- nalepko, ki otrokom in mladim 
udeležencem programa sporoča, 
da pri njih izvajajo dejavnosti, v 
katere se lahko vključujejo in tako 
opravljajo primerne aktivnosti 
za vpis v dnevnike Mladost na 
burji. Otrokom in mladim, ki se 
v njihove dejavnosti vključijo, v 
dnevnike zabeležijo in s podpisom 
potrdijo, da so aktivnost pri njih 
opravili. 

Oznako »Pri nas beležimo 
aktivnosti: Mladost na burji« 
je prejel Zavod Beta – Inštitut 
za razvoj družbe, ki mladim 
udeležencem ponuja priložnosti 
za vključevanje v raznovrstne 
aktivnosti programa Garaža ter 
mnoge enostavne ali zahtevne 
izzive, s katerimi odgovarjajo 
na aktualne potrebe skupnosti. 
Mladinski kulturni center Hiša 
mladih Ajdovščina in znotraj Hiše 
mladih delujoče organizacije, 
Medobčinsko društvo prijateljev 
mladine Ajdovščina, Mladinski 

svet Ajdovščina in Inštitut za 
mladinsko politiko, so nalepko 
prejele saj otrokom in mladim 
skozi leto ponujajo številne 
priložnosti za sodelovanje 
in vključevanje v dogodke, 
delavnice, natečaje, festivale, 
projekte in posamezne akcije, ki 
jih izvajajo.

Nalepko sta prejeli tudi dve 
pomembnejši javni ustanovi v 
občini Ajdovščina, Lavričeva 
knjižnica Ajdovščina in Pilonova 
galerija Ajdovščina, ki se svojim 
programom usmerjata tudi v 
vzgojo in izobraževanje otrok 

in mladih. V Pilonovi galeriji 
Ajdovščina šole, organizirane 
skupine in posamezniki v 
okviru programa Mladost na 
burji spoznavajo umetnost, 
seveda Vena Pilona in njegova 
dela, učijo se raznovrstnih 
umetniških tehnik in ustvarjanja, 
udeležijo se vodenih ogledov po 
razstavah, lahko pa program 
Pilonove galerije Ajdovščina 
tudi sooblikujejo. Prav tako 
Lavričeva knjižnica Ajdovščina 
s svojim pestrim programom 
in zanimivimi projekti otroke 
in mlade nagovarja skozi vse 
leto. Udeleženci programa 
Mladost na burji si v knjižnici 
ogledajo razstave, predstavitve 
knjig, obiščejo raznolika 
predavanja, urice pravljic, se 
vključujejo v bralne izzive ter 
spoznavajo delovanje knjižnice 
in poklic knjižničarja. Rdeči križ 
Slovenije - območno združenje 
Ajdovščina v svoje prostovoljske 
in humanitarne projekte vedno 
vabi tudi mlade prostovoljce, ki 
lahko sodelujejo pri organizaciji 
krvodajalskih akcijah, pomagajo 

pri Izmenjevalnici oblačil, 
otroci in mladi se učijo osnov 
prve pomoči in sodelujejo v 
humanitarnih akcijah za pomoč 
ljudem v stiski.

Program Mladost na burji 
sodeluje še z mnogimi ustanovami 
in organizacijami ter društvi 
v naši lokalni skupnosti, kjer 
imajo otroci in mladi priložnosti 
za opravljanje primernih 
aktivnosti za vpis v dnevnike. 
Tudi ti pomembni akterji bodo 
tudi v prihodnosti vabljeni k 
sodelovanju in tudi prejemu tega 
posebnega znaka programa.

Med šestimi top trajnostnimi zgodbami na svetu

Tržnica na borjaču
Tržnica na borjaču se je uvrstila med šest top trajnostnih zgodb na svetu v kategoriji 'Krajše 

nabavne verige in promocija lokalne hrane', v okviru izbora najbolj trajnostnih zgodb na 
tekmovanju Top 100 Green Destinations Story Awards. 

Med sto najboljših trajnostnih 
destinacijskih zgodb se je 
uvrstilo tudi spletišče tržnica 
na Borjaču. Organizacija Green 
Destinations je trajnostno 
naravnan projekt prepoznala kot 
eno izmed pomembnih zgodb 
razvoja odgovornega turizma 
na svetu. Tržnica na Borjaču je 
na izboru tekmovala v kategoriji 
»Krajše nabavne verige in 
promocijo lokalne hrane« in se 
je v tej kategoriji uvrstila med šest 
finalistov. Za snovalce projekta 
in za vse, ki so to tržnico že vzeli 
za svojo in se nanjo pogosto 
vračajo, je to izjemno priznanje. 
Letošnja podelitev nagrad Green 
Destinations Story Awards je 
potekala virtualno in sicer v 
sklopu turistične borze ITB 
Berlin. Čestitke zmagovalcu, 
Tourist organization of Trebinje 
iz Bosne in Hercegovine. 

Spletna tržnica je nastala 
kot skupen projekt treh občin 
– Občine Ajdovščina, Mestne 
občine Nova Gorica in Občine 
Renče-Vogrsko.  Občina 
Ajdovščina jo je v sklopu 
Zelene sheme slovenskega 
turizma in kot prejemnica 

srebrnega znaka Slovenia 
green destinations prijavila na 
izbor sto trajnostnih zgodb na 
svetu. Tržnica je osnovana na 
ideji, da se potrošnikom olajša 
dostop do lokalno pridelane 
hrane neposredno iz domače 
dnevne sobe. Ponudnikom, torej 
kmetom, pa tržnica predstavlja 
orodje oziroma pripomoček za 
neposredno trženje pridelkov 
končnemu kupcu. Tržnica 
na Borjaču omogoča trženje 
pridelkov mimo klasičnih 
trgovsko-logističnih dobavnih 
verig. Spletišče deluje pod okriljem 
Regijske razvojne agencije ROD 
in je v času epidemije pritegovalo 
vse več zanimanja.

Trajnostno naravnan projekt 
so prepoznali tudi v organizaciji 
Green Destinations, ki je 
Tržnico na borjaču na seznam 
top 100 trajnostnih zgodb 

uvrstila na podlagi pristopa, ki 
ustvarja kakovostno okolje za 
lokalno prebivalstvo in hkrati 
nudi atraktivno izkušnjo za 
obiskovalce. Koncept spletišča 
pa lahko služi kot navdih drugim 
destinacijam. Poleg spletišča 
Tržnica na borjaču so se v 
slovenskem prostoru na seznam 
uvrstili še naslednje destinacije:  
Bohinj s spodbujanjem trajnostne 
mobilnosti;  Logarska dolina 
– Solčavsko s prizadevanjem 
za krajše nabavne verige in 
promocijo lokalne hrane; Rogla-
Pohorje s strateškim vodenjem 
združene destinacije štirih 
občin; Ljubljana s projektom 
združevanja kulinarike in kulture 
KulKul trenutek; Miren Kras s 
projektom promocije kulinarične 
dediščine špargljev in dolina Soče  
s strategijo okrevanja turizma po 
epidemiji covida-19.
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Mojstri peke se ponovno vračajo! Tudi tokrat
bo kulinarična ustvarjalka Ana Žontar Kristanc
z vami delila slastne recepte in male skrivnosti
peke, s katerimi boste kos še tako zapletenim

receptom sladic ali drugih jedi. Spremljajte naša
Facebook in Instagram profila ter se pridružite

Facebook skupini Mojstri peke! Z nami
delite svoje mojstrovine in sodelujte v nagradnem 

natečaju za lepe nagrade. Vse moke in ostale
sestavine Mojstrov peke najdete po ugodnih

cenah v vseh trgovinah Mlinotest.

www.mlinotest.si/mojstri-peke        Mlinotest        Mojstri peke        Mlinotest

oglas latnik 274 x 384  -mojstri peke 3.indd   1 7. 03. 2022   12:51:07
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Limone so praviloma zelo 
cenjen sadež in čeprav sodijo 
med tropske sadeže, jih tudi pri 
nas marsikdo goji kot posodovko. 
A ko jih najbolj potrebujemo, 
za lajšanje prehlada, gripe in v 
zadnjem času korona virusnih 
obolenj ali pa tudi pri peki potice, 
piškotov, se odpravimo v najbližji 
market. Tam sicer najdemo 
limone iz različnih držav, od ZDA, 
Mehike, Argentine, Turčije, a kaj 

ko niti dišijo več ne po limonah, 
olupek pa običajno sploh ni za 
uporabo. Nam še najbližje in tudi 
kakovostne so limone iz sosednje 
Italije. Zaman boste iskali 
limone, pridelane v Sloveniji, saj 
registriranih pridelovalcev limon 
praktično ni.

Med redkimi slovenskimi 
pridelovalci limon so Gecovi 
na Erzelju. Gospodar Joško je 
takorekoč oral ledino, zaradi 
česar je imel kar nekaj težav 
tudi z registracijo te kmetijske 
dejavnosti.

Joško Gec se z limonami 
ukvarja že od leta 1975, ko je 
prvo sadiko sorte Meyer dobil 
pri ženini teti v Ajdovščini in jo 
kar sam vzgojil v prvo drevesce. 

Postopoma je s prvega 
limonovca prišel do 5-ih velikih 

in 4-ih manjših. Vsako leto poleg 
skrbi za gojenje drevesc naredi 
med 30 in 40 novih sadik, vedno 
po lastni vegetativni metodi. 
Razmnoževanje je seveda možno 
tudi s cepljenjem na podlago, pa 
tudi na sadiko, ki je bila vzgojena 
iz peške. Razmnoževanje s 
potaknjenci je dolgotrajen 
postopek, traja več let, da se 
rastlina ukorenini in začne rasti.

Joško si je tekom let o gojenju 
limonovcev nabral veliko vedenja, 
svoje dolgoletne izkušnje tudi 
zelo rad deli: »Sadike prenesejo 
do minus pet stopinj, tiste, ki so 
cepljene na posebno podlago pa 
prenesejo do minus 7, vendar 
pa je te podlage težko dobiti. 
Plod pa zmrzne že pri minus 4 
stopinjah. Limonovci zahtevajo 
prezimovanje v zaščitenem 
prostoru z vsaj minimalno 
svetlobo, najbolje s temperaturo 
od 2 do 8 stopinj, zato da 
spomladi zacvetijo v pravem času. 
Pomembno je, da v istem prostoru 
ne skladiščimo krompirja ali 
jabolk, ker oddajajo amonijak, 
zaradi česar limonovci odvržejo 
liste. Na prosto jih prestavimo 
šele takrat, ko je čim manjša 
možnost pozebe, pri nas je to 
okrog sredine marca. Posode z 
drevesci postavimo na zemljo ali 
travo na sončno mesto. Največja 
napaka je limonovec postaviti na 
balkon, pa še ob zid, kjer doživi 
toplotni šok in posledično slabo 
rast.

Limonovec ne potrebuje veliko 
obrezovanja, bolj oblikovanje 
krošnje, tako da ga lažje 
shranjujemo v razpoložljivem 

prostoru. Kot posodovka zahteva 
veliko hranil, še posebno ob bogati 
rodnosti. Najboljše je zalivanje 
z gnojili za citruse od aprila do 
septembra, vendar je potrebno 
strogo upoštevati navodila, saj 
večina ljudi pretirava, kar spet 
slabo vpliva na zdravje rastline. 
Zalivanje z vodo prav tako 
zahteva pozorno spremljanje, 
da vlaga doseže tudi plodove. 
Intenzivno zalivamo od marca 
do konca avgusta. Limonovci 
nikoli ne smejo stati v vodi, sicer 
pride do koreninske gnilobe, ki je 
kar pogosta napaka amaterskih 
gojiteljev. Spozna se jo kot 
uvelost rastline kljub zalivanju. 
Takrat moramo nemudoma 
ukrepati in sicer tako, da rastlino 
vzamemo iz posode in korenine 
potopimo v ustrezno raztopino 
ter jo ponovno posadimo v sveže 
pripravljeno zemljo. Sicer so 
najhujši sovražniki limonovcem 
kaparji, vatasta uš in pršice, veliko 
bolezni se prenaša že z nakupi 
sadik, zato velja biti pozoren.«

Pri Gecovih zemljo za sajenje 
novih sadik ali za presajanje 
pripravijo sami iz 2/3 vrtne in 
1/3 preperelega hlevskega gnoja 
(večletni humus) z dodatkom 10 
% mivke za zračnost.

Najlepši del je seveda obiranje, 
ki se začne tudi že v decembru, 
odvisno od leta. Višek pa sledi od 
februarja ali marca do velike noči. 
Vsekakor je potrebno plodove 
obrati pred cvetenjem, to je konec 
marca ali najpozneje v začetku 
aprila, če hočemo, da bo rastlina 
bogato zacvetela.

Odveč je povedati, da s prodajo 
ni nobenih težav, saj gredo 
domače limone za med, Gecovi 
pridelek oddajo v glavnem stalnim 
odjemalcem, saj povpraševanje 

presega ponudbo. 
Kar pa ostane plodov doma, jih 

stisnejo v sok, ki ga v modelčkih 
zamrznejo in tako uporabljajo 
skozi vse leto. Naredijo pa tudi 
znani italijanski limonin liker 
‘limončelo’(it. limoncello izvira 
iz Amalfija, Sorenta in Caprija) 
in sicer na dva načina, a o 
podrobnostih pa kdaj drugič. 

Gecovi poleg limonovcev gojijo 
tudi limete sorte tahiti, ki so 
brez pešk, rodnost je zelo dobra. 
Prav tako se pohvalijo z bogato 
rodnostjo mandarin, ki so po 
besedah kmetijske svetovalke, 
Darje Marc, za pridelovalce manj 
zahtevne kot limone, zato jih je na 

tržišču tudi več.
Na koncu me zanima še mnenje, 

ali bi Joško priporočil pridelavo 
citrusov in kaj je največji izziv:

»Vsekakor priporočam, da bi 
se pridelava razširila, saj razen 
skladiščenja niti ne zahteva 
kakšnih posebnih pogojev. 
Seveda je potrebno pozorno 
spremljanje rastlin skozi vse leto, 
kot je npr. tudi zimsko zalivanje. 
Nikar pozabiti na zimsko 
zalivanje, še posebej v primeru, 
ko je na limonovcu veliko plodov. 
Skratka, ljubiteljem te čudovite 
aromatične rastline ne bo žal 
vloženega truda.« 

Tatjana Rener

Ajdovščina

Goriška 64, obrtna cona Gmajna, 
Tel: 05/ 850 15 06

ODPIRALNI ČAS:
pon - pet: 8:00 - 18:00

sob: 8:00 - 12:00

Ugodni nakupi za člane kluba Kalia!
Včlanite se lahko na vseh prodajalnih mestih 

Kalia ali na www.kalia.si

Sadike sadnega drevja in jagodičevja Izberite darilo za vaše najbližje pri nas

BRESKVE, HRUŠKE, JABLANE, OREH, MANDELJ, KAKI, SLIVE, NEKTARINE, MARELICE, 
LIMON, GRANATNO JABOLKO, MALINE, RIBEZ, BOROVNICE, KOSTANJ ...

Erzeljske limone
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Letos so se na nacionalnem 
tekmovanju POPRI za 
najboljšo podjetniško idejo 
mladih za uvrstitev potegovale 
štiri ekipe iz našega območja. 
Pod mentorstvom mentoric 
iz Regijske razvojne agencije 
ROD Ajdovščina so podjetniške 
ideje razvijali učenci od 7. do 9. 
razreda iz štirih osnovnih šol: OŠ 
Dobravlje, OŠ Danila Lokarja 
Ajdovščina, OŠ Draga Bajca 
Vipava in OŠ Šturje. 

Na tekmovanje se je kljub 
oteženim razmeram v šolstvu 

zaradi koronavirusa prijavilo 
kar 342 mladih iz cele Slovenije. 
Regijski predizbori so potekali v 
živo v štirih mestih po Sloveniji – 
poleg Nove Gorice še v Ljubljani, 
Velenju in Novem mestu. Na dan 
žena - 8. marca je na tekmovanju 
v prostorih Primorskega 
tehnološkega parka pred komisijo 
izkušenih podjetnikov svoje 
poslovne modele predstavilo 12 
ekip.

Iz našega območja so dve 
poslovni ideji predstavljali 
člani ekip iz OŠ Dobravlje in 

sicer: APIFEED (David Košir 
in Rok Cigoj) – to je naprava, 
ki je namenjena čebelarjem, za 
avtomatsko hranjenje čebel in 
4Fire (Job Birsa, Blaž Medvešček, 
Patrik Beltram, Žiga Bratina in 
Tinej Furlan) – predstavili so 
napravo za varno kuhanje na 
plinskem štedilniku. 

Tai Bratož, Gabrijela Bavcon 
in Tilen Rener iz OŠ Draga 
Bajca Vipava so predstavili idejo 
ArBio, v okviru katere so razvili 
WebAR izkušnjo (nadgrajena 
resničnost), ki bi otrokom 
pomagala pri učenju anatomije 

in spoznavanju človeškega 
telesa. Idejo o mobilnem bazenu 
POOL TRUCK, ki potuje od 
vasi do vasi po Vipavski dolini 
pa so predstavili člani ekipe iz 

OŠ Šturje (Timotej Samec, Filip 
Čelica in David Šinigoj).

V veliki finale, ki bo potekal 
na državni ravni 5. aprila 2022, 
sta se prebila David in Rok iz 
ekipe APIFEED. Čestitke vsem 
udeležencem in mentoricama 
ter srečno v finalu!

POPRI 2022 – tudi letos med finalisti

9. Evropski vrh regij in mest, 3. in 4. marec 2022, Marseille 
»Evropa se začne v regijah, mestih in vaseh«

Marsejski manifest lokalnih in 
regionalnih voditeljev

Evropska unija se sooča z 
velikimi preobrati in izzivi, ki 
bodo v prihodnosti, upajmo, 
pripomogli k še večji enotnosti 
in preporodu za prebivalce vseh 
regij, mest in vasi na našem 
območju. V Evropi je 240 regij, 90 
tisoč občin in več kot 1,2 milijona 
izvoljenih politikov na lokalni 
in regionalni ravni, ki skupaj 
zastopajo 450 milijonov ljudi.

Ekipa z Regijske razvojne 
agencije ROD Ajdovščina se je 
3. in 4. marca prvič udeležila 
Evropskega vrha regij in mest v 
Marseillu, ki je sicer potekal že 9. 
leto zapovrstjo. Pri svojem delu 
smo namreč na dnevni ravni 
vključeni v operativne projekte, 
s katerimi stremimo k doseganju 
najboljših rezultatov na terenu 
in s prizadevanjem, da Evropo 

približamo državljanom. Veliko 
projektov je tudi v naši dolini 
sofinanciranih iz programov in 
skladov Evropske unije.

V sklopu dogodka so se 
odvila štiri plenarna zasedanja 
in kar 14 okroglih miz. Na 
različnih okroglih mizah smo se 
pogovarjali o izzivih, s katerimi 
se soočajo evropske regije, mesta 
in podeželje in kakšni so načini 
za hitro in učinkovito odzivanje 
na le-te.

Kohezijska politika danes 
namreč predstavlja enega izmed 
najpomembnejših ekonomskih 
in tudi političnih stebrov EU. 
Na dogodkih je bila posebej 
izpostavljena ključna vloga regij 
pri regionalnem in lokalnem 
razvoju Evropske unije. Vemo, 
da se Slovenija zaradi odsotnosti 

vmesne ravni administrativnih 
enot, ki bi imele pravno-formalno 
vlogo v procesih odločanja, sooča 
s primanjkljajem in dodatnimi 
težavami pri pridobivanju EU 
sredstev tudi za naše območje. 
Razpravljavci so bili med drugim 
kritični tudi do dejstva, da v 
državah, kjer regije imajo, le-
te niso bile dovolj vključene v 
procese odločanja pri Načrtih za 
okrevanje in odpornost.

Na delavnici 'Preporod 
podeželja', na kateri je sodeloval 
tudi slovenski evropski poslanec 
Franc Bogovič je bilo govora o 
kakovosti bivanja na podeželju in 
nezanemarljivem dejstvu, da se je 
znatno število ljudi v času med 
izolacijo zaradi koronavirusne 
bolezni odločilo za selitev iz mest 
na podeželje. Zaradi navedenih 
in številnih drugih dejavnikov 
je potrebno sprejeti v prihodnost 
usmerjeno evropsko agendo 
za podeželje, ki bo izboljšala 
povezovanje mest in podeželja 
ter privedla do trajnostne 
oživitve podeželske skupnosti. 
K 'prerojenim' strateškim in 
sistemskim pristopom, ki so 
potrebni pri nadaljnjem razvoju 
podeželja pa lahko veliko prispeva 
aktivna participacija mladih in 
nasploh vseh prebivalcev regij, 
mest in vasi, kjer se Evropa tudi 
začne.

Spodbujanje urbanih 
sprememb

Regijska razvojna agencija ROD in Občina Ajdovščina sta se med 
15. in 18. marcem udeležila Investicijsko–nepremičninskega 
sejma MIPIM 2022 v francoskem Cannesu, kjer so se v okviru 
Javne agencije SPIRIT Slovenije predstavljale tudi možnosti 
investiranja v občini Ajdovščina.

Sejem MIPIM, ki se ga 
udeležujmo že peto leto zapored, 
velja za največje mednarodno 
nepremičninsko stičišče, kjer 
najvplivnejšim nepremičninskim 
odločevalcem in potencialnim 
investitorjem z vsega sveta vsako 
leto predstavljajo najnovejše 
nepremičninske trende in ključne 
svetovne investicijske projekte. 
Rdeča nit letošnjega sejma je bila 
'Spodbujanje urbanih sprememb' 
za skupno prihodnje ustvarjanje 
boljšega okolja.

Slovenija se kot primerna 
lokacija za tuje neposredne 
investicije in nekatere zanimive 

invest icijske pri ložnost i 
predstavlja pod sloganom 
Slovenia. Green. Creative. Smart. 
(Slovenija. Zelena. Kreativna. 
Pametna.). Na predstavitvenem 
odru 'Gostoljubnost in turizem' 
je župan Tadej Beočanin z 
njegovo ekipo posebej izpostavil 
investicijske priložnosti za 
gradnjo hotela v starem mlinu 
v Ajdovščini (City Hotel 
Ajdovščina).

Ekipa ArBio – Tilen Rener

Ekipa POOL TRUCK – Timotej Samec, Filip Čelica, David Šinigoj

Ekipa 4Fire – Patrik Beltram, Tinej Furlan, Job Birsa, Blaž Medvešček, Žiga Bratina 

Ekipa APIFEED – David Košir, Rok Cigoj
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Semena in sadike avtohtonih 
vrtnin, še posebej tiste, ki so 
vzgojene v domačem, preprostem 
okolju, so bolj prilagojene na 
naše podnebne razmere in 
zato praviloma bolj odporne 
proti škodljivcem in boleznim. 
Poznavanje osnov pridelovanja 
lastnega semena se je v preteklosti 
prenašalo iz roda v rod. Zaradi 
hitrega načina življenja ter 
uvoza semen iz tujine pa je to 
znanje bolj ali manj utonilo v 

pozabo. Na predavanjih v okviru 
projekta Stara semena – tradicija 
in preživetje sta nam Damjana 
in Uroš Benec na zanimiv 
način približala pomen in način 
pridelave semen na domačem 
vrtu. Zaupala sta nam tudi 
marsikatero skrivnost uspešne 
pridelave zelenjave. Predavanja 
smo snemali in jim še vedno 
lahko prisluhnete. Potrebna je le 
prijava v program.

Za zaključek celotnega projekta 

Stara semena – tradicija in 
preživetje, na LU Ajdovščina 
organiziramo Zelemenjavo. V 
pritličju bomo postavili stojnice, 
na katere boste lahko postavili 
svoj pridelek semen in sadike, 
ki ste jih vzgojili doma, pa jih 
imate preveč za vaš lasten vrt. 
Bistvo zelemenjave je izmenjava 
ali podarjanje presežkov, 
brez menjalne obveznosti in 
brez plačila ali prostovoljnih 
prispevkov. Pomembno je tudi 

druženje ter izmenjava izkušenj 
pridelave vrtnin in semenarjenja.

Na letošnji Zelemenjavi 
se nam bo pridružila tudi 
Lavričeva knjižnica, ki je letos 
odprla nov oddelek – knjižnico 
semen. V kolikor vas pot še ni 
zanesla k njim v knjižnico, boste 
več o tem njihovem projektu lahko 
izvedeli prav na Zelemenjavi.

Cilj Zelemenjave je, da na 
solidaren in zabaven način poveže 
vse ljubitelje in navdušence 
dobrot in lepot domačega vrta ter 
to navdušenje razširi med ostale 
udeležence in obiskovalce.

Zelemenjava vabi vse brez 
izjem. Od popolnih začetnikov 
do starih 'mačkov'. Dobrodošli 
ste vsi, stari in mladi, taki s samo 
enim lončkom na balkonu, pa 
tudi tisti z velikanskimi njivami.

Vabljeni! ZELEMENJAVALO 
SE BO!

Zaželeno je, da se na 

Zelemenjavo prijavite, da bomo 
lahko pripravili dovolj stojnic. 
Več informacij in prijave na info@
lu-ajdovscina.si ali 05 36 64 750.

Vabimo vas tudi, da se nam 
pridružite na FACEBOOK-u v 
skupini Stara semena – tradicija 
in preživetje.

Včasih je težko narediti 
korak naprej tako v osebnem 
kot kariernem razvoju. Vse 
pogosteje se posameznik 
mora odločati sam, kakšno 
izobraževanje bi bilo zanj 
ustrezno, v katero organizacijo 
naj se vključi, kako naj poteka 
njegovo izobraževanje, da bo 
lahko dosegel zastavljene cilje. 
Dobrodošel je koristen nasvet, 
informacija ali ustrezna pomoč. 
Ponudnikov izobraževanja je 
veliko, zato je pri izbiranju in 
odločanju zelo pomemben vezni 

člen, svetovalec. Brez tega člena 
je dostop odraslih do raznolikih 
možnosti izobraževanja pogosto 
otežen, kar marsikoga že pred 
udeležbo v izobraževanju odvrne 
od nadaljnjih korakov, ki bi vodili 
k udeležbi. Nekateri udeleženci 
izobraževanja bodo pomoč 
poiskali sami, drugi pa bodo 
morda pri odločitvi potrebovali 
več spodbude. Pri tem je izredno 
pomembno, da je možnosti, 
kjer lahko dobimo pomoč, več 
in da je dostopna na različnih 
mestih. Na ljudskih univerzah 

se zavedamo, da je temeljni 
namen in cilj svetovalnega 
dela na področju izobraževanja 
odraslih pomagati čim večjemu 
številu ljudi pri uspešnem učenju 
in izobraževanju. 

Leta 2016 se je v sklopu 
projekta Svetovanje zaposlenim 
na Goriškem 2016 - 2022 
oblikoval konzorcij partnerjev 
(Ljudska univerza Nova 
Gorica – vodilni partner, 
Ljudska univerza Ajdovščina, 
Posoški razvojni center in 
MIC Nova Gorica). V šestih 

letih smo projektni partnerji 
informiranje in svetovanje po 
modelu ISIO—Informiranje 
in svetovanje v izobraževanju 
odraslih, približali večjemu 
številu zaposlenih v regiji. Na 
Ljudski univerzi Ajdovščina se 
je v svetovalni proces vključilo 
188 zaposlenih oseb. 36 % je 
bilo moških in 63 % žensk. 
Povprečna starost svetovanca je 
bila 37 let. V svetovalni proces je 
bilo vključenih 65 % svetovancev 
z dokončano osnovno šolsko, 
srednje poklicno ter srednje 
strokovno izobrazbo. Malo 
več kot polovica svetovancev 
je potrebovala nasvet glede 
možnost i  i zobra ževa nja 
za osebni razvoj, preostali 
delež svetovancev pa glede 
neformalnih oblik glede 
izobraževanja za delo in poklic.

Kakšen nasvet ali informacijo 
so svetovanci najpogosteje 
potrebovali? Največ zanimanja 
je bilo za vključitev v jezikovne 
in računalniške tečaje ter 
pridobitev nacionalne poklicne 
kvalifikacije. 12 % svetovancev 
je bilo tujcev, ki so se zanimali 
za vključitev v tečaje slovenskega 
jezika ter opravljanja izpita iz 
slovenskega jezika na osnovni 
ravni. V svetovalni proces 
so se vključile tudi osebe, ki 
so razmišljale o spremembi 
delovnega mesta oziroma 
novi zaposlitvi. Potrebovali so 
predvsem nasvet o tem, kako 

pripraviti učinkovit življenjepis 
ali ponudbo za delo, kako se 
predstaviti novemu delodajalcu, 
kako mrežiti itd. Svetovanje je 
bilo za udeležence brezplačno, saj 
je bil projekt sofinanciran s strani 
Ministrstva za izobraževanje 
znanost in šport ter Evropskega 
socialnega sklada. 

Konec marca 2022 se projekt 
Svetovanje zaposlenim na 
Goriškem 2016 - 2022 zaključuje. 
Dejavnost bo Ljudska univerza 
Ajdovščina nadaljevala v sklopu 
javne službe. Še naprej bomo 
brezplačno informirali in 
svetovali vsem, ki potrebujejo 
nasvet glede možnosti formalnega 
ali neformalnega izobraževanja, 
iskanja zaposlitve, učne pomoči, 
osebnega in kariernega razvoja, 
aktivnega preživljanja prostega 
časa in še mnogo več. Vse 
informacije najdete na spletni 
strani www.lu-ajdovscina.si. 
Prosti termin si lahko rezervirate 
na spletni strani, po telefonu na 
številki 05 366 47 52 ali 041 437 
785 ali elektronski pošti info@
lu-ajdovscina.si

mag. Anja Jamšek Furlan

Zaključek projekta Svetovanje 
zaposlenim na Goriškem 2016 - 2022

Ponovno organiziramo Zelemenjavo
Na Zelemenjavi lahko sodelujete vsi, ki želite podariti ali sprejeti doma pridelana semena in/ali sadike. Dogodek bo potekal v torek, 5. aprila 2022, od 16.00 do 

18.00 v prostorih Ljudske univerze Ajdovščina.

Projekt je bil odobren v okviru 3. poziva LAS Vipavska dolina. Projekt je sofinanciran s sredstvi 
Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja/ukrep LEADER.
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Odsevi nekega časa Čigava je glasba?

Razstava o kruhu

Zimski športni dan v Kranjski Gori
V torek, 8., in v sredo, 10. 

marca, je potekal zimski špor-
tni dan, ki smo ga letos izvedli 
na enotni lokaciji. Z avtobusi 
smo se odpravili na idilično Go-
renjsko, kjer smo uživali v treh 
različnih dejavnostih. Izbirali 
smo lahko med smučanjem v 
Kranjski Gori, smučarskih te-
kom v Planici in pohodom od 
Rateč do Tamarja.

Oba dneva sta bila zaradi to-
plega sonca naravnost idealna za 
športno aktivnost.

Igor Sever, prof. športne vzgoje

Na ogled vas vabijo fotografije 
o kruhu, ki so plod sodelova-
nja med Srednjo šolo veno Pilon 
Ajdovščina, ZRC SAZU in Dru-
štvom gospodinj z dramsko 
skupino Planina pri Ajdovščini. 
Dijake je skozi proces foto-
grafiranja popeljala nekdanja 

pilonovka in profesionalna fo-
tografinja Tina Velikonja. V 
galeriji grajskega parka razsta-
vljajo: Jona Stibilj, 1. a; Nejc 
Franko, 1. d; Larisa Koren, 2. b; 
Lia Bajec, 2. d; Kristina Marc, 3. 
č; in Loti Strle, 1. d. 

Iskrene čestitke! 

V Pilonovi galeriji Ajdovščina 
je potekalo odprtje razstave li-
kovnih del dijakinj in dijakov 
1. a Srednje šole Veno Pilon 
Ajdovščina, nastalih skozi sku-
pinsko in individualno 
ustvarjanje pod mentorstvom 
profesorice Damjane Plešnar 
ter kustosinje Tanje Cigoj.

Tematiko likovne delavnice, 
ki se je v lanskem letu odvr-
tela že sedemnajstič zapovrstjo, 
so tokrat začrtala grafična dela 
enega vodilnih slovenskih ek-
spresionistov – Vena Pilona. 
Dela 29 dijakinj in dijakov so 
nastala med delavnico, katere 
idejno zasnovo je dala razstava 
Veno Pilon. Grafika (Pilonova 
galerija, 1. oktober–21. novem-
ber 2021). Dijaki so ustvarjali v 
duhu ekspresionizma v izbrani 
grafični tehniki, stirografiji, po-
samezne zgodbe za deli pa so 
prenesli tudi v besedo – svoje 
zapise bodo predstavili na 
odprtju.

Skozi ustvarjanje so poskušali 
razkriti lastna občutenja časa 
ter z razumevanjem razno-
terosti in raznolikosti resnic 
razplesti rdečo nit zgodbe, ki jo 
zapisujejo vsakdan, doživljanja 
sveta ter njegovih pojavnosti 
in odzivi nanjo. Žal je ta da-
leč od idealnega in odvijanje 

Vse v vesolju niha. Valove 
elektromagnetnega nihanja do-
življamo kot različne barve 
svetlobe, nihanje snovi pa potuje 
do naših ušes kot zvok. Čudežno 
je, da lahko ta nihanja zazna-
vamo ne zgolj kot nek stroj za 
zaznavo frekvenc, pač pa se nam 
iz nihanj, ki prihajajo do nas, 
veličastno razodeva vsebinski 
smisel – in temu rečemo glasba.

Glasba je torej preplet različnih 
nihanj ali vibracij. Vibracije pa iz 
okolice prejema tudi naše telo. 
Ne zgolj ušesa; zanihajo tudi ko-
sti in telesne tekočine. Nekatera 
nihanja, npr. strojni hrup, delu-
jejo na nas negativno, stresno ali 
celo rušilno. Toda nepreštevni so 
zvoki, ki na nas vplivajo z mno-
gimi znanstveno dokazanimi 
pozitivnimi učinki. In prav temu 
vplivu se med drugim posvečajo 
številne znanstvene raziskave. 
Povod zanje so številne tehnike 
zvočne in glasbene terapije, ne-
katere izmed teh izvirajo še iz 
starega veka. S pomočjo razi-
skav pa se razvijajo nove oblike 
terapije, ki se uporabljajo za 
zdravljenje ali dopolnilno zdra-
vljenje simptomov stresa, 
motenj spanja, koncentracije, 
ravnotežja, demence, posttrav-
matskega sindroma ter mnogih 
drugih nevroloških bolezni, pa 
tudi za krepitev samopodobe, 
odpravo treme pred nastopa-
njem in celo težav s sluhom in 
posluhom.

Da bi zvok zdravilno učinkoval 
na nas, pa nam ni treba čakati 
na obisk zvočne ali glasbene te-
rapije. Obstajajo številni načini, 
kako se lahko sami zdravimo z 
glasbo. Med njimi je na prvem 
mestu petje. Petje zaniha ko-
sti glave v zdravilne resonance. 
Učinek teh se še poveča pri sku-
pinskem petju. Ob prispevanju 
k zvoku skupine in doživlja-
nju zvočne in sporočilne celote 
se sproščajo endorfini in dvi-
gujejo razpoloženje. Podobno 
velja tudi za igranje glasbe-
nih inštrumentov. Izjemno 
blagodejen je učinek koncen-
tracije, ki spremlja prelivanje 
zvočne ideje – bodisi zapisane 
kot note, improvizirane ali iz-
vajane po posluhu – ob hkratni 

koordinaciji telesne motorike 
in intenzivnem poslušanju, kar 
vpliva na nadaljnjo izpeljavo. Pri 
tej zahtevni povratni zanki se ak-
tivirajo vsi možganski centri, kar 
je edinstven pojav. Kot pravijo 
nevrologi, nobena druga člove-
kova dejavnost ne predstavlja 
tako celostne vadbe za možgane 
kot glasba.

Komu je vse to dano? Kdo 
lahko intenzivno poje, posluša, 
igra? Vsakomur od nas je dano, 
da si zapoje vsaj pod tušem ali 
pa v zavetju svoje sobe prite-
gne melodiji na radiu. Najlepša 
izkušnja pa je, če se pri petju 
opolnomočimo preko tega, da se 
spoznamo s svojim glasom in ga 
sprejmemo kot del svoje identi-
tete. Iz tega lahko črpamo veliko 
samozavesti. Iz pomirjenosti s 
svojim glasom lahko sklepamo, 
kako blizu smo sami sebi, ko-
liko se sprejemamo in kakšna 
je naša samopodoba. Kaj po-
meni to opolnomočenje? Da si 
dovolimo, tudi če naš glas ni do-
ber kot glas vrhunskega pevca in 
pojemo »fauš«, izraziti se z gla-
som v skupini ali pred skupino, 
da dovolimo svojemu glasu, da 
zazveni, in da pri tem občutimo 
več pozitivnega kot negativnega. 
Tako ob izražanju z lastnim gla-
som ne občutimo strahu, pač 
pa sprostitev, užitek, veselje, ži-
vljenjsko radost, povezanost s 
prijatelji. 

Od kod so se nabrali ti strahovi 
pred lastnim glasom in pred la-
stnim ustvarjalnim izražanjem? 
V nekaterih družinah petje in 
glasbeno izražanje nista prisotna. 
Če smo zrasli v takšnem okolju, 
gre za strah pred novim, saj ni-
smo vajeni svobodnega pretoka 
izražanja. Danes je takšno oko-
lje zelo razširjeno, saj je življenje 
napolnjeno z reproduciranjem 
glasbe preko predvajalnikov, 

zaradi česar pa smo pozabili 
na svojo potrebo po izražanju, 
ki je še vedno v nas. Po drugi 
strani pa je bil marsikdo deležen 
glasbene izobrazbe, a je prejel 
izkušnjo, da je pri glasbi najpo-
membnejša popolnost in da ima 
pod soncem pravico bivati le po-
polna izvedba. Tudi to pretirano 
stremljenje k popolnosti ima v 
sodobni družbi več dejavnikov. 
Na naše svobodno izražanje de-
luje kot močna blokada in se 
izključuje z radostnim doživlja-
njem glasbe. Mar obstaja res le 
en način, kako je nekaj dobro in 
prav? Nikakor. Ljudska pesem je 
bila zmeraj svobodna, izmikala 
se je togosti »pravilne« izvedbe, 
obstajalo je nešteto različic po-
samezne pesmi. Tudi glasba, ki 
jo danes imenujemo klasična, 
se je še pred nekaj stoletji iz-
vajala bolj spontano, vsakič z 
drugačnim okrasjem in improvi-
zacijskimi vložki. To velja tudi za 
jazz glasbo, kajti pri njej je notni 
zapis zgolj opomnik za osnovno 
strukturo, ki jo napolni vsakič 
prerojena vsebina. 

Če nam takšne sproščenosti ob 
glasbi niso privzgojili, sprva po-
trebujemo več časa, da se v njej 
sprostimo, da odkrijemo poten-
cial sožitja z njo in občutimo 
izpolnjenost ob tem, ko nas ob-
jame. In že odplavamo v svoj 
notranji svet ali pa radostno de-
limo glasbo z drugimi. 

Zato moramo tudi glasbeni 
pedagogi v svojem delu med naj-
višje prioritete postavljati prav 
intenzivno doživljanje v glasbi. 
Kajti življenjska radost, ki jo pri-
naša glasba, pripada vsem. In ko 
je bomo imeli vsi, bomo smeli 
poimenovati našo civilizacijo z 
novim imenom. Zakaj bi imeli 
atomski vek, če lahko s petjem 
zgradimo harmonični vek?

Bojana Šaljić Podešva, prof. glasbe

zank vsakdanjih zapletov, pre-
pletov in pripletov postaja 
občasno komajda znosno, ma-
lone neznosno. Svet, v katerem 
preživljajo svojo zgodnjo mla-
dost tokratni razstavljavci, je 
bil namreč še pred nekaj leti 
nepredstavljiv. Strahu in nje-
govima tesnima sledilkama 

tesnobi in ranljivosti, ki ju je 
čas izpostavil in ki sta sleher-
nika ogrnili v mrazeč plašč, sta 
sledila še izrazitejši individuali-
zem in nezaupanje v sočloveka. 
Ta trenutek zato brezpogojno 
potrebujemo umetnost, ki 
zmore zgladiti zrak rezajoče 
robove dogajanja ter pripo-
moči k temu, da v nas ponovno 
vstane človeškost. V umetnosti 
so namreč dovoljene različice 
stvarnosti, zaželena drugačnost 
razmišljanja in iskrenost izraza 
dobrodošla. Morda je torej zdaj 
čas, da strahove zamenjamo za 
(večje) razumevanje, morebiti 
je zdaj čas za prevrednotenje 
vrednot, za kar si je pred več 
kot stoletjem prizadeval tudi 
ekspresionizem.

Viri besedila: Pilonova galerija (URL: 
https://venopilon.com/sl/odsevi-

nekega-%C4%8Dasa-1); zgibanka in 
plakat razstave.

 – pilonovci razstavljali v Pilonovi galeriji
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V četrtek, 3. 3. 2022, smo na Srednji 
šoli Veno Pilon Ajdovščina zopet 
gostili nekdanje pilonovce. Tokrat 
so se povabilu prijazno odzvale 
ustvarjalke, poustvarjalke in razi-
skovalke s področja likovne in glas-
bene umetnosti. 

S Pio Brodnik, Bogdano Borota, 
Anamarijo Stibilj Šajn, Tanjo Marte-
lanc in Ano Maraž smo se pogovar-
jali o umetnosti. O tem, kako se nas 
dotakne, kako nas spreminja, kako 
močna je njena sila, ko začutimo 
ustvarjalni vzgib. Kako brezčasna 
je, ko v nas vzbudi občutje lepote, ki 
se z nevidno silo siplje na nas iz več-
nosti in se tja vrača, vedno mlada, 
vedno sveža.

Vse gostje so se razveselile znanih 
obrazov profesorjev med občin-
stvom in led je bil kmalu prebit.

Anamarija Stibilj Šajn je umetno-
stna zgodovinarka, likovna kriti-
čarka in kuratorka. Študirala je na 
Filozofski fakulteti v Ljubljani in do 
leta 1999 poučevala na Srednji šoli 
Veno Pilon v Ajdovščini. Sodelovala 
je na številnih mednarodnih likov-
nih kolonijah: Slovenija odprta za 
umetnost, Umetniki za Karitas (obe 
na Sinjem vrhu nad Ajdovščino), 
Dvorski likovni dnevi (Dvor pri Žu-
žemberku), mednarodni simpozij 
Zaplana in mnogih drugih v Slove-
niji in v tujini. 

Pripravlja predstavitve posameznih 
domačih likovnih ustvarjalcev in jih 
predstavlja na odprtjih razstav ter 
objavlja recenzije v časopisju. Kot 
pomembne mejnike na svoji poti 
sama izpostavlja nalogo izbora slo-
venskih avtorjev za trienalni projekt 
v Neaplju 2005, organizacijo razsta-
ve desetih slovenskih slikarjev na 
Nizozemskem in vodenje razstavne 
dejavnosti sežanske Velike galerije 
Ivana Varla in Male galerije Mira 
Kranjca.

Sodeluje v mednarodnih projektih 
(LYNX, Rise of Woman in Culture 
in Western Balkan) ter projektih v 
Italiji in na Hrvaškem. Slovenske 
umetnike je predstavljala v Rimu, 
Bruslju, Londonu in na Dunaju. 
Pripravila je obširne analize likov-
nih del in predstavitve avtorjev: 
Nikolaja Mašukova, Klavdija Tutte, 
Etka Tutte, Klementine Golija, Ade-
la Seyouna, Azada Karima, Jožeta 
Stražarja Kiyohare, Franca Golo-
ba, Adolfa Pena, Jožeta Kotarja in 
Rudija Skočirja. Napisala je mno-
ge monografske študije (o Janezu 

Kovačiču, Jožetu Šajnu, Marjanu 
Miklavcu, Konradu Krajncu in Ni-
kolaju Mašukovu). Lani je napisala 
tudi monografsko študijo ob de-
vetdesetletnici akademske kiparke 
Sonje Tavčar Skaberne, kmalu pa bo 
izšla tudi monografija Gregorja Pra-
tnekerja. Za izjemne dosežke na po-
dročju kulture je prejela februarsko 
priznanje občine Logatec, kjer tudi 
živi. Šolanje na Pilonu ima v lepem 
spominu, prav tako tudi kasnejše 
poučevanje in spoštljivo sodelova-
nje s profesorji, kasnejšimi sodelav-
ci. Zanimanje za sodobne likovne 
umetnike in povabilo akademskega 
slikarja Klavdija Tutte k projektu 
Slovenija odprta za umetnost ji je 
odprlo spekter poznanstev za utira-
nje profesionalnega delovanja doma 
in v tujini. Ljudem skuša približati 
likovno umetnost na preprost na-
čin, brez izrazitih strokovnih izrazov 
in predvsem brez zapisanih predlog. 
Na lanskoletnem mednarodnem 
projektu Women About Women, na 
katerem je bila kuratorka za Sloveni-
jo, so se ukvarjali s problemom žen-
skih likovnih ustvarjalk pri svojem 
profesionalnem delu.

Dr. Bogdana Borota je redna pro-
fesorica za didaktiko glasbe na Pe-
dagoški fakulteti Univerze na Pri-
morskem. Po maturi na ajdovski 
gimnaziji je najprej diplomirala na 
Pedagoški akademiji, nato pa posta-
la profesorica glasbene pedagogike 
na Akademiji za glasbo. Kot je sama 
povedala, so jo do zaposlitve na pe-
dagoških fakultetah v Ljubljani in 
Kopru številna naključja pripeljala. 
Njena doktorska disertacija nosi 
naslov Vpliv sodobne tehnologije na 
pouk glasbene vzgoje. Sodelovala je 
v številnih raziskovalnih projektih, 
pri vseživljenjskem izobraževanju 
učiteljev ter pri iskanju inovativnih 
in ustvarjalnih postopkov poučeva-
nja in učenja. Pripravljala je doku-
mentacijo in bila nosilka programov 
profesionalnega razvoja, sodelovala 
na številnih konferencah in znan-
stvenih simpozijih. Sodelovala je pri 
prenovitvah učnih načrtov za glas-
beno vzgojo in kot gostujoča profe-
sorica predavala doma in v tujini. Je 
avtorica in soavtorica znanstvenih 
monografij in visokošolskih učbeni-
kov. Za svoje delo je prejela več na-
grad in priznanj, med drugimi leta 
2017 nagrado Republike Slovenije 
na področju šolstva za izjemne do-
sežke na področju visokega šolstva. 

Njeni spomini na srednješolske dni 
so nas razvedrili, bili so polni hu-

morja, pa vendar se je iz njenih be-
sed dalo čutiti tudi spoštovanje do 
učiteljev, ki so dijake spremljali po 
poteh odraščanja. Njeno poklicno 
udejstvovanje, v sklopu katerega po-
učuje tudi bodoče vzgojitelje, pa za-
znamuje močna predanost glasbi in 
umetnosti nasploh. To je dokazala v 
zadnjem času tudi pri vodenju pro-
jekta SKUM, v katerem naj bi bili 
umetniki na vseh stopnjah izobra-
ževanja »živi prinašalci umetnosti«, 
ki bi otroke in mlade ljudi navdušili 
za lepoto.

Dr. Tanja Martelanc je leta 2009 
diplomirala na Oddelku za ume-
tnostno zgodovino in Oddelku za 
germanistiko z nederlandistiko in 
skandinavistiko na Filozofski fa-
kulteti Univerze v Ljubljani. Istega 
leta se je zaposlila kot mlada razi-
skovalka na Umetnostnozgodovin-
skem inštitutu Franceta Steleta ZRC 
SAZU v Ljubljani ter se vpisala na 
podiplomski študij na Filozofski fa-
kulteti Univerze v Mariboru (smer: 
Zgodovina, Novi vek). V času po-
diplomskega študija je pridobila več 
štipendij, ki so ji omogočile razisko-
vanje v širšem srednjeevropskem 
prostoru in v Italiji. Rezultate svojih 
raziskav je predstavljala na domačih 
in tujih simpozijih (Švica, Italija). 
Leta 2016 je uspešno zagovarjala 
doktorsko disertacijo z naslovom 
Kapucinska arhitektura v sloven-
skem etničnem prostoru do nastanka 
Ilirskih provinc, ki je bila pod naslo-
vom Kapucini in njihova arhitektura 
na Slovenskem v letošnjem letu iz-
dana tudi v okviru periodične pu-
blikacije Acta Ecclesiastica Sloveniae. 
V študijskem letu 2016/2017 je pre-
davala na Fakulteti za humanistične 
študije na Univerzi na Primorskem, 
sedaj pa je zaposlena kot arhivistka 
v Pokrajinskem arhivu v Novi Gori-
ci. Poleg cerkvene umetnosti, kateri 
posveča največ pozornosti, jo še po-
sebej zanima raziskovanje protitur-
ških taborskih kompleksov. 

Na ajdovsko gimnazijo se je, čeprav 
prihaja iz Šempasa, vpisala po na-
svetu brata, prav tako pilonovca, pa 
tudi zaradi slovesa šole po odličnem 
pouku nemškega jezika. Te odloči-
tve ni obžalovala, saj se je s sošolci 
lepo razumela. Za njeno odločitev 
glede nadaljnjega študija pa je bila 
zaslužna prof. Nežka Mikuž, ki je 
Tanjo Martelanc navdihnila s svo-
jo ljubeznijo do likovne umetnosti. 
Študij umetnostne zgodovine in 
germanistike je odlično povezova-
la. Prav ta kombinacija se je namreč 
izkazala za idealno, saj ji je poznava-
nje branja nemške gotice služilo pri 

raziskovanju. Poleg ostalega je zelo 
ponosna tudi na to, da se je posvetila 
podrobnemu raziskovanju domače-
ga Šempasa. Približala nam je delo 
arhivista, ki ga odslej ne bomo več 
videli kot uslužbenca med zapraše-
nimi knjigami, ampak kot aktivnega 
ohranjevalca sprememb časa.

Pia Brodnik je sopranistka in redna 
profesorica petja na Akademiji za 
glasbo Univerze v Ljubljani. Njena 
pevska pot se je začela po opravlje-
ni diplomi iz glasbene pedagogike, 
ko je začutila, da tudi svoj glas lah-
ko izšola na višjem nivoju. K temu 
cilju je veliko pripomogla selitev v 
Kanado, kjer je z odliko diplomirala 
na umetniškem oddelku Univerze 
v Waterlooju pod mentorstvom dr. 
Davida Falka. Tako se je začelo nje-
no umetniško delovanje. Po vrnitvi 
v domovino se je poleg tega posve-
čala poučevanju petja, najprej na 
nižji stopnji, nato pa na Akademiji 
za glasbo Univerze v Ljubljani, kjer 
še vedno deluje in je v svet poslala 
že veliko uspešnih solistov. Njena 
velika ljubezen je tudi nastopanje 
na gledališkem odru. V Poletnem 
gledališču Studenec sodeluje že od 
leta 2000. Bogata je tudi njena dis-
kografija, saj je izdala osem samo-
stojnih zgoščenk in bila soavtorica 
pri mnogih drugih. Seveda tu ne 
moremo mimo zgoščenke s Pucci-
nijevimi arijami, ki jo je posnela v 
sodelovanju z londonskimi filhar-
moniki. Opisala je svojo neprecen-
ljivo izkušnjo s samim snemanjem, 
pa tudi zadovoljstvo nad kvaliteto 
izdelka. 

Njeni stiki z rodno Ajdovščino so 
bili po odhodu na študij v Ljublja-
no manj pogosti, vendar se še vedno 
rada vrača. Zelo je hvaležna profe-
sorjem za odlično znanje franco-
ščine in angleščine, saj z dobrim 
poznavanjem jezika lažje in bolje 
izgovarja besedila pesmi. Od pre-
mnogih nastopov se spominja po-
sebne energije, ki se je zgodila med 
nekim koncertom, ki ga je izvedla za 
otroke s posebnimi potrebami. Kot 
izvrsten prostor za koncerte pa iz-
postavlja cerkev, saj se v njej se poleg 
dobre akustike čuti tudi duhovna 
plat ambienta.

Ana Maraž je leta 2011 diplomira-
la na Pedagoški fakulteti v Ljubljani 
na oddelku za likovno pedagogiko. 
Zadnjih pet let kot samozaposlena v 
kulturi aktivno deluje na področju 
ilustracije. Svoje ilustracije ustvarja 
v mešanih in digitalnih tehnikah, 
najbolj prepoznavni pa so njeni 
črno-bele ilustracije ter kolaži, za 
katere je značilen minimalističen 

in ploskovit slog. Njene ilustraci-
je, ki so izšle v antologiji pravljic 
Mateta Dolenca Kako dolg je čas, 
so bile uvrščene na 50. Zlatno pero 
Beograda - 15. mednarodni bienale 
ilustracije 2019, na Golden Pinwheel 
Young Illustrators Competition 2020 
v Šanghaju na Kitajskem, 28. bienale 
ilustracije Bratislava 2021 in na 14. 
Slovenski bienale ilustracije. Knjige 
so bile razprodane, nato pa so izšle 
v posebni nakladi za projekt Rastem 
s knjigo, pri katerem so vsi sloven-
ski sedmošolci prejeli po en izvod. 
Ana je ilustrirala pesmi Miroslava 
Košute v knjigi Božaj veter, ki so bile 
uvrščene na festival Ilustrofest v Be-
ogradu. Njene ilustracije izhajajo v 
revijah Cicido, Ciciban in Mavrica. 
Za svoja dela je prejela več nagrad in 
priznanj: priznanje Hinka Smrekar-
ja na 11. Bienalu slovenske ilustraci-
je, posebno omembo za ilustracijo 
in oblikovanje albuma Mart – Do-
mestic, nagrado za najboljšo ilustra-
cijo v kategoriji Knjižne ilustracije 
na Ilustrofestu v Srbiji ter Posebno 
pohvalo po izbiri posamičnega čla-
na žirije - Silvana Omerzuja na 14. 
Slovenskem bienalu ilustracije. Raz-
stavlja doma in v tujini, živi in dela 
v Vipavi. 

Njeno srednješolsko obdobje se 
je najprej zaključilo na programu 
Predšolska vzgoja, nato pa je opra-
vila še splošno maturo in sprejemni 
izpit na Pedagoško fakulteto. Hecno 
se ji zdi, kako je na Pilonu v amfi-
teatralnem prostoru pisala teste, jih 
kasneje sama delila svojim dijakom, 
tokrat pa je isti prostor obiskala 
kot gostja ilustratorka. Odločitev 
za opravljanje splošne mature na 
Gimnaziji v Novi Gorici se je izka-
zala za odlično za njeno nadaljnjo 
izobraževalno pot, čeprav se je tisto 
leto počutila čudno, saj so sošolci 
odšli na študij v Ljubljano in Koper. 
Izobraževanje na srednjem strokov-
nem izobraževanju na Predšolski 
vzgoji ji je bilo v veselje, zahvaljujoč 
številnim uram likovnega ustvar-
janja, zlasti pa likovnemu krožku. 
Profesorica Damjana Plešnar ji je 
omogočala udeležbo in priložnost 
za ustvarjanje na mnogih domačih 
in tujih likovnih delavnicah.

Uradni del večera se je kar prehitro 
iztekel in še veliko zanimivega smo 
si povedali na neformalnem druže-
nju v avli šole. Dogodek nas je vse 
navdal z občutkom, da se je lepo 
spet srečati in s hvaležnostjo pogle-
dati na prehojene poti.

Damjana Plešnar in Vida Červ, profesorici 
in moderatorki večera

Brezčasna umetnost 
– tretja okrogla miza v sklopu 70-letnice Srednje  

šole Veno Pilon Ajdovščina
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Pridemo tudi... na borjač. 
040 289 009

primoasfalt@gmail.com

Primoasfalt d.o.o.
Dolga Poljana 50, 5271 Vipava

ASFALTIRANJE MANJŠIH
IN VEČJIH POVRŠIN 
Svetovanje, kvalitetni in strokovni  

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

Krajevni praznik v Vrtovinu

Krajevni praznik 8. marec je 
v Vrtovinu spomin na dogodke 
pred 79 leti, ko je bila prav taka 
pomlad kot te dni, ko se narava 
prebuja v novo življenje … Le 
da so takrat po Vrtovinu pokali 
smrtonosni streli in so povorke 
vrtovinskih žena in moških 
odhajale med koridorjem tujih 
straž v internacijo. Odhajali so na 
pot, za katero niso vedeli, kdaj in 
kje se bo končala. 37 žensk je bilo. 
In 12 moških. Prav v teh dneh. 
Teh marčnih dneh. 

Ne moremo si predstavljati 

... Tudi tega ne, da od 99 
vrtovinskih partizanov, jih 28 
ni nikoli več videlo vrtovinskih 
bregov in podbojev domačih 
vrat …Ti podboji vrtovinskih 
hiš, postavljeni v smeri Kuclja, 
simbolizirajo izgube, ki so jih 
utrpele družine, s pomenom 
hišnega vogala in simbolno stojijo 
v njihov spomin sredi vasi.

In mi smo se na spominski 
slovesnosti poklonili njim, zaradi 
katerih je Vrtovin vstal in obstal. 
In rastel. In še naprej raste in 
nudi varen dom novim in novim 

rodovom. Tistim, ki so se tu 
rodili, odraščali, pa tudi tistim, 
ki v Vrtovin šele prihajajo.

Vilko Brus, predsednik KS 
Vrtovin, je v pozdravnem govoru 
na spominski slovesnosti dejal, 
malo za šalo a malo zares, da 
ima Vrtovin prav vse, kar imajo 
veliki. A pravzaprav veliko več. 
Ima namreč delovne ljudi, ima 
zemljo, gore, polja in gozdove, 
ima čist zrak in ima lepote voda 
...Tu živijo, delajo, ustvarjajo z 
vsemi upi in željami. In delajo ... 
in bodo še delali ... Nove ceste, 
mostove (gradnja enega nas 
čaka prihodnje leto). Gradijo 
se poti, obnavljajo steze, ki so 
nekoč bile. Vrtovin ima še vedno 
šolo. Mnogi kraji je nimajo več. 
Vrtovin ima pol vodovoda. Vrhnji 
zaselki bodo dobili javni vodovod 
predvidoma leta 2025, ko se bo 
gradila tudi kanalizacija. Vrtovin 
ima dvorano, trgovino, gostilne 
nima. Ima pa življenje. Raste in 
se razvija. Ima bodočnost!

Nevenka G.

Naj spomin na letošnjega pusta 
še kar traja in traja …

Ko ostane spomin na nekaj lepega, si vsi želimo, da nas bi grel še kar nekaj časa, nam preganjal 
puste in žalostne dni in morda celo kakšno bolečino.

Letošnji pust je v Dom starejših 
občanov Ajdovščina prinesel vsaj 
malo veselja in sladkih vonjav po 
domači kuhinji. Pridne vrhpoljske 
gospodinje, ki so nas obiskovale 
že vrsto let v preteklosti, so s 
svojo dobro voljo pričarale res 
sladek pust. Njihove sladke, 
krhke štravbe, ki se vedno znova 

kar stopijo v ustih, so obudile 
spomine na domače kozice, v 
katerih se je včasih doma cvrlo za 
pusta in za vsak večji praznik, kot 
so bile poroke, birme in obhajila. 
Stari ljudje znajo povedati, 
da tort za praznike včasih ni 
bilo, sladke cvrte dobrote pa so 
prinesle gospodinje na mizo za 

več praznikov med letom.
Za pustno veselje pa so 

poskrbele tudi najmlajše maškare, 
ki so nas obiskovale pred leti 
za vsak pust in so vsako leto z 
nami tudi zaplesale. To so naši 
najmlajši sosedje iz Vrtca Ribnik. 
Na našem dvorišču so zapeli in 
prinesli nasmehe na obraze.

Tako so se spet po dolgem času 
podile maškare po hodnikih 
našega doma, okoli vseh zunanjih 
vogalov ter na dvorišču preko 
celega dneva. Prinesle so spet 
veselje, pregnale so zimo ter 
upajmo, da tudi vse viruse ter 
žalost in skrbi.

Mojca Klavžar, 
delovna terapevtka

Pomoč za Ukrajino

Tako kot ljudje iz Vipavske 
doline so se tudi sodelavke 
Vipavske območne karitas hitro 
odzvale na novo krizno situacijo, 
ki jo je prinesla vojna v Ukrajini. 
V Centru karitas v Ajdovščini 
materialno pomoč za Ukrajino 
zbiramo vsak dan, od ponedeljka 
do petka, med 8.00 in 15.00 ter ob 
četrtkih še dodatno med 16.00 in 
18.00.

Ljudje iz naše okolice so se 
zelo srčno odzvali in poskušajo 
pomagati vsak po svojih 
zmožnostih. Pomoč za Ukrajino 
zbirajo vrtci, šole, župnije ter 
posamezniki. Mlada karitas je v 
izpeljala posebno Hofer akcijo, v 
kateri so pred trgovinami Hofer 
mladi prostovoljci zbirali prav 
pomoč za Ukrajino. Civilna 
zaščita pa je že dvakrat iz našega 
centra odpeljala zbrano pomoč, 
ki so jo prostovoljke primerno 
razporedile in zapakirale. Do 
10. marca je bilo tako zbranih in 
poslanih naprej 1.420 kg hrane 
in higienskih pripomočkov, 
v naslednjih petih dneh pa 
še približno 2.500 kg. Dva 
tovornjaka Slovenske karitas 
sta pomoč tudi že dostavila na 
prizadeta območja.

Pomoč za Ukrajino lahko 
darujete tudi na:

Slovenska karitas, Kristanova 
ulica 1, 1000 Ljubljana

TRR: SI56 0214 0001 5556 761

Sklic: SI00 870

Namen: Pomoč Ukrajini

Prispevek v višini 5 EUR je 
mogoče posredovati s SMS 
sporočilom KARITAS5 na 1919 
in/ali KARITAS10 na 1919 in 
darovali boste 10 EUR. Darujejo 
lahko uporabniki mobilnih 
storitev A1, Telekom, Telemah 
in T-2.

Hvala vsakomur, ki je na tak 
ali drugačen način že prispeval 
svoj del v tej verigi dobrih ljudi 
in vsakomur ki še naprej poskuša 
pomagati nedolžnim, ki so se iz 
danes do jutri znašli sredi grozot 
vojne, ljudem, ki so bili prisiljeni 
zapustiti svoje domove in se 
odpraviti v neznano. 

Ohranimo naša srca odprta in 
naj skupaj bijejo za konec tega 
trpljenja, za konec te nesmiselne 
vojne.

Ženske ženskam na 
Gočah

Krajevna skupnost Goče je v 
soboto, 12. marca, organizirala 
večer 'Ženske – ženskam' za svoje 
sovaščanke, prijateljice, kolegice 
in občanke. S tem smo obeležili 
dva pomembna ženska praznika 
v mesecu marcu in sicer dan žena 
ter materinski dan. Z gostjami 
večera Evo Mermolja, direktorico 
Ljudske univerze Ajdovščina; 
Lindo Kogoj, kmetijsko 
svetovalko; Karmen Vunjak, 
kozmetičarko in lastnico salona; 
Barbaro Miklavčič Velikonja, 
ravnateljico Biotehniške šole 

Šempeter in Magdo Rogelja, 
zeliščarko in maserko. Pogovor 
se je prepletal med šestimi stebri 
za lepo življenje in to so dotik, 
gibanje, komunikacija, druženje, 
spolnost in spanje. Hvala gostjam 
večera, ki so delile izkušnje in 
razmisleke z nami. 

Pred koncem pogovora nas je 
nasmejala Pepca s Krasa. Večer 
smo zaključili z mislijo, da dober 
odnos do sebe in drugih vpliva na 
naše življenje, še zlasti na zdravje. 
Zato drage ženske, imejte se rade.

Anja Godnič
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Vipavski Križ bogatejši za novo pridobitev 

Križev pot, še en uspeh 
kamnosekov iz Manč

V nedeljo, 6. marca 2022, je v Vipavskem Križu potekalo slovesno odkritje križevega pota, ki ga 
je blagoslovil koprski škof msgr. dr. Jurij Bizjak. Dogodek je z velikim zanimanjem spremljala 
množica domačinov, ki so se ji pridružili številni obiskovalci tega slovenskega bisera sredi 
Vipavske doline.

Postaje križevega pota stojijo 
ob starodavni poti, imenovani 
'Reber', ki vodi od južnih 
mestnih vrat Vipavskega Križa 
proti Malim Žabljam. Postavitev 
postaj je izjemno zanimiva in si 
jo je zagotovo vredno ogledati. 
S križevim potom in ureditvijo 
poti je Vipavski Križ pridobil 
novo znamenitost, ki je obogatila 
turistično ponudbo v okolju 
in bo v kraj privabila še več 
obiskovalcev.

Zgodba nastajanja križevega 
pota v Vipavskem Križu sega v 
marec 2017. Začela se je s pobudo 
predstavnikov krajevne skupnosti 
Vipavski Križ, ki so se za izvedbo 
obrnili na kamnoseško skupino 
Manče, ki deluje pod okriljem 
Društva MOST - univerze za 
tretje življenjsko obdobje iz 
Ajdovščine. 

Člani skupine smo z veseljem 
sprejeli izziv in nemudoma 
pristopili k načrtovanju projekta. 
Najprej smo si ogledali traso v 
Vipavskem Križu, kjer naj bi 
potekal križev pot. Glede grafične 
podobe posameznih postaj smo 
se povezali s profesorico likovne 
umetnosti mag. Silvo Karim, 
ki nam je rade volje ponudila 
pomoč. Predstavili smo ji tehniko 
izdelave reliefnih podob, ona pa je 
skladno s tem oblikovala predloge 
risb. Ocenili smo, da so skice 
primerne za klesanje in pridobili 
tudi soglasje naročnikov, ki so se 
strinjali s podobami in slogom 
ilustracije. Sledile so odločitve o 
vrsti kamna in debelini plošč. Pri 
tem nam je z dragocenimi nasveti 
pomagal kamnoseški mojster 
Vojko Mužina iz Sela, ki je tudi 
pripravil in daroval ustrezne 
kamnite plošče.

Prof. Silva Karim je risbe 
štirinajstih postaj križevega pota 
v naravni velikosti pripravljala 
postopoma, kamnoseki pa smo 
se takoj lotili dela. Proces izdelave 
je obsegal kopiranje risb na 
kamen, klesanje osnovnih oblik 
in figur ter 'štokanje'. Gre za 
ročno obdelavo površine, s katero 
dosežemo, da je enakomerno 
razbrazdana in primerna za 
izdelke na prostem. Postopek 
izdelave posamezne plošče smo 
zaključili s poliranjem kamna. 
Vsako izmed plošč je izbral en 
član skupine, ki je bil nosilec, 
drugi pa smo mu pri različnih 
fazah izdelave pomagali. Na 
koncu je bilo treba reliefe še 
nekoliko dodelati, da so bili stilno 
usklajeni med seboj ter premazati 
z zaščitnim premazom. Delo je 
potekalo v presledkih, vse do 
pozne jeseni leta 2018. 

Sklop vseh štirinajstih plošč 
križevega pota smo prvič 
predstavili javnosti na razstavi 
pirhov v Vipavskem Križu aprila 
leta 2019. Odzivi obiskovalcev 
so bili izredno pozitivni, saj so 
pohvale kamnoseški skupini 
Manče deževale z vseh strani. Po 
zaključku razstave smo reliefne 

plošče hranili še nekaj časa, nato 
pa jih predali krajevni skupnosti 
Vipavski Križ, ki je delno pokrila 
stroške izdelave in poskrbela za 
njihovo postavitev na končno 
lokacijo ob poti po 'rebru'. 

Uresničitev projekta je bila 
precej kompleksna in je potekala 
v več korakih. Najprej je bilo 
treba zagotoviti dobro osnovo za 
postavitev kamnitih reliefov in 
urediti pot. Ureditev je obsegala 
odvodnjavanje, pripravo podlage 
z gramozom, betoniranje poti, 
napeljavo električne razsvetljave 
in izdelavo temeljev za posamezno 
postajo. Med izvajanjem del so se 
ideje o končni obliki postavitve 
nenehno spreminjale. 

Celoten projekt je bil za 
krajevno skupnost Vipavski 
Križ zajeten finančni zalogaj in 
ne bi bil izvedljiv brez pomoči 
občine in sponzorjev, predvsem 
pa ne brez doprinosa zavzetih 
občanov, ki so prispevali tako 
ideje kot tudi izjemno veliko 
število ur prostovoljnega dela.
To sodelovanje je odločilno 
pripomoglo k uresničitvi projekta.

Marjan Polanc
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Dan žena in mater
Brda … Korada …Sabotin. 

Kraji, kjer je kri tekla iz 
prestreljenih žil, krvavečih src 
mater in žena, žuljavih rok ...

Tam smo v mesecu mater 
in žena bili. V mesecu tistih, 
ki najbolj vedo, kaj je popolna 
ljubezen.

V mesecu tistih, ki garajo, 
ljubijo in dajejo, brez vprašanj.

V mesecu tistih, »katerih cena 
presega ceno biserov«.

»Lepo nam je v tem sončnem 
dnevu, med prijatelji in pri 
pogrnjeni mizi. Toda misli mi 
uhajajo v kraje, kjer matere 
in žene trepetajo za življenja 
otrok, mož, domovine…« mi je 
prišepnila ena izmed žena.

Pomislil sem, da se moram še 
veliko naučiti o ljubezni.

HVALA, da smo lahko ob vas.
c. u.

Združena ženska moč
V marcu smo praznovale ženske – slavile smo pridobljeno 

enakopravnost v političnem, ekonomskem in socialnem 
smislu. To je bil velik in pomemben dosežek naših prednic, za 
katerega želimo, da ga poznajo tudi mlajše generacije, ki šele 
stopajo v svet odraslosti.

8. marca smo, zaposlene iz Hiše 
mladih, združile moči in obiskale 
dekleta na SŠ Veno Pilon. Predale 
smo jim rožice in dobre misli, da 
bodo srednješolke ponosno in 
spoštljivo nosile svojo ženskost 
še naprej. Dekleta pa so z nami 
podelila spodbudna sporočila in 
povedala, da so rade ženske in 
da verjamejo v združeno žensko 

moč, saj ta zmore vse.
Veseli smo, da smo se 

organizacije iz Hiše mladih zbrale 
skupaj in izvedle to majhno, a 
pomembno gesto za dekleta. 
Sodelovali smo: MKC Hiša 
mladih, Inštitut za mladinsko 
politiko, PUM-O, MDPM 
Ajdovščina, Mladost na burji in 
Mladinski svet Ajdovščina.
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Komunalno stanovanjska družba d.o.o. Ajdovščina 
upravlja pet javnih vodovodnih sistemov v Občini 
Ajdovščina in dva javna vodovodna sistema v Občini 
Vipava. Poleg upravljanja javnih vodovodov, pogodbeno 
izvajamo tudi notranji nadzor na zasebnem vodovodu. 
Notranji nadzor izvajamo po HACCP sistemu, skladno 
s Pravilnikom o pitni vodi (Ur. l. 19/04, 35/04, 26/06, 
92/06, 25/09, 74/15 in 51/17). 

Poleg notranjega nadzora pitne vode, Ministrstvo za 
zdravje izvaja tudi Državni monitoring pitne vode s 
katerim zagotavlja dodaten nadzor nad kvaliteto pitne 
vode. Državni monitoring opravlja Nacionalni laboratorij 
za zdravje, okolje in hrano (NLZOH) in je vzpostavljen 
na podlagi zahtev pravilnika in karakteristik vodnih 
virov.

Obrazložitev tabele 1: V okviru notranjega nadzora 
pitne vode je bilo opravljenih na javnih vodovodnih 
sistemih skupaj petinpetdeset vzorčenj na mikrobiološke 
in petnajst vzorčenj na fizikalno-kemijske parametre. Na 
zasebnem vodovodu se je opravilo dve mikrobiološki 

in eno fizikalno-kemijsko vzorčenje. Od vseh odvzetih 
vzorcev so bili trije vzorci mikrobiološko neskladni. En 
vzorec je bil  fizikalno-kemijsko neskladen. Dva vzorca 
sta bila mikrobiološko neskladna zaradi prisotnosti 
koliformnih bakterij, en vzorec pa zaradi Escherichie 
coli in koliformnih bakterij. Fizikalno-kemijsko je bil 
vzorec neskladen zaradi presežene vsebnosti Aluminija. 
Vzroki mikrobioloških neskladnosti vzorcev pitne vode 
v omenjenih primerih so bili posledica neustreznega 
vzorčnega mesta, vdora nečistoč iz okolja (padavine) 
in zastajanja vode na javnem vodovodnem omrežju. 
Fizikalno-kemijska neskladnost je bila posledica 
neustreznega vzorčnega mesta.

V okviru državnega monitoringa je bilo na javnih 
vodovodnih sistemih opravljenih dvaintrideset vzorčenj 
na mikrobiološke in dvaintrideset vzorčenj na fizikalno-
kemijske parametre. Na zasebnem vodovodu se je v 
sklopu državnega monitoringa opravilo dve vzorčenji na 
mikrobiološke in dve na fizikalno-kemijske parametre. 
En vzorec na javnem vodovodnem sistemu je bil 

mikrobiološko neskladen, kot posledica napake na 
hišnem vodovodnem omrežju. 

V letu 2021 je bilo na javnih vodovodnih sistemih v 
našem upravljanju, uveden en ukrep omejitve uporabe 
pitne vode. Trajanje ukrepa je bilo sedem dni. Ukrep 
prekuhavanja pitne vode je bil izdan zaradi vdora 
nečistoč v javni vodovodni sistem.

Informacije
Več informacij dobite na naši spletni strani, www.ksda.

si, kjer si lahko med drugim ogledate Letna poročila o 
skladnosti pitne vode, načine obveščanja uporabnikov v 
primeru motene, prekinjene ali omejene oskrbe s pitno 
vodo, razširjene analize pitne vode večjih vodovodnih 
sistemov....

Poočilo o skladnosti pitne vode v 
letu 2021 

Komunalno stanovanjska družba d.o.o. Ajdovščina upravlja pet javnih vodovodnih sistemov v Občini Ajdovščina in dva javna vodovodna sistema v Občini Vipava. Poleg upravljanja javnih 
vodovodov, pogodbeno izvajamo tudi notranji nadzor na zasebnem vodovodu. Notranji nadzor izvajamo po HACCP sistemu, skladno s Pravilnikom o pitni vodi (Ur. l. 19/04, 35/04, 26/06, 
92/06, 25/09, 74/15 in 51/17). 

Poleg notranjega nadzora pitne vode, Ministrstvo za zdravje izvaja tudi Državni monitoring pitne vode s katerim zagotavlja dodaten nadzor nad kvaliteto pitne vode. Državni monitoring 
opravlja Nacionalni laboratorij za zdravje, okolje in hrano (NLZOH) in je vzpostavljen na podlagi zahtev pravilnika in karakteristik vodnih virov.

Tabela 1: Notranji nadzor pitne vode na vodovodnih sistemih v Občini Ajdovščina in Vipava 2021

Vrsta Vodovodni sistem Število mikrobioloških 
analiz

Število neskladnih 
vzorcev

Število fizikalno-kemijskih 
analiz

Število neskladnih vzorcev

Ja
vn

i v
od

ov
od

Hubelj 24 0 6 0
Vipava-skupni 12 1 3 1
Gora -Skuk 8 0 2 0
Sanabor 3 0 1 0
Strelice 2 0 1 0
Podkraj-Zgornji 3 1 1 0
Podkraj-Spodnji 3 1 1 0

Zasebni Lokavec Kompari 2 0 1 0

Obrazložitev tabele 1: V okviru notranjega nadzora pitne vode je bilo opravljenih na javnih vodovodnih sistemih skupaj petinpetdeset vzorčenj na mikrobiološke in petnajst vzorčenj 
na fizikalno-kemijske parametre. Na zasebnem vodovodu se je opravilo dve mikrobiološki in eno fizikalno-kemijsko vzorčenje. Od vseh odvzetih vzorcev so bili trije vzorci mikrobiološko 
neskladni. En vzorec je bil  fizikalno-kemijsko neskladen. Dva vzorca sta bila mikrobiološko neskladna zaradi prisotnosti koliformnih bakterij, en vzorec pa zaradi Escherichie coli in 
koliformnih bakterij. Fizikalno-kemijsko je bil vzorec neskladen zaradi presežene vsebnosti Aluminija. Vzroki mikrobioloških neskladnosti vzorcev pitne vode v omenjenih primerih so bili
posledica neustreznega vzorčnega mesta, vdora nečistoč iz okolja (padavine) in zastajanja vode na javnem vodovodnem omrežju. Fizikalno-kemijska neskladnost je bila posledica 
neustreznega vzorčnega mesta.

V okviru državnega monitoringa je bilo na javnih vodovodnih sistemih opravljenih dvaintrideset vzorčenj na mikrobiološke in dvaintrideset vzorčenj na fizikalno-kemijske parametre. Na 
zasebnem vodovodu se je v sklopu državnega monitoringa opravilo dve vzorčenji na mikrobiološke in dve na fizikalno-kemijske parametre. En vzorec na javnem vodovodnem sistemu je 
bil mikrobiološko neskladen, kot posledica napake na hišnem vodovodnem omrežju. 

V letu 2021 je bilo na javnih vodovodnih sistemih v našem upravljanju, uveden en ukrep omejitve uporabe pitne vode. Trajanje ukrepa je bilo sedem dni. Ukrep prekuhavanja pitne vode 
je bil izdan zaradi vdora nečistoč v javni vodovodni sistem.

Poročilo o skladnosti pitne vode v letu 2021

Tabela 1: Notranji nadzor pitne vode na vodovodnih sistemih v Občini Ajdovščina in Vipava 2021
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Kali so redka vodna okolja, v 
katerih najdejo svoj življenjski 
prostor rastline in živali, 
prilagojene na življenje v in 
ob vodi in jih drugje v okolici 
ne najdemo. Obstoj goškega 
kala, ki leži malo pred vasjo, je 
zabeležen že v Franciscejskem 
katastru iz leta 1822, namenjen 
pa je bil predvsem napajanju 
živine. Po prihodu vodovoda 
v vas je doživel žalostno usodo 
– zarastel se je,marsikdaj je bil 
zasut z odpadnim gradbenim 
materialom. Leta 2006 se je s 
prostovoljnim delom domačinov 
in ob pomoči Zavoda RS za varstvo 

narave kal temeljito obnovilo. 
Zaradi zaraščanja je bil v zadnjem 
času kal ponovno ogrožen, zato 
je KS Goče v februarju poskrbela 
za ponovno čiščenje. Goški kal 
predstavlja rob ohranitvenega 
območja Natura 2000 Doline 
Branice. Razglašen je za naravno 
vrednoto lokalnega pomena, kar 
je odraz njegove vloge v tem delu 
Vipavske doline, ob tem pa nas 
spominja na čas, ko je omogočal 
preživetje domačih živali in s tem 
posredno tudi domačinov. Zanj 
moramo skrbeti in ga ohranjati 
za naslednje rodove.

Anja Godnič

Šola v naravi je del razširjenega 
programa Osnovne šole. 
Običajno izvajamo poletno šolo 
v naravi, letos pa smo s skupino 
učencev tretje stopnje Posebnega 
programa CIRIUS Vipava 
decembra na Pohorju izvedli 
zimsko šolo v naravi. 

Veliko let je že preteklo od 
takrat, ko je zapadlo toliko snega, 
da smo na šolskem dvorišču 
lahko naredili sneženega moža! 
Za izvedbo zimske učilnice v 
naravi se moramo odpeljati do 
katerega od bližnjih zasneženih 
hribov, pri čemer smo zaradi 
organiziranih prevozov učencev 
časovno omejeni.

Zato je bila to dobra odločitev. 
Pohorje je prekrivala snežna odeja 
in vreme nam je bilo naklonjeno, 
tako da smo v naravnem okolju 
izvedli načrtovane dneve 
dejavnosti z zimsko vsebino.

Šola v naravi uresničuje 

predvsem program, katerega 
cilji, dejavnosti in vsebine so 
vezani na drugačno izvedbo in 
za katerega je zlasti pomembno 
medpredmetno povezovanje 
in prepletanje znanja različnih 
predmetnih področij ter vpetost 
v naravni in družbeni prostor, to 
je povezava z okoljem, v katerem 
šola v naravi poteka.

Večdnevno skupno bivanje 
v novem okolju ponuja, poleg 
načrtovanih dejavnosti in ciljev, 
še veliko izzivov, izkušenj, 
spoznanj in prispeva k razvijanju 
samostojnosti. Šola v naravi pa je 
še posebej pomembna za socialni 
razvoj in oblikovanje dobrih 
medsebojnih odnosov.

Čeprav je od našega skupnega 
zimovanja preteklo nekaj časa, 
se ga še vedno radi spominjamo. 
Naši učenci so druženje na 
Pohorju opisali tako:

Robin Teo: »Prvič sem stal na 

smučkah in se tudi spustil po 
smučišču! Zadnji večer so nam 
v hotelu naredili romantično 
večerjo. Prižgali so svečke na 
mizah.«

Katarina: »Prvič sem krpljala. 
Všeč mi je bilo tudi plavanje.«

Martin: »Šli smo na nočni 
pohod. Naredili smo si 
laterne. Poskrbeli smo tudi za 
ptičke. Storže smo premazali 
z arašidovim maslom in jih 
povaljali v semena. Obesili smo 
jih na drevesa.«

Lan: »Prvič sem se peljal z 
gondolo in prvič bil v Mariboru. 
V Mariboru sem se slikal v hišici 
iz pravljice Janko in Metka. V 
čajnici smo pili čaj.«

Kaja: »Na snegu smo se kepali, 
sankali, krpljali. Na balkonu smo 
naredili snežaka. Cel teden nas je 
opazoval skozi vrata.Vsako noč je 
prišel Pohorski škrat. Pod blazino 
je pustil darilce tistemu, ki je bil 
čez dan še posebno priden. Vsako 
jutro smo najprej pogledali, če 
smo kaj dobili.«

Tamara: »Meni je bila všeč 
pižama party. Po večerji smo 
se pogovarjali. Pili smo otroški 
šampanjec in nazdravili. Nato 
smo poslušali glasbo in plesali. 
Imeli smo celo disko kroglo.«

Tatjana Pregelj, CIRIUS Vipava

SISTEMI ZA  & OGREVANJE HLAJENJE
Panasonic v vašem domu.
Rešitve za ogrevanje, sanitarno toplo vodo in klimatizacijo.

MEGATERM d.o.o. Cesta 25. junija 1G, Kromberk, 5000 Nova Gorica  t. +386 (05) 333 40 77

Družine na Špičastem 
vrhu

Na sončno, a dokaj mrzlo 
soboto (12. 3. 2022) smo se zbrali 
na avtobusni postaji Ajdovščina v 
kar lepem številu. Vseh nas je bilo 
43. Izletu so se pridružili učenci 
Waldorfske šole Ajdovščina 
in Osnovne šole Dobravlje z 
nekaterimi starši in mentoricami. 
Z osebnimi avtomobili smo se 
odpeljati do križišča za Javornik, 
kjer smo tudi začeli naš pohod. 
Na začetku smo vodniki 
predstavili potek izleta. Na izletu 
sva bila prisotna dva vodnika 
Planinskega društva Adovščina 
- Gorazd Lapanja in Vanja Blažica 
ter pomočnik mladinski voditelj 
Maj Černigoj.

Table so nas usmerile po 
makadamski cesti v nasprotno 
stran od Javornika, nad Zajčjimi 
dolinami vse do Jelove meje, kjer 
smo zapustili makadamsko cesto. 
Povzpeli smo se čez Kobilico do 
sedla, kjer smo se usmerili levo 
po naprej markirani poti in osvoji 
Špičasti vrh, ki je visok 1.128 m. 
Na poti je bilo še nekaj manjših 
snežišč, ki smo jih tudi prehodili. 

Na vrhu je visok lesen razgledni 
stolp, kamor so se udeleženci 
tudi po skupinah v spremstvu 
staršev povzpeli in si ogledali 
črnovrško planoto. Na vrhu smo 
naredili daljši odmor za malico 
in žigosanje dnevnikov.

Z vrha smo se spustili nazaj čez 
Kobilico do bližne jase, kjer nas je 
vodnica Vanja poučila o vremenu. 
Krajše 10 minutno predavanje je 
bilo koristno za vse nas, da se 
znamo pripraviti na planinski 
izlet, se ustrezno poučiti glede 
vremena ter kaj moramo storiti, 
če nas zajame nevihta.

V dolino smo spustili po drugi 
strani mimo zapuščene domačije 
pod Smrčkom. Nadaljevali smo 
do križišča, ki pelje na Špečk, a mi 
smo se levo po makadamski cesti 
spustili nazaj do križišča, kjer so 
nas čakali osebni avtomobili. 
Izlet smo zaključili s krajšo 
analizo in pozdravom vodnikov 
in mentoric.

Gorazd Lapanja, Planinsko 
društvo Ajdovščina

Goški kal v novi podobi

Pot po robu (13. 3. 2022)
Ajdovski planinci so z vodnicama PD Ajdovščina Magdaleno in Petro v lepih sončnih dneh 

prehodili Pot po robu od Cola do Predmeje. Ni jih bilo veliko, toda vsem, ki so se zbali burje in 
ostali doma, je lahko tisočkrat žal, da se jim niso pridružili.

Najprej je bil vzpon na Kovk. 
Malo so zadihali in že so bili na 
vrhu, ki jim je ponudil čudovite 
razglede daleč naokoli in na 
najvišjo slovensko goro Triglav. 
Od tu naprej pa je sledilo dolgo 
a lepo pohajkovanje po vrhovih 
nad Vipavsko dolino. Kraguljc 
z novim križem, Podrta gora 
z zgodbo o njenem nastanku v 
davnini, Pravi vrh s prelepim 
kamnitim razpelom, Otliško 
okno, velika znamenitost, ki ga 
je nehote daleč nazaj naredil 
čisto pravi hudobec, Otliški 
in Dolski maj in že so bili pri 
materi Gorjanki – mogočnemu 
spomeniku materi in ženi z Gore. 

Pred vsem hudim jih je na poti 
varoval Kaj, mali psiček iz rodu 
čivave, ki je vso pot pogumno 
prehodil. Lepo jim je bilo. 
Mogoče bodo naslednje leto vse 

skupaj ponovili: zaradi prijetnega 
druženja, zaradi pohoda za 
nabiranje kondicije, zaradi lepot, 
ki jih ponuja prelepa Pot po robu. 

mg 

Zimska šola v naravi
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Naročnik oglasa: Socialni demokrati

Mojih ključnih pet za Slovenijo

1. Zdravje za vse: v 30 dneh do pregleda pri specialistu.
2. Enake možnosti za vse: brezplačna šolska prehrana 
in 10.000 javnih najemnih stanovanj.
3. Varnost za vse: povečanje odpornosti družbe na vse 
sodobne grožnje.
4. Varna starost: 700 evrov minimalne pokojnine.
5. Zeleni preboj: spodbude za sončne elektrarne.

Mojih ključnih pet za občini Ajdovščina in Vipava

1. Samooskrba: namakalni sistem v zgornji Vipavski dolini.
2. Enake možnosti za vse: cenovno ugodne lastniške hiše in 
stanovanja za mlade.
3. Varnost za vse: center zaščite, reševanja in pomoči v Ajdovščini.
4. Infrastruktura: povečanemu prometu prilagojena prometna 
infrastruktura.
5. Zeleni preboj: poplavna varnost porečja reke Vipava.

Sem Miloš Bizjak, kandidat za vašega poslanca v Ajdovšči-
ni in Vipavi. Tako kot vi hočem prispevati k uspešnemu, 
varnemu in učinkovitemu razvoju slovenske družbe in 
države. Tako kot vi želim živeti v Sloveniji, v kateri se nihče 
ne bo bal prihodnosti. V Sloveniji, ki bo varna, ugledna 
in prodorna država z uspešnim gospodarstvom in dobro 
delujočimi javnimi storitvami.
Opravljal sem že različne naloge in funkcije v obramb-
nem sistemu na lokalni, regionalni in državni ravni. Na 
Ministrstvu za obrambo sem opravljal funkcijo vodje 
kabineta in bil dvakrat imenovan za državnega sekretarja. 
Trenutno sem namestnik glavnega inšpektorja Inšpek-
torata za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami. 
Aktivno sem sodeloval tudi v lokalni politiki, dva mandata 
sem bil član Občinskega sveta Občine Ajdovščina, od 
tega 6 let podžupan. S svojim znanjem, strokovnostjo 
in izkušenostjo sem si vedno prizadeval za korekten 
in učinkovit dialog med vsemi akterji, ki sodelujejo pri 
upravljanju občin in države.
Imam veliko znanja in energije. V času, ko je Sloveni-
ja na veliki prelomnici, želim pomagati, da jo bomo s 
pametnimi odločitvami ohranili kot varno državo, na 
katero bomo vsi ponosni!

V Ajdovščini dokazujemo, da znamo in zmoremo. Zavezujem se k 
pomoči lokalnim projektom na območju občin Ajdovščina in Vipava!
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Dve leti omejevanj, odrekanj in 
borbe s korona virusom je za nami. 

Morda smo uspeli. In končno se 
nam je prižgala tudi zelena luč, ki 
dovoljuje bolj sproščeno druženje 
in organizacijo dogodkov, ki si jih 
vsi želimo. 

Dvakrat smo žal morali 
opustiti izvedbo Velikonočnega 
pohoda na Malo goro, ki pa v 
času korone ni samevala. Bilo 
je veliko pohodnikov, ki so v 
naravi iskali uteho v teh težkih 

in morečih časih. Na velikonočni 
ponedeljek smo z veseljem 
opazovali pohodnike, ki so prišli 
na Malo goro, čeprav pohod ni bil 
organiziran in so s tem dokazali, 
da Velikonočni pohod in Malo 
goro pogrešajo. 

Upamo, da bo letos na 
velikonočni ponedeljek na Mali 
gori zopet veselo in bo dišalo po 
polenti, zabeljeni s košenino, ob 
zvokih harmonike pa se nam 
bodo razjasnili obrazi in vse bo 
zopet po starem …

Planinska sekcija Kamnje

12. marec je po starem, 
julijanskem koledarju gregorjevo, 
dan, ko se ptički ženijo in 
pozdravljamo pomlad. Naše 
babice in prababice bi znale dobro 
povedati, kaj je nekoč pomenil 
današnji dan ptičje ženitve. 
Povezan je bil z daljšimi dnevi, 
ki so s seboj prinesli več dnevne 
svetlobe. Tako so lahko ljudje dlje 
časa opravljali dela pri naravni 
svetlobi in ne več samo ob sveči 
oziroma kasneje petrolejki, 
pravijo etnologi. Zato so na ta 
dan obrtniki simbolično spustili 
sveče oziroma petrolejke po vodi.

Še do današnjega časa je na 
praznik vezanih mnogo zanimivih 
običajev, ki razveseljujejo 
predvsem najmlajše. V nekaterih 
krajih po Sloveniji se je ohranila 
navada oziroma šega, da se v reke 
spušča plovila s svečkami, tako 

imenovane gregorčke. 
In tako smo se tudi pri 

Krokodilčkih, skupini najmlajših 
otrok iz Podnanosa, odločili, da 
spoznamo ta stari običaj. Kar 
nekaj časa smo spoznavali pomen 
le-tega, se o njem pogovarjali, 
prepevali … 

Za zaključek pa smo k 
sodelovanju povabili še starše. 
Tokratno srečanje smo izpeljali 
malce drugače in sicer v dveh 
delih. Prvi, ustvarjalni del so 
izvedli otroci, skupaj s starši 
doma. Otroci so že med tednom 
navdušeno pripovedovali o 
skupnem izdelovanju ladjic. Le 
njihova domišljija je bila meja pri 
ustvarjanju.

Drugi, družabni del pa smo 
izpeljali ob spuščanju gregorčkov 
v vodo. Dobili smo se na predvečer 
gregorjevega, ko je sonce počasi 
že tonilo za bližnje hiše. Izpred 
vrtca smo se skupaj sprehodili do 
mosta čez Pasji rep v starem delu 
vasi, kjer smo spustili gregorčke 
v vodo in s tem simbolično 
priklicali pomlad. Malce nam 
je sicer ponagajala burja, a smo 
vseeno vztrajali. Poskrbeli smo 
tudi, da nismo onesnaževali 
okolja in smo gregorčke pred 
manjšim slapom ujeli in jih vrnili 
otrokom. 

V pričakovanju na čim hitrejši 
prihod pomladi in s tem toplejšega 
vremena bomo v prihodnjih dneh 
z otroki prisluhnili ptičjemu petju 
in njihovi ženitvi.

Mojca Tominc

Otroci v Podnanosu 
pozdravljali pomlad

Mala gora spet vabi
23. velikonočni pohod, ponedeljek, 18. april 2022

Križev pot družin na Školu
Križev pot je ljudska pobožnost v spomin na Jezusovo pot s križem. Med križarskimi vojnami 

in pozneje so to obliko pobožnosti prenesli v Evropo, širili so jo  zlasti frančiškani. Na vzpetinah 
blizu mest so bile razvrščene posamezne postaje, pozneje so podobe s križi nameščali tudi v 
cerkvah  in na samostanskih hodnikih. Pobožnost križevega pota po naših cerkvah opravljamo 
v postu, navadno ob petkih in nedeljah.

Že tradicionalno smo na 
drugo postno nedeljo imeli 
to pobožnost na Školu, na 
priljubljeni sprehajalni planoti 
nad Ajdovščino. Letos smo bili 
povabljeni verniki iz celotne 
Vipavske dekanije s posebnim 
namenom, da se ob molitvi 
pr idružimo svetovnemu 
srečanju družin 2022 pod 
geslom 'Družinska ljubezen - 
poklicanost in pot do svetosti'. 
O svetosti poročenih papež 

Frančišek med drugim pravi: 
»Zakonca, ki se ljubita in si 
pripadata, dobro govorita drug 
o drugem in skušata pokazati 
dobre strani sozakonca, onkraj 
njegovih šibkosti in napak ... Ni 
treba, da je ljubezen popolna, da 
bi jo cenili. Ljubezen sobiva tudi 
v nepopolnosti. Zato naj se dan 
nikoli ne konča, ne da bi v družini 
dosegli mir. In kako naj dosežem 
mir? Ali moram poklekniti? Ne! 
Stori samo majhno dejanje, nekaj 

malega in spet bo v družini sloga.«
Greh je bil na križu premagan, 

zato od križa dalje ljubimo na nov 
način. In prav ta nov način nas bo 
napravil boljše kot posameznike, 
pa tudi povezane v občestvih. 

Želimo si, da bi nas tudi v 
prihodnje take in podobne 
priložnosti povezovale in nas 
vodile k bolj dejavni ljubezni, 
veselju in miru. 

Niko Ličen

Drage članice in člani Društva 
invalidov Ajdovščina – Vipava! 
8. marec je dan, ki nam v mesecu 
marcu prinese naše praznovanje 
- dan žena. Že vrsto let se na ta 
dan spomnimo naših najstarejših 
članic, ki jih obiščejo naši 
poverjeniki in jih razveselijo z 
rožico. 10. dan praznujejo naši 

člani – 40 mučenikov. 12. se 
spomnimo starega slovenskega 
praznika – gregorjevega, ko se 
ptički ženijo. Jih slišite, kako 
vsako jutro čebljajo in nas vabijo 
na sprehod? Kot da to še ni 
dovolj, 20. marca v našo prelepo 
Vipavsko dolino pride pomlad in 
cvetoče marelice in drugo sadno 
drevje kar ne morejo počakati, da 
si ne bi nadeli najlepših barvnih 
cvetov in tako dolina zažari v 

vsej svoji lepoti. Na koncu nas 
25. dan meseca marca objamejo 
naši otroci, vnuki. Kako lepo je 
življenje! S to mislijo vsem članom 
čestitamo za praznik.                DI

Praznujmo!
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Organizirana in pripravljena 
so bila slikovna in video gradiva 
za promocijo vpisa. Predstavljena 
so bila v Fami in Supernovi. 
Kamnoseki iz Manč so svoje 
izdelke posamezno ali skupinsko 
razstavljali na različnih lokacijah. 
Zaključili so veliki relief vprege 
v Beli pri Podkraju, katerega 
otvoritev bo meseca maja.Marca 
2022 je bilo v Vipavskem Križu 
slovesno odkritje in blagoslov 
edinstvenega Križevega pota, za 
katerega so izdelali reliefne plošče 
iz kamna člani kamnoseške 
skupine Manče. Kamnoseki so 
se začeli aktivno srečevati vsak 
torek v delavnici v Mančah. 
V sodelovanju s skupino 
Ustvarjalno pisanje je v izdelavi 
Zbornik kamnoseške skupine, 

ki bo zajel številne spomenike in 
skulpture, narejene po Sloveniji 
in v zamejstvu ter dela z raznih 
delavnic doma in na Hrvaškem.

Na prireditvi Parada učenja 
2021, ki je potekala v Ajdovščini, 
je uspešno nastopila tudi 
Mostova kitarska skupina 
pod mentorstvom Gordana 
Novakoviča. Kitaristi so ves 
čas vneto vadili in ko je bilo 

omogočeno, so imeli koncert 
v Domu starejših občanov in 
na srečanju z osemdesetletniki 
v Mostu. Septembra je v 
Cankarjevem domu v Ljubljani 
potekal Festival 3ŽO. Plesalke 
Plesne skupine Ajda so bile 
nagrajene z velikim aplavzom 
gledalcev. Predstavo je imela tudi 
Lutkovna skupina Žar. Lutkovna 
skupina Žar je v februarju, v 
okviru ZPMS, za otroke pripravila 
še lutkovno predstavo Pestrna. 
Otroci so lutke pobližje spoznali 
in veliko izvedeli o njihovi 
animaciji, nekateri so postali tudi 
lutkarji za en dan.

Slikarji, kvačkarice in druge 
ustvarjalne delavnice so imele 
stalne razstave v dvorani društva. 
Astronomi so razstavljali po šolah 
in v Supernovi. Čas korone pa so 
izkoristili za izdelavo četrtega 
ciklusa 'Astronomija skozi čas - 
Naše Osončje', ki obsega novih 
dvanajst panojev. Novembra je 
začela delovati nova delavnica - 
Ustvarjanje z glino. Vabljeni so 
člani društva, ki želijo preizkusiti 
svojo ustvarjalnost v oblikovanju 
in okraševanju gline.

Redno so se pričele družiti v 
polni zasedbi plesne skupine, 
začela je telovadba, aktivno 
so začeli delovati krožki, itd. 
Na odprti vaji za javnost se je 
predstavila folklorna skupina, 

ki že 12. leto skrbi za ohranjanje 
ljudske plesne dediščine. Lahko 
se pohvalijo, da imajo v svojem 
repertoarju več kot 40 različnih 
ljudskih plesov, ki so jih spletli v 
sedem različnih koreografij.

Člani krožka Spoznavanje 
narave so oktobra obiskali Babno 
polje, letos Planinsko jamo, še 
prej pa so občudovali naravo 
pod Nanosom na Ubeljskem. 
Pohodništvo po zaslugi Vesne 
redno deluje, saj se je izpeljalo 
že osem pohodov. Udeležba se 
hitro povečuje. Tudi kolesarji so 
prevozili že nekaj kolesarskih 
poti.

Odziven je bil obisk naših 
Primorcev Prekmurju, ki so bili 
izseljeni ob prvi svetovni vojni. 
Spoznali smo njihovo zgodovino 
in sedanje težave. Odmevnost 
obiska je obeležila regionalna 
TV z intervjuji. Večja skupina 
iz zgodovinskega krožka, s 
pridruženimi člani astronomije, 
je obiskala evropski vesoljni 
center Hermana Potočnika v 
Vitanju. Program je bil dopolnjen 
še z ogledom znamenitosti Nove 
Cerkve in Vojnika. 

Skratka, delo v Mostu je 
zaživelo in vabljeni so vsi, da se 
nam ponovno pridružite. 

Silvester Čotar

Most – Univerza za tretje življenjsko 
obdobje, aktivno naprej!

Lepo spomladansko vreme in sproščenost po odpravi Covid ukrepov, je spodbudilo članstvo  za 
polno aktivnost vseh dejavnosti v društvu 'Most' UZTŽO. Pa ne, da smo bili v tem šolskem letu 
neaktivni. Kar nekaj dejavnosti je v tem času delovalo, seveda v okviru možnosti. V tem obdobju 
je bilo veliko izdelkov narejenih doma. V času različnih sprostitev smo naše člane srečevali z 
razstavami in nastopi na raznih prireditvah.

V prostorih Društva invalidov 
Ajdovščina – Vipava na 
Gregorčičevi 32 v Ajdovščini 
smo (22. 2. in 2. 3.) izvedli 
usposabljanje 'Opolnomočenje 
invalidov za nosilce aktivnosti na 
DI' za člane, ki prostovoljno delajo 
v društvu invalidov. Članice 
socialne komisije, poverjeniki, 
člani nadzornega odbora, 

častnega razsodišča in člani 
izvršnega odbora so si izmenjali 
prakso o pomenu obiskov članov 
na domu in srečanjih invalidov 
med korono. Seznanjeni so bili 
tudi z nekaterimi spremembami 
zakonov in pravilnikov, ki nam 
jih posreduje Zveza delovnih 
invalidov Slovenije in ki so 
pomembni za integriteto invalida 

v vsakodnevno življenje. 
Predsednica društva Manica 

Jerkič je poudarila, da je pri 
vodenju DI vsak dan več 
birokracije, ki prerašča v 
strokovno poslovanje, čemur 
laiki - prostovoljci z vsakim 
dnem težje sledimo. Uradni 
del smo končali s prijetnim 
druženjem in predsednica se je 
vsem, ki so se odzvali povabilu, 
osebno zahvalila ter poudarila, 
da s svojim odzivom pokažemo 
osebno držo in pripadnost 
društvu. 

DI

Usposabljanje članov 
DI Ajdovščina – Vipava

MDPM Ajdovščina je, v 
sodelovanju z ZLRO, v času 
zimskih šolskih počitnic 
organiziralo humanitarno 
zimovanje v počitniškem domu 
Pod obzidjem v Piranu za 
osnovnošolske otroke. Rdeča 
nit nepozabnega počitniškega 
doživetja so bile morske 
pustolovščine ter z njimi 
povezane zabavne, ustvarjalne 
in športne aktivnosti. Zimovanje 
smo omogočili 9 osnovnošolskim 
otrokom iz občine Ajdovščina. 

Vsakodnevni program, ki je bil 
ustvarjalno razgiban, je pripravila 
in vodila animatorka Maja Kušer. 
Otroci so na dolgih sprehodih 
po ulicah Pirana spoznavali 
zgodovino in legende o tem 
čudovitem mestu, na Tartinijevem 
trgu so uživali v zanimivih igrah 
na toplem soncu in se posladkali 
z okusnim sladoledom, obiskali 
so Muzej školjk in ostale naravne 
zanimivosti mesta. Odpravili so 
se tudi na izlet v Portorož in v 
Koper, kjer so si v kinu ogledali 
risanko Veliki rdeči pes Clifford. 

Ostali dnevi so bili namenjeni 
vodnim norčijam - kopanju 
v bazenih in spuščanju po 
toboganih, glasbenemu koncertu 
kitare, tkanju novih prijateljstev 

ter udeležbi na umetniških 
delavnicah. Na lončeni delavnici 
so se pogumno lotili glinenih 
okrasnih izdelkov in spominčkov, 
na slikarski delavnici pa so izdelali 
veliko prelepih risbic, plakatov, 
mask in ostalih umetnin. V času 
počitka so otroci imeli priložnost 
početi umirjene aktivnosti in 
počivati, za konec dneva pa jih je 
v sladke sanje zazibala pravljica. 

Zadnji dan, pred odhodom 
domov, so vsi otroci prejeli še 
simbolična darila in priznanja 
za udeležbo na zimovanju, še 
zadnjič so se spustili do morja, 
mu pomahali v slovo in obljubili, 
da ga poleti znova obiščejo.

Ob koncu pa še misel naše srčne 
prostovoljke Maje Kušer, ki je 
otroke spremljala: "Ni res, da je 
eno samo sonce in da samo ono 
greje. Sonc je na Zemlji in nebu, 
da jih nihče ne prešteje."

Zimovanje v čarobnem 
Piranu

Kljub omejitvam zaradi 
epidemije je rekreativna dejavnost 
v društvu kar uspešno potekala. 
V letošnjem študijskem letu je 
mentorica Vesna izvedla kar nekaj 
zanimivih pohodov. Tako smo 
se v začetku marca, v sončnem, 
malo hladnem jutru . smo se 
podali na krožno pot 'med zaselki 
in studenci' po Erzelju. Najprej 
smo po makadamski poti prišli 
do ostankov partizanske bolnice 
'Vera', nato se po kratkem vzponu 
spustili v dolino in nekaj časa 
hodili ob potoku Geršak. Sledil je 
strmejši vzpon na vrh do sv. Petra. 
Pozvonili smo za srečo, a zaradi 

vetra hitro krenili naprej. Gozdna 
pot nas je peljala proti Erzelju. 
Postali smo pri kalu in izviru Pod 
Pajšto. Pri cerkvicah sv. Mihaela 
in sv. Lovrenca na Taboru nas je 
čakal gospod Danilo Abram. Po 
ogledu, predstavitvi in klepetu 
je sledil še spust do parkirišča. 
Prehodili smo 7 km z 250 m 
višinske razlike. 24 pohodnikov 
se je veselo razšlo, saj smo po 
številnih omejitvah ponovno 
zadihali v prijetni družbi. Zahvala 
Vesni in se dobimo na naslednjem 
pohodu.

Foto Vesna B. in Jana M

Pohodništvo v Mostu 
- veselo na pot!
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Tradicionalni žepovski pohod 
na Sinji vrh ob slovenskem 
kulturnem prazniku je bil v 
preteklem letu odpovedan 
zaradi znanih ukrepov. Letos se 
je predsednica društva DEŠK 
Mimica Šeme, kljub še negotovim 
epidemiološkim razmeram, 
odločila, da gremo na jubilejni – 
že 25. pohod. Čeprav pisnih objav 
za pohod ni bilo, se je na startu 
pred Domom krajanov v Žapužah 
zbralo okrog 60 pohodnikov. 

Za zimski pohod, kot ga 
imenujemo, je bilo snega bolj 
za vzorec, se je pa ostra in 
mrzla burja krepko zaganjala 
čez rob Gore in potrjevala moč 
zime. Po dveh urah in pol so 
prišli pohodniki v skupini pred 
Hieronimovo domačijo, kjer jih 
je lepo pozdravil 'že precej ostarel 
Ajnštajn'. Obvezen je bil še vzpon 
na sam vrh za skupinsko sliko na 
'visoki ravni'- nad 1.000 mnm.

Tokrat smo se dogovorili s 
šturskim župnikom Zoranom 

Zornikom za nedeljsko mašo na 
Sinjem vrhu. Ker je bila zunaj 
premočna burja, smo mašno 
daritev, namenjeno za mir v 
Ukrajini, prestavili v notranji 
prostor. 

Po prvem delu športnega 
dela in po zaključku maše je 
sledila sprostitev s prigrizkom 
in osvežilno pijačo. Domača 
Kristjanova ekipa je vse pripravila 
in postregla, za pokritje stroškov 
pa sta poskrbela prijatelja društva 
DEŠK - Milan in Marko. 

Ko so bila grla že vlažna in so 
se dela v želodcu začela, se je 
zaslišala pesem in harmonika je 
zaigrala. Ko je bilo najlepše, je 
nastala tudi skupna fotografija 
pred domačijo, na kateri je bilo 
tudi precej otrok.

Ko je mraz že malo popustil, 
smo se odpravili po rebri nazaj 
v Žapuže, kjer nas je pričakala 
Mimica s pustnimi krofi. 

Aleš Brecelj
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25. pohod Žepovcev 

Na Sinji vrh na pustno nedeljo

Zima, mraz, korona, maske. 
to je realnost, zadnjih mesecev. 
Zaprem oči, vidim modrino 
morja, slišim valovanje, krike 
galebov, čutim sonce, ki prijetno 
greje in se lesketa nad gladino. 
Iz sanj v realnost. Da, za 8. 
marec smo na DU Ajdovščina 
organizirali tridnevni izlet v 
Bakar, Opatijo in Pazin.

Lep sončen, čeprav nekoliko 
vetroven dan se je obetal 7. marca, 
ko smo se zbrali na avtobusni 
postaji v Ajdovščini, poln 
avtobus izletnikov je odpeljal 
proti Hrvaški. Prvi postanek je 
bil na postajališču Vrata Jadrana, 
kjer je že rahlo dišalo po morju. 
Pridružil se nam je vodnik, ki 
nas je nato spremljal v Bakru in 
Opatiji.

Bakar nas je pričakal v vsej 
svoji slikovitosti starodavnega 
obmorskega mesta. Naseljen je bil 
že 2.000 let pred našim štetjem 
in bil v preteklosti pomembnejše 
pristanišče od Reke.

Ob morju na ploščadi so nas 

pričakale dame in gospodje, 
oblečeni v njihova tradicionalna 
oblačila, ter nas pogostili 
s 'baškotini', čisto 'tapravo 
bakarsko torto' in bakarsko 
penino. Odlično smo se okrepčali, 
se slikali za spomin in se nato peš 
odpravili v stari del mesta 'Kaštel', 
obiskali cerkev sv. Andreja, ki je 
po velikosti takoj za zagrebško 
katedralo, nato pa se odpeljali še 
do teras, kjer že od Avstroogrske 
gojijo vinsko trto za pridelavo 
znamenite 'Bakarske vodice'.

Pozno popoldne smo se 
odpravili proti Opatiji, se 
namestili v hotel čisto ob 
morju in uživali ob pogledu na 
zahajajoče sonce, nato pa na 
slavnostno večerjo ob 8. marcu, 
kjer je igrala živa glasba in smo 
lahko po dolgem času zaplesali. 
Predsednik društva je vsaki 
udeleženki izročil nagelj. 

Drugi dan smo se po zajtrku 
odpravili peš po promenadi 
Lungo Mare. Opatija!. To 
prekrasno obmorsko mesto s 

pridihom mediterana, obdano 
z morjem, palmami, oleandri, 
parki polnimi cvetja, baročnimi 
zgradbami in hoteli ter nasadi z 
kamelijami, ki so zaščitni znak 
Opatije. Uživali smo v lepotah 
mesta, občudovali kip deklice z 
galebom, se sprehodili po ulici 
slavnih Hrvatov, se sončili v 
parku ali na terasi spili kavico ali 
coctail. Popoldne je bil namenjen 
za kopanje v prijetno topli vodi v 
bazenu.

Tretji dan smo zapustili 
Opatijo. Pred odhodom smo se 
poslovili od našega organizatorja 
Lovrota, ki je vsaki ženski podaril 
rdeč nagelj. Odpeljali smo se skozi 
predor Učka v notranjost Istre 
do Pazina. Sprehodili smo se po 
mestu in se nato odpeljali še nekaj 
kilometrov do naselja, kjer so nam 
predstavili tartufe, znamenitost 
kraja in Istre, kjer jih s pomočjo 
psov nabirajo. Pripravili so nam 
kosilo na bazi tartufov - pravo 

gurmansko poslastico. 
Tako, dan se je nagibal v večer. 

Poslovili smo se od prijaznih 
domačinov in se odpravili proti 
domu. Na avtobusu je bilo veselo 
vzdušje, vsak je z dobro voljo 
prispeval k temu. Tudi petja in 
vicev ni manjkalo. Tako smo 
zadovoljni in polni lepih doživetij 
prispeli srečno domov in upamo, 
da se bomo kmalu spet srečali.
Rožica Kovač, DU Ajdovščina

Dan žena v Opatiji

Na s soncem obsijano, pustno 
soboto so se maškare zbrale na 
kamenjskem igrišču. Približno 30 
pustnih šem iz Kamenj, Potoč in 
Vrtovina je iskalo zimo po vasi, 
da bi jo lahko odgnali. Radovedni 
domačini so si z veseljem ogledali 

letošnji nabor, ki je vključeval 
tudi živalske prijatelje. Na koncu 
je sledilo še sladkanje z odličnimi 
krofi. Na koncu lahko sklenemo, 
da bo zima zelo kmalu zapustila 
naše kraje.

ŠKTD Kamnje-Potoče

Iskali zimo po vasi
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Po petkovem sneženju in 
napovedanem močnem vetru 
za vikend smo se le odločili in 
v nedeljo, 27 .2. 2022, izpeljali 
zimski izlet do Blejske koče v 
Lipanci. Prvotno je bil mišljen 
vzpon na Mrežce, vendar zaradi 
neugodnih snežnih razmer vzpon 
na vrh ni bil možen.

V nedeljo zjutraj se nas je nekaj 
planincev zbralo na avtobusni 
postaji v Ajdovščini in odpeljali 
smo se proti Pokljuki. Bolj kot smo 
se bližali šport hotelu Pokljuka, 
kjer smo tudi začeli našo pešpot, 
bolj je bila sivina za pokljuškimi 
vrhovi. Naš planinski izlet na 
Pokljuki smo začeli v rahlem 
sneženju in vetru.

Od šport hotela Pokljuka smo se 
odpravili proti planini Zajavornik. 
Med potjo je snežilo in na odprtih 

predelih izven gozda je pihal veter, 
ki je raznašal sneg vse naokoli. 
Hitro smo se prebili čez planino 
Zajavornik in nadaljevali našo pot 
po gozdu, ki se vije do Lipance. 
Sneženje je počasi ponehalo, 
ko smo se približevali Blejski 
koči in tudi veter se je počasi 
umiril. Na poti smo srečali polno 
turnih smučarjev, a bolj malo 
pohodnikov. V Lipanci, kjer stoji 
Blejska koča, smo naredili daljši 
odmor za kosilo. Malo smo še 
pogledavali, ali bi se dalo narediti 
še kakšen korak naprej proti 
Mrežcam, a se je precej vdiralo, 
zato smo sestopili nazaj proti 
planini Zajavornik. Med potjo 
smo spoznavali okoliške vrhove in 
seznanil sem planince, kaj pomeni 
info plazovna tabla nad planino 
Zajavornik. Tokrat nas je planina 
Zajavornik pričakala v soncu, kajti 
zjutraj je snežilo in pihal je veter, 
zato smo jo hitro prehodili.

Nadalje je ostala še pot do šport 
hotela, kjer smo zaključili naš 
štiriurni 4 urni planinski izlet.

Vodnika Gorazd Lapanja, 
Petra Fučka

Ajdovski planinci na 
Pokljuki

Izjemoma je bil tokratni krajši 
pohod na torek, zato da smo 
na koncu poti obiskali še našo 
kamnoseško skupino v Mančah.

Na avtobusni postaji na začetku 
vasi Lože se nas je zbralo kar 23 
pohodnikov. Najprej smo se 
odpravili proti gradu Lože, ki 
se omenja sicer že v 12. stoletju, 
od sredine 16. st. naprej se že 
omenjajo lastniki iz rodovine 
Cobenzl. V začetku 19. st. pa je 
grad že v lasti znamenite rodovine 
Coronini. Starejši Vipavci pa se 
še spominjajo zadnjega lastnika 
Evgena Mayerja (1889 - 1970), med 
drugim podpornika slikarja Vena 
Pilona, ki je rad zahajal na grad. 

Ker pa je bil 8. marec, smo se 
spomnili tudi Ane MayerKansky 
(1895 - 1962), ki je po študiju 
kemije na Dunaju leta 1920 
postala prva slovenska doktorica 
znanosti na novoustanovljeni 
ljubljanski univerzi. Njeno zgodbo 
si lahko preberete na https://www.
obrazislovenskihpokrajin.si/
oseba/mayer-kansky-ana/. 

Pohod smo nadaljevali med 
vinogradi, pašniki in skozi redek 
gozd do Obelunca (382m), hriba 
nad slikovito vasjo Goče. Tu 
stoji pred kratkim obnovljena 
božjepotna cerkev Marije Snežne. 
Cerkev sodi med kulturne 
spomenike sakralne dediščine 

in je tudi na seznamu projekta 
romarskih cerkva od Alp do 
Jadrana. Od tu se razprostira 
čudovit razgled na vas Goče, 
okoliške vinograde, na sosednji 
Erzelj, Vipavsko dolino in 
Nanoško planoto. »Kot bi bila v 
Toskani,« je komentirala ena od 
pohodnic.

Naprej nas je pot vodila skozi vas 
Goče, ki s svojo imenitno stavbno 
in umetnostnozgodovinsko 
dediščino kar kličejo po celostni 
prenovi in prezentaciji svojih 
znamenitosti. Sledil je še spust 
do Manč, kjer smo pri marljivem 
klesanju našli našo skupino 
kamnosekov. Pod njihovimi 
spretnimi rokami nastajajo 
čudoviti izdelki, ki jih lahko 
občudujemo na priložnostnih 
razstavah, postavljeni so tudi 'in 
situ', npr. v Standrežu, oziroma 
najnovejše delo - relief furmanov 
v skali ob poti med Sanaborom in 
Belo.

Sledil je še spust in skozi Lože 
smo prišli do izhodišča. Zedinili 
smo se, da smo prehodili približno 
7 km, saj so naše pametne ure in 
telefoni vsakemu prikazali malo 
drugačno številko. Zedinili pa 
smo se tudi, da nam voditeljica 
Vesna vsakokrat pripravi zanimiv 
pohod za vedoželjne, ko vsakokrat 
odkrijemo kaj novega.

Zdenka Žigon, foto Vesna B

'Mostovci' na krajšem 
pohodu za 8. marec

OCVRT KROMPIRČEK

OCVRTE SARDELE OCVRTE PERUTNIČKE

TOAST

OCVRT KROMPIRČEK

OCVRTE SARDELE OCVRTE PERUTNIČKE

TOAST
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Bančništvo. Tukaj. Zdaj.

Vaš sanjski
dom tu in
zdaj.

Stanovanjski kredit.

www.phv.si

• Ugodne obrestne mere
• Odplačevalna doba do 25 let
• Možnost nakazila na osebni račun
• Hitra odobritev

Prednosti pri najemu stanovanjskega 
kredita Primorske hranilnice:

stanovanjski-275x390.indd   1 21/02/2022   12:20
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Kulturno društvo Norma7 
je 22. februarja, v Avli Ljudske 
univerze Ajdovščina, odprlo 
samostojno slikarsko razstavo 
Taše Turk, univ. dipl. arh. in 
dipl. slik., naslovljeno Akvareli, 
in predstavilo literarni recital 
Beseda je most - pot je dolga, a 
neskončno svetla in lepa. Slikarka 
se je dolga leta udejstvovala na 
področju arhitekture, zadnja 
leta pa se posveča slikarstvu. 
Najraje slika z oljem, saj pravi, 
da ji omogoča izjemno paleto 
različnih izraznih možnosti. 

Zaradi pomanjkanja ustreznega 
prostora se je odločila za delo 
v tehniki akvarela, kjer je 
izbor barv odvisen od izbrane 
motivike. Na odprtju razstave je 
povedala: "Vesela sem povabila 
LU Ajdovščina in KD Norma7, 
saj je lepo razstavljati v domačih 
krajih, v domačem okolju, med 
domačimi ljudmi." Odprtje 
razstave je uvedel literarni recital 
poezije Ide Semenič, Vande 
Žvanut in Mirana Rustje, ki ga je 
izvedla Dramska skupina Norma7  
v sestavi Majde Birsa, Radovana 
Langa in Klare Štrancar. Recital 
je požlahtnilo zborovsko petje 

Ženskega pevskega zbora 
Večernice, pod umetniškim 
vodstvom Mirana Rustje.

Marca je društvo začelo z nizom 
srečanj Kulturnice z Normo7, ki 
bodo potekala vsak prvi četrtek 
v mesecu, od 14. do 16. ure, 
v pritljičju Ljudske univerzi 

Ajdovščina, v toplih dneh pa tudi 
v Lokarjevem drevoredu. Prijetno 
druženje ob prijateljskem klepetu 
ob kavi in pecivu bo ponudil 
mnogo kvalitetnih vsebin s 
področja kulture in dobrega 
počutja.

Ivana Keber

Akvareli Taše Turk

Na Gočah opera Mehurčki
"V neskončnem času, v neskončnosti materije, v neskončnem 

prostranstvu se oddeli mehurček, organizem, ta mehurček se 
nekaj časa obdrži, potem pa se razpoči, in ta mehurček - sem 
jaz." (Lev Nikolajevič Tolstoj: Ana Karenina)

V soboto, 5. marca, smo na 
Gočah v dvorani Osnovne 
šole gostili opero Mehurčki 
z notranjim dramatičnim 
dogajanjem, kjer v glavni vlogi 
nastopa domačin Matej Vovk. 

Mehurčki so spremljali 
generacije otrok (bodisi kot 
mehurčki iz milnice bodisi 
kot skupno ime Župančičevih 
pesmic). Žal so v zadnjem času 
dobili še en pomen - izolirano 
skupino ljudi, ki delijo nevarnost 
okužbe s koronavirusom; in glede 
na to, da je otroštvo dragoceno in 
kratko življenjsko obdobje, je za 
današnje malčke lahko tudi edina 
podoba mehurčka njihovega 
otroštva. Predstava Mehurčki 
prvenstveno želi vrniti podobo 
mehurčka, kot so ga poznale 
mamice in očki. To poslanstvo 
v mnogočem določi tudi druga 
izhodišča: klasičnost pristopa 
kot melanholičen pogled nazaj 
(Mehurčki so opera - oblika, 
ki nastane iz želje po obuditvi 
antične tragedije), postavitev vlog 
v predstavi (dedek in Lenčica, ki 
je iz otroške osebice odrasla v njej 
odtujen svet pehanja za uspehom 
in izpolnjevanja kariernih nalog), 
posledično pa tudi odnos med 
konceptom otroštva nekoč 
in danes oz. med polnjenjem 
otroškega sveta z barvami, 
pesmicami, modrostjo ali pa 
'filanjem' z zabavo, animacijo in 
kičem. Tako je predstava po eni 
strani zelo dostopna (nemogoče 
si je misliti, da so Župančičeve 
genialne pesmice prezahtevne 
za današnje otroke), vendar 
pa se izrazito distancira od 
prevladujočega (predvsem iz 
Amerike uvoženega) "so much 
fun« animirnega pristopa, kjer 
je otrok pasiven in bombardiran 

z mnogoterimi in mnogimi 
klovnovskimi impulzi, ki naj bi 
jih menda zabavali. Mehurčki 
iščejo novo liričnost, ki preoblači 
dragocen (če ne kar najboljši) del 
slovenske otroške poezije v novo 
zvočnost, a hkrati vztraja pri 
vrednotah, iz katerih je konec 
koncev tudi Župančič v svojem 
času črpal materijo svoje otroške 
poezije in ki je kulturno vgrajena 
v mnoge generacije slovenskih 
staršev in otrok.

Celoten dramaturški lok 
predstave je analogen milnemu 
mehurčku, ki se iz amorfne 
milnice zaradi nevidnega vzroka 
(piha) vzpostavi kot čudežni 
objekt, zaplava po prostoru, se 
navidezno upira gravitaciji in 
zakonitostim sveta, v katerem 
se je znašel, ter končno "brez 
poka poči". Ta mimobežnost 
spremembe agregatnega stanja 
osrečuje - otroke in bivše otroke 
- vsakič znova, saj opozarja na 
vso lepoto sveta in na breztežnost 
popolne osvoboditve "iz kolesec 
ječ življenja".

Glasba: Aleksandra Naumovski 
Potisk; libreto in režija: Saša 
Potisk; pesmi: Oton Župančič; 
scenografija: Matej Filipčič; 
kostumografija: Tina Kolenik; 
koreografija: Urša Vidmar in 
Petar Dorčevski; nastopajo: 
Nataša Zupan/ Urška Kastelic/ 
Zala Hodnik/ Matej Vovk.

Predstavo sta podprla 
Ministrstvo za kulturo Republike 
Slovenije in Ljubljana Festival. 
Opera je navdušila starejše, 
mladino in najmlajše. Čudoviti 
glasovi so nas raznežili in 
petinštirideset minut je zelo hitro 
minilo. Večer smo zaključili ob 
prijetnem klepetu.

Aleksandra, Anja in Karla

Delavnica: Kako do statusa 
samozaposlenega v kulturi

Torek, 29. 3. ob 18. uri
V okviru festivala Klementina 

ste vabljeni na brezplačno 
delavnico, kjer boste dobili 
vpogled v eno temeljnih 
formalnih oblik dela ustvarjalcev 
v Sloveniji. 

Predavatelj Miha Satler bo, 
preko spletne platforme Zoom, 
zainteresiranim predstavil 
možnosti pridobivanja ter naravo 

statusa samozaposlenega v 
kulturi, pa tudi trenutno politično 
dogajanje, povezano z omenjeno 
temo. Delavnica je namenjena 
predvsem tistim, ki statusa 
samozaposlenega v kulturi še 
nimate in razmišljate o pridobitvi 
statusa kot o potencialni karierni 
možnosti. Obvezne so prijave na 
info@msa.si.

Več o predavatelju: Miha Satler 
je kipar in kulturni producent 
ter strokovni sodelavec društva 
Asociacija, kjer je zadolžen za 
razreševanje pravno-formalnih 
in administrativnih težav 
samozaposlenih v kulturi, v 
okviru servisa za samostojne 
ustvarjalce društva. Vabljeni!

Mladinski svet Ajdovščina



ŠOLSKA        27
Četrtek, 24. marec 2022 • številka: 240

V ponedeljek zjutraj smo se, 
potem ko smo prtljago in smuči 
naložili na avtobus, odpeljali 
proti Rogli. Na poti smo imeli 
postanek na Trojanah, kjer 
smo se ustavili za hiter obisk 
stranišča ter seveda nakup 
krofov. Ko smo pomalicali, smo 
pot brez postankov nadaljevali 
do smučišča na Rogli. Tam smo 
svojo prtljago odnesli v hišice in 
odhiteli na kosilo. Po kosilu smo 
se razdelili v skupine glede na 

smučarsko znanje in pohiteli na 
proge. Po smučanju smo pojedli 
večerjo, potem pa je sledil počitek 
po sobah, ob desetih pa spanje.

Naslednji dan smo popoldne po 
smučanju preizkusili eno izmed 
najbolj znanih atrakcij na Rogli: 
Zlodejevo sankališče. Veliko 
navdušenega kričanja in smeha 
je sporočalo, da smo zelo uživali. 

V sredo zvečer smo odšli 
v športno dvorano, kjer smo 
lahko igrali košarko in nogomet, 

videli pa smo tudi nekaj točk 
plesalk z naše šole, ki so prosti 
čas izkoristile za priprave na 
tekmovanje v Beogradu. 

V četrtek smo po kosilu imeli 
na voljo smučanje ali bazen. Po 
večerji pa smo že začeli malo 
pospravljati, saj nas je, na žalost, 
naslednji dan čakal odhod domov. 

Tako smo naslednji dan, ko 
smo vse do konca pospravili in 
prtljago odnesli iz hišic, še zadnjič 
odšli na smučišče. Po smučanju 
nas je čakalo še kosilo in pot 
domov.

Lahko smo veseli, da nam je 
bilo vreme naklonjeno, radi pa bi 
se zahvalili kuharicam na Rogli 
za okusne obroke ter učiteljicam 
in učiteljem smučanja za na novo 
pridobljene smučarske veščine. 
Učenci smo se imeli odlično in 
komaj čakamo, da se vrnemo 
naslednje leto!

Vanesa Gregorc, 8.a

Zjutraj smo se po zajtrku s 
kombijem odpeljali do Črnega 
Vrha. Že po poti smo opazovali 
zasnežena drevesa in gozdne 
poti, ki so se pod soncem zlato 
lesketale. Dan je bil idealen 
za izlet. Ko smo prispeli na 
sankališče, smo si oblekli oblačila 
za sneg, naredili raztezne vaje in 
že smo se s sankami spuščali po 
hribu. Učenci so uživali na snegu. 
Nihče ni potožil, da je lačen, 
utrujen. Vztrajno so vlekli sani v 
hrib in se spuščali v dolino. Ko 
je bila ura za malico, smo odšli v 
bližnjo kočo, kjer smo se pogreli s 
skodelico toplega čaja in okrepčali 
za naslednjo vožnjo. 

Kaj kmalu pa je prišla ura za 
odhod. Še zadnjič smo se spustili 
po hribu, v snegu pustili angelske 

sledi in se odpeljali nazaj v Center, 
kjer nas je že čakalo toplo kosilo. 
Imeli smo se res super!

Mojca Ipavec

Nekoč je živel kraljevič, ki ni 
maral brati. Kraljeviča je ustvarila 
otroška in mladinska pisateljica 
Nina Mav Hrovat, ki je učence 
naše razredne stopnje obiskala 
zadnji dan v februarju. To je bil 
prav poseben dogodek, s katerim 
smo še dodatno obeležili mesec 
kulture. Namen takih dogodkov 
je prav spodbujanje bralne 
kulture, pojmovanje branja kot 
vrednote in motiviranosti za 
branje. Hkrati pa smo tudi želeli 
otrokom približati delo pisateljice.

Nina Mav Hrovat s svojimi 
pravljicami in igroknjigami 
zaznamuje otroštva mnogih 
otrok, ne samo v Sloveniji, 
temveč tudi drugod po svetu, 
saj so njena dela prevedena 
v številne jezike.Trenutno je 
zaposlena v Vrtcu Domžale kot 
ravnateljica. Povedala nam je, 
da najraje dela z otroki in jih 
spodbuja k ustvarjalnosti in 
izražanju. Prav delo z otroki in 
ljubezen do pravljic sta jo tudi 
pripeljala do prvih avtorskih del. 

Za njeno prvo knjigo O kralju, ki 
ni maral pospravljati je leta 2009 
prejela nagrado Izvirna slovenska 
slikanica. 

Srečanjesmo pripravili v šolski 
telovadnici. Pisateljico smo 
pozdravili tako, da so petošolke 
po zvočnikuprebrale njeno 
pravljico Posluh, jazbec gre!, ki 
nosi v sebi tudi lepo sporočilo 
»Kdor drugemu jamo koplje, 
sam vanjo pade.« Pričakala 
pa jo je tudi razstava likovnih 
izdelkov naših učencev, tako 
pred šolsko knjižnico, kot tudi v 
telovadnici.Prisluhnili smo tudi 
učencem lutkovnega krožka 2. 
razreda, ki so nam ob slikah, ki 
so jih sami narisali, predstavili 
in pripovedovali pravljico 

Zaljubljeni zajec. 
Nina Mav Hrovat nam je 

predstavila svoja knjižna dela, 
ki jih je tako veliko, da jih je kar 
s težavo strpala v dve pravljični 
torbi.Spregovorila je tudi o tem, 
kako nastane slikanica ter nam 
zaupala, da je za ustvarjanje 

potrebno veliko domišljije. 
Izdala nam je skrivnost, kje je 
skrita domišljija, ki jo potrebujejo 
pisatelji za nastanek slikanice 
in malo te domišljije je nato s 
čarobno paličico in čarobnimi 
besedami dala tudi nam …

Srečanje je bilo zelo prijetno, 
zanimivo in pa predvsem 
pravljično. Najmlajšim je 
prebrala pravljico O miški, ki je 
zbirala pogum, malo večji pa so 
prisluhnili pravljici O kraljeviču, 
ki ni maral brati ter se poigrali 
s knjigo Ne misli na slona! Za 
zaključek pa je prebrala nekaj 
napetih in duhovitih odlomkov 
o neustrašni trojici iz knjig 
Orientacisti, ki bo »marsikaterega 
mladega izpred računalnika 

spravila v superge in v gozd«.
Če strnemo vtise, je bil za nami 
en lep pravljični dan, najbolj pa 
smo bili veseli, da je srečanjes 
pisateljico potekalo v živo.

Anja Devetak, 
šolska knjižničarka

Pisateljica na obisku na OŠ Šturje

Na pustni torek smo za en 
dan postali: princese, gusarji, 
astronavti, smučarji, snežinke, 
metuljčki, hobotnice, pavi, 
policisti, klovni … Bili smo zelo 
ustvarjalni, ko smo pripravljali 
svoje maske. Potem pa smo se 
zbrali in se v pustnem sprevodu 
sprehodili po mestu Ajdovščina. 
Maškare so obiskale Lavričev 
in Cankarjev trg, hodili smo po 
pešpoti ob Hublju. 

Srečali smo tudi kurente. 
Zaplesali so in zvonili s svojimi 
zvonci, da je daleč odmevalo. 

Mlajšega fanta kurenta smo tudi 
povprašali, če je dobil kakšen 
robček in pokazal nam je že 
štiri. Ljudsko izročilo pravi, da 
več robčkov, ko kurent dobi, 
bolj so mu dekleta naklonjena. 
Povedal je, da so prišli s Ptuja 
in na naše veselje je še pokazal, 
kako poskakuje, kadar je oblečen 
v kostum kurenta.

Dan so nam polepšali tudi z 
obiskom pred našo šolo.

Tako smo rajali in se veselili 
pustnega dne na OŠ Danila 
Lokarja Ajdovščina

Športni dan - sankanje
V Centru za izobraževanje, rehabilitacijo in usposabljanje 

Vipava želimo učencem približati najrazličnejše dejavnosti in 
aktivnosti. Tokrat smo v okviru dneva dejavnosti - športni dan 
učence peljali na sankanje v Črni Vrh.

Zimovanje na Rogli
V tednu od 7. do 11. marca smo nekateri učenci od prvega do devetega razreda Osnovne šole 

Draga Bajca Vipava šli na zimovanje na Roglo. Skupaj z učiteljicami Petro Batagelj, Andrejko T. 
Pižent in Kristino Vanceta nas je bilo čez šestdeset.

Lahko je poln smeha,  
razigranega klepeta, 
vmes še kakšen vrisk, 

zasliši se tudi pisk. 
Usta se smejijo, 

dobro voljo vsem delijo, 
bodimo smešni še mi,  

da bo to dan,  
ko bomo veseli vsi!

Pustni torek je tu!
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Vzgojiteljici sva mnenja, da 
je za vsa načela in vrednote, ki 
jih želimo privzgojiti otroku, 
pomembno, da jih le-ti začnejo 
spoznavati že v predšolskem 
obdobju. Otroke učimo 
samostojnosti, primernega 
obnašanja v družbi, skrbi zase. 
Pomembna pa je skrb tudi za naše 
okolje. Tukaj delujemo po načelu 
sistematičnosti in postopnosti, kar 
pomeni, da otroci spoznavajo že 
znane vsebine, ki nato privedejo 
do novih in neznanih vsebin. 
Dom, domači kraj in širše svet. 
Čez dejavnosti nas je vodil knjižni 
junak 'Eko Zmajček', s knjigo z 
istim naslovom, ki pripoveduje 
o onesnaženem gozdu, ki ga 
bodo živali očistile, odpadke pa 

razvrstile v primerne zabojnike. 
Otroci so že skozi pravljico 

spoznavali, katere vrste odpadkov 
ločujemo, njihovo sestavo, 
značilne barve zabojnikov z 
odpadki. Spoznavali so nove 
pojme, kot so ločevanje odpadkov, 
čistilna akcija, recikliranje, 
ekološki otok. Vzgojiteljici sva 
narisali enostaven zemljevid 
domačega kraja, ki sva ga 
otrokom predali v imenu Eko 
Zmajčka, ki ga je zanimalo, kje 
mi odlagamo smeti. Odpravili 
smo se na sprehod po Vipavskem 
Križu in s pomočjo zemljevida 
odkrivali, kje vse se nahajajo 
smetnjaki. Otroci so se orientirali 
po prostoru in s tem krepili 
tudi matematične veščine. Vse 

skupaj smo dokumentirali s 
fotografijami in nato v igralnici na 
zemljevidu pobarvali smetnjake 
z ustreznimi barvami. Imeli 
smo dejavnost razvrščanja sličic 
odpadkov v primerne zabojnike 
ter čista in onesnažena Zemlja, 
kjer so otroci razvrščali sličice 
čiste in onesnažene narave in 
razna dejanja, ki pripomorejo k 
skrbi za čisto okolje ter varčevanje 
z energijo in obratno. Ogledali 
smo si kar nekaj video vsebin, 
da sva otrokom lažje predstavili 
določene pojme in ravnanja z 
odpadki. 

Organizirali smo čistilno akcijo 
okolice vrtca in očistili naravo. 
Kot zaključek tematskega sklopa 
smo spoznavali recikliranje. 
Ustvarjali smo drevesa iz 
odpadnih materialov, da smo 
si pričarali čist in neonesnažen 
gozd. Lotili smo se tudi izdelave 
papirja s pomočjo doma narejenih 
sit. Otroci, stari od 3. do 4. leta, 
so skozi vse dejavnosti uživali 
in z velikim veseljem sodelovali. 
Pripravili sva delovne liste, 
kjer je bilo moč opaziti, da so 
si veliko zapomnili in da znajo 
znanje med seboj povezovati. 
Otroci so spoznavali, da na 
njihovo zdravje vpliva okolje in 
oni sami; spoznavali so družbeno 
odgovornost pri ravnanju z 
odpadki, vpliv na okolje in 
varno in zdravo življenje. Zelo 
sva ponosni na otroke iz skupine 
Zvezdice in njihovo zagnanost in 
pripravljenost k sodelovanju. 

Suzana Bajc

Na mladih čist svet stoji
V Otroškem vrtcu Ajdovščina, enoti Vipavski Križ, sva vzgojiteljici Suzana Bajc in Sara Krapež 

zasnovali tematski sklop, katerega glavni namen je bil osveščanje otrok o pomenu ločevanja 
odpadkov, skrbi za čisto okolje in recikliranju.

100 let Marije Kandus

Spomladi leta 1922 je na 
svet prijokala Marija, mami iz 
Ljubljane in očetu s Predmeje. 
Družina je živela v Ljubljani. 
Marija je imela še tri brate in 
šest sester. Vsi so bili visoko 
izobraženi, njeni trije bratje so 
bili doktorji medicine.

Marija je osnovno šole, 
gimnazijo in visoko šolo za 
terapevte obiskovala v Ljubljani. 
Po končanem študiju je tudi 
sama poučevala kot profesorica 
na visoki šoli za terapevte. Iz 
Vipavske doline, natančneje iz 
Vrtovina, je prišel njen mož. V 
zakonu sta se jima je rodila hčerka 
in sin. 

Hčerka se je z družino preselila 
na Brje, kjer se kot ljubitelji živali 
posvečajo konjem. Izvajajo 

fizioterapijo za otroke. Marija 
se je hčerki pridružila pred 
dvajsetimi leti in uživa v krogu 
svojih, v naravi in se dobro počuti. 
Je izredno vitalna gospa, rada se 
pogovarja in obuja spomine, ki 
jih ni malo.

Dr u št vo upokojencev 
Ajdovščina, katerega članica je, 
ji je ob visokem jubileju izreklo 
čestitke na domu. Seveda je bil 
ob tej priložnosti pripravljen lep 
sprejem, zdravica, sladka torta in 
veliko zapetih pesmi.

Gospa Marija, še veliko zdravih 
in zadovoljnih let na Brjah med 
svojimi!

Jelka in Nevenka, 
DU Ajdovščina, 

foto Nevenka Vidmar

V lanskem letu smo v CIRIUS-u 
Vipava od januarja do junija vsak 
četrtek in petek skupaj telovadili 
preko zoom-a. Nekateri zaposleni 
in učenci so se še posebej izkazali. 
Izkazali pa so se tudi naši športni 
gostje, ki so poleg telovadbe z nami 
delili tudi osebne izkušnje. Našemu 
vabilu so se odzvali Ana Bucik, Cene 
Prevc, Luka Mezgec, Miha Vodičar, 
Valter Birsa, Lucija Krkoč, Timotej 
Bečan, Maja Svetik, Rok Tršan in prvi 
med njimi Franko Bajc. Zmagovalec 
Exatlona Slovenija nam je sporočil, 
da smo nanj pustili močan vtis 
in da se po naši skupni telovadbi 
zgodba povezovanja nadaljuje 
… Skupaj s športnim kolegom 
Denisom Porčičem – Chorchypom 
sta seudeležila dobrodelnega kviza 
Milijonar. 

Z velikim veseljem smo si ogledali 
oddajo in skupaj stiskali pesti, 
saj sta se športnika odločila, da 
bosta priigrano denarno nagrado 
namenila učencem s posebnimi 
potrebami, ki se izobražujejo v 

CIRIUS-u Vipava. Naša dobrodelna 
junaka sta se 17. februarja 2022 
pojavila skupaj z ekipo Planet TV 
na dvorišču CIRIUS-a Vipava ter 
predala donacijo 1.000 € ravnatelju 
Alojziju Adamiču, ki se jima je v 
imenu vseh učencev lepo zahvalil. 
Zbrani smo bili obeh exatlonovcev 
izredno veseli – zaradi njunega 

obiska, dobrodelnosti in ker smo 
se končno nekoliko več družili na 
dvorišču. 

Učenci so pripravili za Franka in 
Chorchypa posebno sporočilo in 
plesno točko, h kateri sta se naša gosta 
z veseljem priključila. Najboljši del pa 
je sledil, ko je kamera prenehala teči 
in smo navdušeni obkrožili Denisa 
in Franka, se z njima pogovarjali in 
prejeli njune podpise in kartice. 

Petra Bajc Curk

Dobrodelni Milijonar
Pustno rajanje na 
Gočah

Krajevna skupnost Goče 
je priredila rajanje za pustne 
šeme, da bi odgnale zimo in 
priklicale pomlad. Dvorano 
Osnovne šole Goče so napolnile 
čebelice, pikapolonice, metuljčki, 
Indijanci, policisti, vojaki, Pika 
Nogavička, pa tudi Aladin, ježek, 
Batman in drugi. 

Plesni večer je popestrila 

animatorka Anita in dve urici 
sta zelo hitro minili. Pustne šeme 
so se predstavile tudi posebni 
komisiji, ki je bila nad vsemi 
maskami navdušena, zato so vsi 
udeleženci pustega rajanja prejeli 
nagrade. Hvala vsem prisotnim 
za zabaven in norčav zaključek 
pustnega dne.

Anja Godnič
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V soboto, 9. aprila, se bo po 
Vipavskih gričih odvil tematski 
pohod, posvečen spominu na 
Stanislava Bačarja. Pohod prire-
ja Društvo Matija Vertovec, tema 
pohoda pa bo naravna dediščina 
Vipavskih gričev. Na različnih 
točkah na poti bodo predstavlje-
ne posebnosti – od pomembne 
fosilne dediščine, do bogatega 
jamskega sveta in pisane biot-
ske raznovrstnosti rodovitnega 
območja. 

Začetek pohoda bo v Dolenjah, 
kraju, kjer je otroštvo preživel 
Stanislav Bačar. Vodja pohoda 
pa bo njegov vnuk, Jure Slokar, 
ki ga je nono vodil po svojih 

poteh in mu odkrival pisani svet 
naravnega bogastva. Hodilo se 
bo večidel po poteh, koder pelje 
tudi Vertovčeva pot, vendar pa z 
drugačnim poudarkom in tudi 
po stranpoteh. Na posameznih 
točkah bodo predstavljene 
posebnosti naravnega bogastva 
območja. Tako bo uvodoma pri 
cerkvici sv. Marjete Jure Slokar 
predstavil fosile, ki jih je Stane 
Bačar našel na Vipavskih gričih, 
med njimi so tudi edinstveni 
primerki, ter zakaj je to območje 
tako bogato s fosili. Na Planini 
bo pohodnike pričakal jamar 
Božo Remškar in predstavil 
bogat jamski svet Vipavskih 

gričev. Pri Jezercu bo vinarka 
Špela Štokelj, po stroki krajinska 
arhitektka, povedala, zakaj 
je tako pomembno ohranjati 
biotsko raznovrstnost in zakaj 
so Vipavski griči tako rodovitni, 
ob reki Vipavi pa bo sodelavka v 
medobčinskem projektu urejanja 
pohodne poti od izvira do 
prehoda meje reke Vipave Mojca 
Premrl  predstavila zgodbo reke 
in živali, ki se z urejanjem obrežij 
vračajo vanjo. 

Štartnine ni, zaradi lažje organiza-
cije pa naprošamo vse, ki bi se želeli 

pridružiti pohodu, za prijavo preko FB 
napovedi pohoda ali preko e-naslova 

matija.vertovec@gmail.com. 

MDPM Ajdovščina je v 
času zimskih šolskih počitnic 
organiziralo in izvedlo 
brezplačni program aktivnega 
in kakovostnega preživljanja 
prostega časa za otoke med petim 
in desetim letom starosti, ki je 
potekal šest dni, od ponedeljka, 
21. februarja do sobote, 26. 
februarja, v njem je sodelovalo 
več kot 40 otrok. Otroci so polni 
dobre volje in radovednosti 
prihajali na počitnikovanje, kjer 
jih je čakal pester vsakdan, ki 
je vključeval tako prostočasne 
kot strukturirane vsebine in 
poudarke. Omogočene so jim 
bile družabne, socialne in športne 
igre, peka palačink, glasba, ples, 
risanje, muziciranje, rajanje.

Sončno vreme je omogočalo 
veliko prostega gibanja na svežem 
zraku, igre na igralih, z žogo in 
loparji. Vsak dan so potekale 
ustvarjalne delavnice, ki so jih 
modelirali za to usposobljeni 
mentorji. V šivalni ustvarjalnici 
so male spretne rokice iz blaga in 
odpadnega materiala izdelovale 
simpatične okrasne izdelke, 
kot so sovice, rožice in punčke. 
Na delavnici joge so se otroci 
sprostili in pretegnili svoja 
telesca, na delavnici telovadbe za 
možgančke pa razgibavali svoje 
možganske celice. Razveselilo 
nas je sodelovanje Karin 

Praček, državne prvakinje v 
paranamiznem tenisu, ki je 
v okviru projekta MKC Hiša 
mladih Ajdovščina Ne – čakaj 
– na maj – PRIDI ZDAJ! vodila 
počitniški ping pong delavnici. 

Na obisk je prišla lutkovna 
skupina univerze za tretje 
življenjsko obdobje MOST 
Ajdovščina, ki je razveselila z 
lutkovno predstavo Franceta 
Bevka Pestrna. Otroci so se v 
lutkovni delavnici sami preizkusili 
v animaciji lutk in tako še pobližje 
spoznali skrivnostni svet za 
zaveso. Vsakodnevno slikarsko 
ustvarjanje z različnimi materiali 
in tehnikami je obrodilo veliko 

število pravih umetnin, ki so bile 
dane na ogled na priložnostni 
skupinski slikarski razstavi. 

Zadnji dan, na pustno soboto, 
je v stari šoli v Stomažu potekala 
pustna delavnica, kjer so nastajale 
prelepe pustne maske, nato pa so 
se otroci veslih nog odpravili po 
vasi na otroško igrišče, kjer so se 
posladkali s slastnimi krofi.

Počitniški teden je, poln 
lepih vtisov in iskric v otroških 
očeh, minil kot bi mignil, vsi 
se veselimo novih dogodivščin, 
ki nas čakajo, ko se ponovno 
snidemo na dogodkih, ki jih 
MDPM že pripravlja za najmlajše.

Super zabavne zimske počitnice
Najbolj norčavi in razposajeni 

dan v letu je bil velik izziv 
zapakirati drugače, kot mu 
pripada. V Mladinskem 
kulturnem centru Hiša mladih 
Ajdovščina smo zelo zadovoljni in 
se zahvaljujemo vsem sodelujočim 
posameznikom, skupinam, 
šolam, vrtcem in podjetju, ki 
so z nami podelili svoje pustno 
doživetje. Natečaj Izvirna pustna 
šema je uspel! Nagrajene so bile 
posamezne in skupinske pustne 

maske. Sodelujoče šole bomo 
nagradili s predstavama ali sicer 
po dogovoru z njimi.

Hvala komisiji iz delujočih 
društev v Hiši mladih, ki je 
sodelovala pri izboru nagrajencev. 
Natečaj sta finančno podprla 
Občina Ajdovščina in Mladinski 
kulturni center Hiša mladih 
Ajdovščina. K nagradam sta 
prispevala tudi Zavod za šport 
Ajdovščina in Slaščičarna 
Ajdovščina.

MKC Hiša mladih Ajdovščina

Zahvala pustnim šemam

Pustovanje s plesnim 
klubom EL1

Takoj po sprostitvi ukrepov je 
plesni klub EL1 stopil v akcijo. V 
soboto, 26. februarja 2022, se je v 
dvorani v Žapužah odvijala prava 
pustna zabava za otroke. Dvorano 
so napolnile različne maškare, 
baloni, obroči in seveda otroški 
nasmehi ni njihovo veselje. 
Prisotna je bila tudi dobra glasba 
in veliko plesa, kot se za pustno 
rajanje spodobi. Manjkali pa niso 
niti krofi. Vse zahvale za odlične 
krofe grejo ekipi Mlinotest, ki je 
poskrbela, da je bil pust polnih 
ust in da so vse maškare plesno 
rajanje zapustile s polnimi 
trebuščki. Princeske, vile, 
metuljčice, miki miške, nindže, 

pirati, kavboji so se preizkusili v 
različnih tekmovanjih. Zabava je 
bila zagotovljena, udeležba velika. 
Nasmehi otrok so bili potrdilo, da 
je bila organizacija odlična.

Plesni klub EL1 pa je 
pustno rajanje nadaljeval tudi 
na pustni torek in sicer na 
različnih lokacijah. Rajali smo s 
predšolskimi in šolskimi otroki 
ter tekmovalci. Skupaj smo 
plesali, preganjali zimo in klicali 
pomlad. S pustnimi šemami se 
vidimo tradicionalno naslednje 
leto in ponovimo pustno zabavo.

Verjamemo, da nam je s plesom 
uspelo priklicati pomlad.

Spominski tematski pohod 
Bogastvo Vipavskih gričev 
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Tokrat se je naša ekipa U16 
odpravila v Botevgrad, ki je od 
glavnega mesta Sofije oddaljeno 
44 km. Botevgrad je pravo 
košarkarsko središče Bolgarije, 
saj iz tam prihaja ena najboljših 
ekip bolgarskega košarkarskega 
prvenstva - BC Balkan Botevgrad. 

Prvi dan tekmovanja je bila 
na sporedu tekma proti ekipi iz 
Admirals Chisinau, ki prihaja iz 
Moldavije. V prvem polčasu se 
je pri naših fantih čutilo nekaj 
nervoze v igri in utrujenosti od 
dolgega potovanja. Kljub temu 
pa so fantje uspeli obrniti tekmo 

v svojo korist ter zmagati z 
rezultatom 83:65. 

Drugi dan so se fantje srečali 
z dvema Bolgarskima ekipama: 
domačini Balkan Botevgrad ter 
Rilski Sportist Samokov. Žal je 
levom na obeh tekmah zmanjkalo 
kanček sreče, tako da je tekmo 
proti domačinom izgubila za 9 
točk (76:63). Na drugi tekmi pa 
je semafor ob koncu tekme kazal 
91:81.

Zadnji dan turnirja je bila na 
sporedu še tekma z madžarsko 
ekipo BC Atomeromu Paks, ki 
so jo po hudem boju na koncu 

izgubili z rezultatom 77:84.
Kljub samo eni zmagi na štirih 

tekmah pa je celotna podoba 
drugega turnirja pozitivna. 
Fantje so se močno upirali 
izkušenejšim nasprotnikom ter 
na trenutke pokazali lepo igro. 
Trener Peter Ferjančič pravi, da 
je v primerjavi s prvim turnirjem 
na Madžarskem pri igralcih viden 
napredek. Na turnirju so se naši 
ekipi pridružili še nekateri fantje 
iz okoliških klubov Pivke in 
Ilirske Bistrice, za kar se jim lepo 
zahvaljujemo.

Za najkoristnejšega igralca naše 
ekipe na tem turnirju je bil izbran 
Erik Vidic, ki je kljub poškodbi 
roke močno prispeval na obeh 
straneh igrišča.

Košarkarski klub Ajdovščina

Ajdovski košarkarji v Bolgariji
V letošnji košarkarski sezoni je bil za mlade ajdovske košarkarje to že drugi turnir mednarodne 

košarkarske lige EYBL.

EL1 - prišli, odplesali in se imeli vrhunsko
Plesalke plesnega kluba EL1 plesna scena so se udeležile mednarodnega plesnega tekmovanje 

Beograd open, ki je potekalo od 11. do 14. marca 2022.

Vstopnico za to tekmovanje so 
si punce priplesale že na prejšnjem 
tekmovanju na Krku, tako da smo 
nestrpno pričakovali odhod v 
Beograd. Po neprespani noči na 
avtobusu smo prispeli v sončen a 
mrzel Beograd. Zapeljali smo se po 
beograjskih ulicah in občudovali 
visoke stavbe in mogočne mostove 
na obrobju mesta. Prvi postanek je 
bil 'obvezen' obisk Starbucksa, kjer 
so naše plesalke unovčile še eno 
plesno nagrado s Krka. Seveda so 
pa tudi starši prišli na svoj račun 
z obiskom 'Ulice gladnih', kjer 
smo si privoščili razne srbske 
kulinarične dobrote. Ko smo se 
okrepčali, smo se odpravili proti 
hotelu, se tam namestili in tudi 
opravili prvi trening. Večer smo 
zaključili s prijetnim druženjem 
in pripravili načrt za obisk samega 
centra Beograda.

Sobotno jutro smo začeli z 
obilnim zajtrkom in se z mestnim 
avtobusom odpravili na potep 
po Beogradu. Obiskali smo 
Kalemegdan, beograjski park, 

v katerem se nahajajo ostanki 
trdnjave. Tu je tudi več čudovitih 
razglednih točk ter vojaški muzej, 
kjer je razstavljenih več tankov 
in druge težke artilerije. Naše 
raziskovanje smo nadaljevali 
proti Skadarliji, eni najlepših in 
najstarejših beograjskih ulic z 
različnimi restavracijami. Naši 
plesalci so popestrili tudi ulično 
dogajanje v Beogradu, saj so na 
ulici Kneza Mihajla s svojimi 
nastopi očarali veliko število 
mimoidočih, ki so se ustavili 
in jim z navdušenjem ploskali. 
Naš obisk mesta smo zaključili z 
obiskom slavnih splavov. 

Polni novih vtisov smo se vrnili 
v hotel, saj nas je naslednji dan 
čakalo tekmovanje. Oddelali smo 
še krajši trening in se odpravili k 
počitku. Pa je bil tu že dan našega 
tekmovanja. Malo smo bili na 
trnih, a je dopoldan hitro minil ob 
pripravi kostumov, frizur in vsega 
potrebnega za naše nastope. Hitro 
je napočil čas, ko je napovedovalka 
poklicala na prizorišče prve naše 

plesalke. Točke so se vrstile ena 
za drugo. Vsa dvorana je bila na 
nogah in navdušeno ploskala 
našim nastopom. 

S svojo energijo in popolnimi 
nastopi so naše plesalke navdušile 
tudi sodnike, ki so o njih govorili 
v superlativih. 

Celotna ekipa plesalcev, trenerja 
Martin Sorgo in Elena Mikuž in 
čudoviti starši (naši zvesti navijači) 
smo tro-dnevni plesni vikend 
zaključili s TOP rezultati in se v 
ponedeljek srečno vrnili domov.

Rezultati
Solo otroci:
1.mesto Lara 
2.mesto Meta
Solo junior:
1.mesto Asja
2.mesto Kiara
Street dance show
1.mesto Pia
Duo:
1.mesto Kiara in Tjaša
Mala skupina:
1.mesto Six wiks
Pionirji:
1.mesto Lean back
Mladinci:
1.mesto Industry
Poleg teh vrhunskih rezultatov 

so si naše plesalke priplesale tudi :
Special awards
- vstopnico za tekmovanje na 

Dunaju
- vstopnico za tekmovanje v 

Srbiji.

Plesni center ADC s 
polno paro v 22

Ne glede na vse situacije, ki nam jih življenje prinaša, se v 
ADC nikoli ne vdamo in pridno treniramo dalje. V težki situaciji 
glede Covida 19 smo si pomagali virtualno, preko video 
posnetkov, oz. kadarkoli nam je bilo dano, smo se družili in 
plesali v dvoranah. Ples nas osvobaja, nas hrani, s plesom se 
počutimo in smo boljši.

In tako smo že v decembru 
razveselili svet s tradicionalnim 
dogodkom Božično novoletna 
produkcija ADC, tokrat 
virtualno, kar je pripomoglo, 
da si nas je lahko ogledal vsak, 
ki ga ples navdušuje. Nadaljevali 
smo z organizacijo Valentinovega 
plesa, s Pustovanjem za odrasle, 
Pustovanjem za najmlajše, imeli 
smo Dan odprtih vrat s plesno 
pravljico Vila v čarobnem gozdu 
za male baletke in jazz baletke, 
organizirali smo brezplačne 
počitnice oz. treninge plesa za 
osnovnošolske otroke, odprli 
smo novo skupino Zumbe plesa 
na Otlici, organizirali smo 
plesne priprave, udeležili smo se 
tekmovanja, kjer smo ponovno 
osvojili zlato ter ostale odlične 
rezultate … Torej ADC plesalci 
plešemo, se zabavamo, trdno 
delamo in se pripravljamo na 
tekmovalno obdobje. Prvo plesno 
tekmovanje je že pred vrati. 26. 
marca potujemo v Novi Sad 
na veliko, kvalitetno in zelo 
konkurenčno tekmo, kjer bomo 
s ponosom zastopali Ajdovščino, 
Plesni klub ADC in Slovenijo 
tudi z nekaterimi vrhunskimi 
plesnimi šolami.

Ne gre zanemariti in prav je, 
da omenimo srebrno priznanje, 
katerega smo prejeli na Podelitvi 
nagrad za naj športnika 2021, saj 
je članska skupina ADC osvojila 
3. mesto na državnem prvenstvu 
in 2. mesto na evropskem 
prvenstvu.

Hvala vsem, ki nas podpirate, 
predvsem staršem in hkrati 
velika pohvala in čestitke vsem 
plesalcem in trenerjem za ves 
trud, ki ga s skupnimi močmi 
vlagamo v boljši jutri s plesom. 

ADC, s plesom se svet vrti …! 
Pa pridruži se nam tudi ti …

Ekipa ADC

Zaključek zimske lige dvojic 
Balinarski klub Nanos iz 

Podnanosa je v letošnji zimski 
sezoni organiziral tekmovanje 
klubskih dvojk v dvorani na 
Planini. S tem so omogočili 
igralcem odlične priprave 
na drugi spomladanski del 
tekmovanja v 1. državni ligi, v 
kateri trenutno zasedajo 2. mesto 
v svoji skupini.

Tekmovanje dvojic, ki je trajalo 
celih 9 tednov, se je končalo z 
zaključnim turnirjem v torek, 22. 
2. 2022. Zmagovalca tekmovanja 
klubskih dvojic sta prekaljena 
igralca Jože Furlan in Ivan Curk. 
Drugo mesto sta zasedla Bojan 
Furlan in Marjan Kobal, tretja pa 
sta bila Jožko Suša in Aleš Fabčič. 

BK Nanos sodeluje tudi v 

zimski ligi, ki se prav tako odvija v 
dvorani na Planini. Med osmimi 
ekipami trenutno zasedajo 2. 
mesto.

Tekmovanje v spomladanskem 
delu 1. državne lige pa se začne 
konec aprila. Vabljeni na Kamp 
Tura na Gradišče pri Vipavi 
spodbujat igralce BK Nanos, 
katerih želja je obstanek v 1. 
državni ligi.
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Tudi letošnja izvedba bo 
ponudila teke na šestih različnih 
dolžinah z vmesnimi štirinajstimi 
okrepčevalnicami. Vzdušje na 
vsaki od okrepčevalnic tekaču 
ponudi edinstveno doživetje, 
saj se ob zvokih harmonike in 
bučnem navijanju počuti v centru 
dogajanja. Duša dogodka pa so 
številna društva in prostovoljci, ki 
zakurijo ogenj, pečejo palačinke 
in čevapčiče, pico iz krušne peči, 
meso izpod peke, predvsem pa 
navijajo in podpirajo vsakega 
tekača na poti do cilja.

Vse vabimo, da se pridružite 
spektaklu na startu, v cilju 
ali na vmesnih postajah, kjer 
bomo z bučnim navijanjem in 
spodbujanjem tekačem pričarali 
pravo festivalsko vzdušje. V cilju 
bo tekače pričakala tudi pihalna 
godba, plesalci, tamburaši in 
ostala društva. Glavno dogajanje 
prireditve je postavljeno na 
Glavni trg v Vipavi, kjer bo poleg 
tekmovalnega programa tudi 
sejemsko prizorišče za ponudnike 
športne opreme, organizatorje 
trail tekem in lokalne ponudnike 
produktov Vipavske doline. Vsi, 
ki se dogodka ne boste udeležili 
tekmovalno, ste vabljeni na 8 km 
pohod Obelix, ki poteka med 
vinogradi Slapa in Lož. V pohod 
je vključena vinska pokušina s 
prigrizki ter spremljanje tekačev, 
ki bodo preko Nanosa hiteli proti 
cilju v Vipavo.

Časovnica:

Petek, 6. maj ob 15.00 - Start 
Emperor 160 km (Lavričev trg, 
Ajdovščina)

Petek, 6. maj ob 23.00 - Start 
Centurion 100 km (Lavričev trg, 
Ajdovščina)

Sobota, 7. maj ob 7.30 - Start 
Gladiator 50 km (Vipavski Križ)

Sobota, 7. maj ob 10.15 - Start 
Legionar AL!VE 30 km (Vipava)

Sobota, 7. maj ob 10.30 - Start 
Obelix 8 km (Vipava) – Pohod 
med vinogradi

Sobota, 7. maj ob 16.00 - Start 
Asterix 16 km (Vipava)

Organizatorji se na dogodek že 
aktivno pripravljamo. Logistični 
pogovori o razporeditvah na 
okrepčevalnicah, ki so jih 
prevzela društva Vipavske 
doline, so že v polnem zamahu 
(Športno kulturno turistično 
društvo Sinji Vrh, Jamarsko 
društvo Danilo Remškar, Člani 
Planinske sekcije Kamnje pri 
Planinskem društvu Ajdovščina, 
Člani Planinske skupine Šempas 
pri Planinskem društvu Nova 
Gorica, Turistično društvo Grgar, 
Zavod za Šport Ajdovščina, 
Občina Renče-Vogrsko, Zavod 
za turizem Miren-Kras, Društvo 
Tabor nad Dornberkom, Grad 
Rihemberg – Turistična kmetija 
Tončevi, Turistično Društvo 
Vrtovče, Krajevna skupnost 
Lože, Kulturno-Turistično-
Športno društvo Zdravljica 
Lozice, Športno društvo Tekači 
Vipavske doline, Turistično 
društvo Lanthieri Vipava, Vzgojni 
zavod Planina ter Kulturno 
izobraževalno društvo Teodozij). 
Hvala vsem! 

Vodilo organizatorjev so odzivi 
tekačev: »Tekma pa je bila od vsega 
začetka vrhunska - vrhunska 
organizacija, proga odlično 
označena, na postojankah odlično 
vzdušje - skratka fenomenalno! 
Spoznal sem Vipavsko dolino, 
njeno čudovito naravo in 
tekaške stezice, ki jo oblegajo. 
Pohvale vsem prostovoljcem in 
organizatorju; hvala za čudoviti 
spomin, ki ga bom nosil vse 
življenje v sebi! 

Ker moramo za potrebo 
organizacije označiti skupno 
200 km poti, naše ekipe že 
predhodno označujejo določene 
odseke. Označbe prepoznate po 
zastavicah, zapičenih v zemljo. 
So rumene barve z rdečim 
trakom. Označujemo tudi z 
označevalnimi trakovi rdeče 
bele barve. Na križiščih zabijemo 
lesene table, ki označujejo pravo 
smer. V določenih delih, kjer 
ni druge možnosti, uporabimo 
biorazgradljiv sprej, ki se odstrani 
po nekaj dneh deževja.

Vse naprošamo, da tovrstni 
označevalni material pustite kot je 
in ga ne odstranjujete, premikate 
ali postavljate na druga mesta, 
saj je s tem ogrožena neposredna 
varnost tekačev. Organizatorji 
bomo v tednu dni po dogodku 
označevalni material odstranili. 
V primeru, da na katerem 
odseku proge označevalni 
material ostane, vas prosimo, 
da nas obvestite in odsek bomo 
pospravili v prvotno stanje.

Hkrati vse naprošamo za 
strpnost pri začasni zapori 
Lavričevega trga v Ajdovščini in 
zapori Glavnega trga v Vipavi.

Ultra trail Vipavska dolina

Mlinotestov turnir v 
minirokometu

Ženski rokometni klub Mlinotest je v soboto, 12. marca, 
na Policah organiziral turnir v minirokometu, v katerem so 
nastopila dekleta osnovnih šol Danila Lokarja, Šturje, Lokavec, 
Skrilje in Črniče. V odličnem vzdušju se je turnirja udeležilo več 
kot 70 deklic.

Glavni namen turnirja je bil, 
da dekleta, ki pridno trenirajo v 
rokometnih krožkih po osnovnih 
šolah, občutijo strast igranja 
rokometa pred starši in sorodniki. 
Odziv je bil fantastičen, saj se je 
zbralo več kot 70 deklic. Slednje 
smo razporedili v osem ekip. 
Za nadobudna dekleta je bila 
gotovo tudi vzpodbuda, da so se 
med trenerji znašle tudi nekatere 
mlinarke iz članske zasedbe ŽRK 
Mlinotest.

Za prijetno vzdušje so skrbeli 
predvsem starši, ki so lepo 
zapolnili tribuno na Policah. Še 
več, tekom turnirja so se prelevili 
v navijače in z aplavzi nagradili 
vsako hrabro potezo deklet. 
Potrebno je namreč poudariti, 
da je bil za večino deklic to 
prvi turnir v taki izvedbi. Med 

mladimi rokometašicami je 
bilo prisotno veliko smeha in 
sproščenega vzdušja. Zagotovo 
so se med njimi tudi spletle nove 
prijateljske vezi. 

Za pristop in trud smo na 
koncu turnirja nagradili prav 
vse nastopajoče. Generalni 
sponzor kluba Mlinotest d.d. je 
podaril slastne krofe, medtem 
ko je zavarovalnica Vzajemna 
poskrbela za praktične nagrade.

Na tem mestu bi se zahvalili 
vsem dekletom in seveda 
staršem, ki so se udeležili 
turnirja. Obljubljamo, da bomo 
turnir v podobnem obsegu 
do konca šolskega leta vsaj še 
enkrat izpeljali. Dejstvo pa je, da 
se za rokometno prihodnost v 
Ajdovščini ni potrebno bati.

UTVV - prijavljenih že več kot 
tisoč tekačev

Mednarodna tekaška prireditev Ultra trail Vipavska dolina (UTVV), ki povezuje celotno 
Vipavsko dolino, se hitro približuje. Letošnja 7. izvedba (6. – 8. maj 2022) UTVV Slovenija bo 
pripeljala tekače iz 40 držav sveta. Pričakovanja organizatorjev so velika, saj je prijavljenih 
že več kot tisoč tekačev, ki imajo s seboj vsaj dva spremljevalca. Dogodek je tako pomemben 
generator turizma v dolini, saj je v času teka zasedena večina nočitvenih kapacitet.

Ventus uspešen v 
domači dvorani

Modelarsko društvo Ventus je 12. marca 2022 v dvorani OŠ 
Šturje v Ajdovščini organiziralo tekmovanje s prostoletečimi 
modeli drsalcev kategorije F1N. Tekmovanje je potekalo pod 
okriljem Letalske zveze Slovenije za Pokal MD Ventus.

Dogodek, ki se ga je udeležilo 26 
tekmovalcev iz šestih klubov, od tega 
12 mladincev in 14 članov, je imel tudi 
mednarodni pridih, saj so sodelovali 
tudi modelarji iz Hrvaške. Tekmovalci 
so se pomerili v času trajanja leta letala, 
pri čemer je imel vsak od njih na voljo 
devet letov in na koncu so se najboljši 
trije sešteli v skupni seštevek.

Pri tem so bili tekmovalci MD 
Ventus zelo uspešni. V mladinski 
kategoriji so zasedli kar vsa prva tri 
mesta, in sicer 1. mesto Jaka Trebižan, 
2. mesto Vida Škrlj, 3. mesto Vitan 

Lunder. V članski konkurenci pa 
je prvo mesto odletelo na Hrvaško 
(Damir Kosir), stopnički pod vrhom 
pa sta na koncu pripadali MD Ventus 
(2. mesto Marko Lemut, 3. mesto 
Peter Stegovec).

Dogodek je potekal v prijetnem 
vzdušju, kar je zagotovo posledica 
odličnega sodelovanja članov MD 
Ventus ter gostitelja, OŠ Šturje. Vsem 
skupaj se tudi iskreno zahvaljujemo 
za pomoč in sodelovanje.

Marko Lemut, 
foto Boris Sekirnik
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Mladinski kulturni center Hiša 
mladih Ajdovščina, v sodelovanju 
s Pilonovo galerijo Ajdovščina 
ter društvi in organizacijami v 
Hiši mladih, soustvarja festival 
Klementina 2022 namenjen 
ustvarjalnosti.

V tednu med 29. marcem 
in 2. aprilom 2022 bo festival 
Klementina v mestu Ajdovščina 
ponujal kulturo in umetnost 
skozi več dogodkov, na katerih 
se boste lahko prepustili tudi 

lastnemu ustvarjanju.
Delavnice in dogodki bodo 

potekali v prostorih MKC Hiša 
mladih in Pilonovi galeriji 
Ajdovščina. Delavnice in dogodki 
so brezplačni. Predhodne prijave 
na posamezno delavnico vsaj dan 
prej na info@mc-hisamladih.si 
ali 041 945 392 oz. 05 368 93 83 
oz. na pilonova.galerija@siol.net, 
05/368 91 77.

Lepo vabljeni.
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Koncert dveh zborov 
v Vipavskem Križu

V samostanski cerkvi v 
Vipavskem Križu bo v soboto, 
26. marca 2022, ob 19. uri koncert 
z naslovom Pójmo zaj, pojdimo 
zdaj, na katerem bosta nastopila 
moški zbor Srečko Kosovel in 
Akademski pevski zbor Maribor. 

Ajdovci bodo pod vodstvom 
Andreja Makorja za ogrevanje 
odpeli pet krajših cerkvenih 
skladb Avgusta Armina Lebana, 
Srebotnjakovo priredbo črnske 
duhovne Deep river in Mozartovo 
klasiko Ave verum. Orglala bo 
Eliana Humar.

APZ Maribor je že več kot 
pol stoletja eden od nosilcev 
študentske kulture v mestu 

ob Dravi. V zboru prepevajo 
študentke in študenti različnih 
fakultet, vodi pa jih Tadeja Vulc, 
ki je tudi skladateljica. Vendar 
zbor ne bo prepeval njenih 
skladb, pač pa je v program 
vključila dela mlajše generacije 
slovenskih skladateljev in treh 
skladateljic - Mojce Prus, Mateje 
Petelin in Klare Mlakar. Klarin 
Most bo v Križu doživel krstno 
izvedbo, prav tako Preljuba 
družba, prosmo vas, pod katero 
se podpisuje Tine Bec, prvič na 
odru pa bo zazvenel še Otrok s 
sončnico Ambroža Čopija. Torej 
koncert s kar tremi krstnimi 
izvedbami!

Strokovno predavanje

Stiske otrok in mladostnikov
Center za krepitev zdravja Zdravstvenega doma Ajdovščina vabi na strokovno predavanje 

Urbana Horvata, dr. med., specializanta pedopsihiatrije z naslovom Stiske otrok in mladostnikov 
– Ali prepoznamo težave? Vemo kako pomagati?, ki bo potekalo v četrtek, 7. 4. 2022, ob 18. uri, 
v dvorani Srednje šole Veno Pilon v Ajdovščini. 

Letošnji svetovni dan zdravja, 
ki ga vsako leto obeležujemo 7. 
aprila, je namenjen temi 'Naš 
planet, naše zdravje'. Svetovna 
zdravstvena organizacija bo na ta 
dan namenila svetovno pozornost 
nujnim ukrepom potrebnim 
za ohranjanje zdravja ljudi in 
planeta ter spodbujala gibanje 
za ustvarjanje družbe, ki bo 
osredotočena na dobro počutje. 

Pogosto slišimo, da se v kriznih 
obdobjih otroci in mladostniki na 
stiske, ki jih doživljajo, odzivajo 
zelo različno. Zaradi številnih 
pobud iz lokalnega okolja smo 
se v Centru za krepitev zdravja 
Zdravstvenega doma Ajdovščina 
odločili, da letošnji svetovni dan 
zdravja namenimo skrbi za naše 
otroke in mladostnike, ki bodo 
lahko le z ustreznim zdravjem 
poskrbeli za naš/njihov planet.

V goste smo povabili 
Urbana Horvata, dr. med., 
specializanta pedopsihiatrije na 
Pediatrični kliniki v Ljubljani, 
ki bo v strokovnem predavanju 
z naslovom Stiske otrok in 
mladostnikov – Ali prepoznamo 
težave? Vemo kako pomagati? 
predstavil celostni pristop pri 
delu z otroki in mladostniki. 
Predavanje bo potekalo v 
četrtek, 7. 4. 2022, ob 18. uri, v 
dvorani Srednje šole Veno Pilon 

v Ajdovščini. Predavanje bo 
namenjeno širši populaciji.

Z namenom zajezitve širjenja 
okužb bo na predavanju 
poskrbljeno za upoštevanje 
splošnih pravil uporabe zaščitne 
maske, razkuževanja rok ter 
zračenja prostora. 

Vljudno vabljeni.
Center za krepitev zdravja

Zdravstveni dom Ajdovščina

S pomladjo se v mesto vrača 

Festival Klementina

Mark Bolčina iz Otlice,
drugošolec iz OŠ Danila Lokarja


